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معاونهماهنگیامورعمرانیاستاندارقمخواستارتوجهبیشتربهدوموضوعراه
آهنقم–گرمساروهمچنینمبحثگردشگریسلامتدرسندآمایشسرزمینی
استانشد.محسنبهشتیبیانداشت:باتوجهبهاینکهبخشحملونقلدرسند
آمایشسرزمینیقمموردتوجهویژهقرارگرفته،پسانتظاراستتادرتوزیعاعتبارات
نیزبهاینامرتوجهشود.محسنبهشتیافزود:البتهبدیهیاستاعتباراتاستانی
بهتنهاییجوابگویهدفگذاریدیدهشدهدرموضوعحملونقلقمنیستوازاین
روبایداعتباراتخاصیبرایتحققاهدافاشارهشدهدرسندآمایشدرنظرگرفته

معاونهماهنگیامورعمرانیاستاندارقم:

اعتبارات استانی جوابگوی حوزه حمل و نقل نیست  قائممقامتولیتمسجدمقدسجمکرانباتاکیدبراینکه
مسجدمقدسجمکران،مظهرنامتوحیددرنماز،عبادتو
استعانتازخداست،گفت:اقامهدورکعتنمازدراینمکان

مقدسبرابربااقامهنمازدرخانهکعبهاست.محمدکاظمپور
امینیدرنشستمدیرانروابطعمومیدستگاههایاستان
قم،بااشارهبهاینکهطبقروایات،مسجدمقدسجمکراندر

2000تومان سالبیستوچهارم شماره5274 یکشنبه2خرداد111400شوال231442می2021

قائممقامتولیتمسجدمقدسجمکران:

قم باید درتولید برنامه های فراگیر و 
اثرگذار حوزه مهدویت پیشتازباشد 

1

عصرروزشنبهبرگزارشد؛

تجمع پرشور مردم قم به شکرانه پیروزی 
مقاومت فلسطین 

تجمع پرشور مردم انقلابی قم به شکرانه پیروزی مقاومت جشن پیروزی مقاومت 
فلسطین عصردیروز در میدان روح الله قم برگزار شد.

برپایه این گزارش، در این مراسم که باحضور قشرهای مختلف مردم ، بسیجیان ، 
دانشجویان و طلاب جهادی در جوار بیت امام راحل برگزار شد، شعارهای مرگ بر 
آمریکا و مرگ بر اسرائیل سرداده شد و تجمع کنندگان دست نوشته هایی با مضمون 
فلسطین حمایتت میکنیم ، قدس متعلق به مسلمین است را به همراه پرچم ایران و 

فلسطین به همراه داشتند.
فرمانده سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( قم در این مراسم ، بر ضرورت حرکت ملل 
اسلامی در مسیر تحقق تمدن نوین اسلامی تاکید کرد و افزود: تحقق تمدن نوین 
اسلامی طرح های مرموزانه و توطئه های خبیثانه دشمنان را با شکست مواجه 

خواهد کرد.
سردار شاهچراغی گفت: با نصرت الهی و اتحاد و همدلی مسلمانان سراسر جهان 
، امروز کشورهای ظالم، مستبد و زورگو بیش از هر زمان دیگری لرزه بر اندامشان 
افتاده و منافع و طرح های جامع و دقیق خود برای ضربه زدن به اسلام را شکست 

خورده میبینند.
آشام  خون  رژیم  ددمنشانه  حملات  محکومیت  در  ای  بیانیه  مراسم  این  در 
صهیونیستی قرائت و یاد و خاطره فراموش نشدنی سیدالشهدای مقاومت و شهید 
قدس سپهبد حاج قاسم سلیمانی و دیگر شهدای عالی مقام جبهه نبرد با رژیم 

صهیونیستی گرامی داشته شد.
در این بیانیه تجمع کنندگان سکوت خفت بار مجامع و سازمان های جهانی 
بخصوص شورای امنیت در برابر جنایات نابخشودنی جلادان صهیونیستی را محکوم 
کردند و خواستار محاکمه فوری امیران و عاملانشهادت صدها رزمده ، زن و کودک 

معصوم فلسطینی توسط دادگاه های بین المللی شدند.
در پایان این مراسم پرچم رژیم غاصب صهیونیستی نیز آتش زده شد.

معاونهماهنگیامورعمرانیاستاندارقم:

اعتبارات استانی جوابگوی حوزه 
حمل و نقل نیست 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قم خواستار توجه بیشتر به دو موضوع راه 
آهن قم – گرمسار و همچنین مبحث گردشگری سلامت در سند آمایش سرزمینی 

استان شد. 
محسن بهشتی بیان داشت: با توجه به این که بخش حمل و نقل در سند آمایش 
سرزمینی قم مورد توجه ویژه قرار گرفته، پس انتظار است تا در توزیع اعتبارات نیز به 

این امر توجه شود.
محسن بهشتی افزود: البته بدیهی است اعتبارات استانی به تنهایی جوابگوی 
هدفگذاری دیده شده در موضوع حمل و نقل قم نیست و از این رو باید اعتبارات 

خاصی برای تحقق اهداف اشاره شده در سند آمایش در نظر گرفته شود.
وی سپس خواستار توجه بیشتر به دو موضوع راه آهن قم – گرمسار و همچنین 
مبحث گردشگری سلامت در سند آمایش سرزمینی استان شد و بیان داشت: قم با 
دو هزار تخت بیمارستانی در دست اقدام می تواند جزء معدود استان هایی باشد که 

به سرانه تخت بیمارستانی مصوّب وزارت بهداشت می رسد.

مدیرکلمدیریتبحراناستانقمخبرداد:

برگزاری نماز جمعه در شرایط نارنجی کرونایی
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سخنگویشوراینگهبان:

در بررسی صلاحیت ها، میزان حال 
فعلی افراد است 

رئیسجمهور:

تبلیغات انتخابات حداکثری و 
اجتماعات حداقلی باشد 

نگهبان شورای سخنگوی
چه صلاحیتها بررسی گفت:
در چه و مجلس انتخابات در
جمهوری، ریاست انتخابات
است. افراد فعلی حال میزان
عباسعلیکدخداییدرپاسخبه
سئوالیکهبرداشتهایخاصی
فضای در وی یادداشتهای از
مجازیمبنیبراینکهکسانیکه

اینکه بیان با رئیسجمهور
و حداکثری انتخابات تبلیغات
گفت: باشد حداقلی اجتماعات
فضای و سیما و صدا از باید
حجت کنیم. استفاده مجازی
الاسلامحسنروحانیروزشنبه
با مقابله ملی ستاد جلسه در
تبریک با سخنانی طی کرونا
سالروز خرداد سوم 2فرارسیدن 2

معاونفرهنگیحرممطهرحضرتمعصومه)س(خبرداد:
خدمت کریمانه، گره گشایی به رسم اهل بیت)ع( 

شعار دهه کرامت

چراباید طبقه متوسط جامعه 
را دریابیم؟

گوید"  می  جمهور  رئیس  اول  معاون  جهانگیری 
شرایطی که امروز طبقه متوسط و ضعیف در آن قرار دارند 

جزء بدترین شرایط اقتصادی بعد از انقلاب است و این حاصل فشار آمریکایی ها است. 
"عزت الله ضرغامی رئیس سابق صداوسیما می گوید"من مدت های طولانی است 
که خودم را برای انتخابات ۱۴۰۰ آماده کردم ... اولین مشکل این است که ما طبقه 
متوسط را فقیر کردیم." نمایندگان مجلس انقلابی نیز برای دعوت از ابراهیم رئیسی 
جهت نامزدی در انتخابات برای او نامه می نویسند و می گویند شرایط کشور بر طبقه 
متوسط جامعه فشارهای سنگینی وارد کرده و "تداوم آن می تواند به تعمیق نارضایتی 

عمومی و کاهش سرمایه اجتماعی بینجامد."
در آستانه انتخابات ۱۴۰۰؛ همه از طبقه متوسط سخن می گویند. حتی اصول 
گرایان هم که گفته می شود طبقه متوسط پاشنه آشیل آنها است با احتیاط بیش تر 
میل به شعارهای جذابی دارند که طبقه متوسط را هدف قرار می دهد. ولی به قول 

شهریار:
" آمدی جانم به قربانت ولی حالا چرا/ بی وفا حالا که من افتاده ام از پا چرا"

طبقه متوسط در جامعه ایران از پای درآمده است و به پایین ترین دهك های جامعه 
سقوط کرده است و برای بقا تقلا می کند. این طبقه می خواهد از "میان مایگی" 
عبور کند اما نمی تواند. گفته می شود از سال ۲۰۱۱ میلادی به این سو، حدود ۸ 
میلیون شهروند ایرانی که در طبقه متوسط دسته بندی می شدند، به "طبقه متوسط 
پایین" )lower middle class( منتقل شده اند.این در حالی است که در دیگر کشورها 
همچنان توسعه خود را وابسته به طبقه متوسط می دانند و به قول ماکس وبر" منزلت" 

این طبقه را ارج می نهند.
سریع القلم در تازه ترین نوشته خود با اشاره به مطالعۀ مقایسه ای تاریخ دموکراسی در 
غرب، می نویسد "ژاپن، کرۀ جنوبی و شیلی به وضوح معرف این fact است که بدون 
طبقۀ متوسط قابل توجه، رسانه های آزاد، رشد اقتصادی حداقل سه درصد و گسترش 

تشکل ها، ایجاد سنت های دموکراتیک، دوامی نخواهند داشت."
در واقع طبقه متوسط خاستگاه بیشتر تحولات سیاسی و اجتماعی در دولت های 
مدرن بوده است. امروز همه نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری از نگرانی خود 
نسبت به سقوط طبقه متوسط در جامعه ایران سخن می گویند اما الگویی برای نجات 
آن ارائه نمی دهند.آنها شاید هم باور ندارند سقوط طبقه متوسط در حقیقت سقوط 
کل جامعه است و اگر طبقه متوسط ضعیف شود جامعه درجا می زند و از حرکت باز می 
ایستد. بر اساس تجربه های جهانی، نجات طبقه متوسط تنها از مسیر توسعه سیاسی 
واقتصادی می گذرد و نامزدی که در انتخابات، اساسا به توسعه نگاهی ابزاری دارد وآن را 
نسخه ای غربی می داند نمی تواند دغدغه های جامعه متوسط ایران را نمایندگی کند.
طبقه متوسط موتور توسعه قلمداد می شود و نمی توانیم توسعه را منهای طبقه 
متوسط برنامه ریزی کنیم. طبقه متوسط در تمام دنیا افرادی باهوش هستند که 

شعارهای سیاسی را می شناسند و درك دقیقی از وضعیت دارند.
عناصر طبقه متوسط در ایران نیزاگر چه بی رمق شده است اما همچنان متکثر است 
و روح مطالبه گری دارد. اگر از نجات طبقه متوسط شعار می دهید ابتدا باید تشریح 

کنید این امر با کدام ساخت، ابزار والگو تحقق خواهد یافت.
طبقه متوسط ایران علیرغم همه مشکلاتی که دارد زیستی رادیکال نداشته است و 
تا زمانی که منزلت او لگدمال نشده است در برخورد با پدیده ها وچالش های جامعه، 
کنش رادیکال و آشوب گونه ندارد. این طبقه درست است که در تاریك ترین وضعیت 
فقر و محدودیت های سیاسی بسر می برد اما نباید با شعارهای غیر واقعی با زیست 
و جان وافکار او بازی کرد. طبقه متوسط جامعه ایران تا حد بقا سقوط کرده است و 
مقاومت او در برابر این وضعیت نامحدود نیست و هر لحظه ممکن است شبه رادیکال 
شود. امروز کانالیزه شدن امکانات اقتصادی وفضای سیاسی در کشور باعث شده که 
طبقه متوسط بیشتر به فکر "گذران زندگی" باشد تا توسعه سیاسی. اگراین وضعیت در 
باطن، مورد دلخواه یک گروه سیاسی اقلیت باشد اول اینکه اشتباه می کنید وخطای 
بزرگی است؛ دوم اینکه این وضعیت به فرمولی از اقتدارگرایی خواهد انجامید که نظام 
سیاسی را تهدید خواهد کرد. تبخیر طبقه متوسط منافع هیچ گروهی را تامین نمی 
کند. باور کنیم این طبقه، همان موتور محرکه جامعه است، و نشانه های پویایی جامعه 

در وسیع بودن این طبقه است.

سجادبهزادی*

اگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای ) نوبت دوم (

شهرداری دستجرد 

شناسهآگهی:۱۱۳695۷

شهرداری دستجرد در نظر دارد نسبت به اجرای المان و دیوار محوطه قبور شهدای گمنام بوستان نام آوران شهر دستجرد  با مشخصات مشروحه 
ذیل وشرایطکلیزیرازطریقمناقصهعمومیبهشرکتهایواجدشرایطواگذارنماید.

شرحپروژه:

محل تامین اعتبار : ابلاغی ماده 5۸ الحاقی و منابع داخلی
شرایط:

• ارائه ضمانت نامه شرکت در فرآیند کار به مبلغ  6۲۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال 
• ارائه گواهینامه صلاحیت معتبر از سازمان برنامه و بودجه 

• حداکثر مهلت تحویل و ارائه پیشنهاد تا ۱۰ روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد .
• پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی امضاء کرده و به پیشنهاد خود ضمینه نمایند .

• برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد .
• شهرداری در قبول و رد هر یک از پیشنهادات مختار است .

• سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه ذکر گردیده است .
محل توزیع و دریافت اسناد : استان قم ، شهر دستجرد ، بلوار معلم ، شهرداری دستجرد . تلفن : 35۲۲3۰3۰ - 35۲۲3939  کد : ۰۲5  داخلی 

۱۲۲

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای ) نوبت دوم(

شهرداری دستجرد 

شناسهآگهی:۱۱۳6969

شهرداری دستجرد در نظر دارد نسبت به اجرای کانال انتقال فاضلاب بلوار خلیج فارس به رودخانه شهر دستجرد  با مشخصات مشروحه ذیل و 
شرایطکلیزیرازطریقمناقصهعمومیبهشرکتهایواجدشرایطواگذارنماید.

شرحپروژه:

محل تامین اعتبار : ابلاغی ماده 5۸ الحاقی و منابع داخلی
شرایط:

• ارائه ضمانت نامه شرکت در فرآیند کار به مبلغ  39۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال 
• ارائه گواهینامه صلاحیت معتبر از سازمان برنامه و بودجه 

• حداکثر مهلت تحویل و ارائه پیشنهاد تا ۱۰ روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد .
• پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی امضاء کرده و به پیشنهاد خود ضمینه نمایند .

• برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد .
• شهرداری در قبول و رد هر یک از پیشنهادات مختار است .

• سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه ذکر گردیده است .
محل توزیع و دریافت اسناد : استان قم ، شهر دستجرد ، بلوار معلم ، شهرداری دستجرد . تلفن : 35۲۲3۰3۰ - 35۲۲3939  کد : ۰۲5  داخلی 

۱۲۲

شهرداری 
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شهرداری 
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شهرداری 
دستجرد

شهرداری 
دستجرد

جناب آقای محمود زمانی قمی
بانهایتتاسفوتاثردرگذشتمادرگرامیتانراخدمت
شماودیگربستگانتسلیتعرضنمودهوازخداوند

متعالبرایآنمرحومهرحمتوغفرانوبرایشماودیگر
بازماندگانصبرواجرمسئلتدارم.

حسین عبداللهی
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سخنگویشوراینگهبان:

تبلیغات تا اعلام رسمی اسامی نامزدها 
قانونی نیست

سخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه تبلیغات انتخابات به صورت رسمی بعد 
از اعلام نظر شورای نگهبان آغاز می شود، گفت: از همه دستگاه ها خواستیم اگر 
گزارشی از تبلیغات زودهنگام دارند برای ما ارسال کنند تا در بررسی ها مدنظر قرار 

بگیرد. 
عباسعلی کدخدایی روز شنبه در گفت و گویی درباره فرایند بررسی  احراز صلاحیت  
داوطلبان سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: امروز سومین جلسه 
عمومی شورای نگهبان برای بررسی صلاحیت داوطلبان در نوبت صبح برگزار و تعداد 
از پرونده ها رسیدگی شد. دقت ها زیاد است بنابراین وقت زیادی را می گیرد. بعد از 
ظهر جلسه بعدی را خواهیم داشت و در تلاش هستیم که تا پایان  فرصت 5 روزه دوم 

نتایج را اعلام کنیم.
وی در پاسخ به این سوال که در این مدت پرونده چند نفر احراز صلاحیت شده 
است، گفت: آمار دقیقی ندارم ولی هر روز تعدادی از پرونده ها مطرح می شود. 
برخی به کارشناسی بیشتری نیاز دارد بنابراین به کارشناسان ارجاع می شود مطالب و 

مستندات پرونده را دقیق تر کنند و این روند ادامه دارد.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در روزهایی که شورا 
جلسه عمومی ندارد فرایند بررسیها چگونه است، گفت:  جلسات بررسی کارشناسی 
زیادی داریم. اعضا سوالات ابهامات و مستندات پرونده افراد را بررسی می کنند و 
با مراجعی که گزارش دادند دوباره تماس گرفته می شود. برخی اوقات خود افراد 
توضیحاتی را فرستادند که این توضیحات دوباره در جلسه مطرح می شود تا بتوانیم 

به نتیجه نهایی برسیم.
وی درباره تبلیغات طرفداران داوطلبان در فضای مجازی هم گفت: بارها گفته ام 
تبلیغات انتخابات به صورت رسمی بعد از اعلام نظر شورای نگهبان آغاز می شود و تا 
قبل از آن تبلیغات ممنوع است. متاسفانه برخی  رعایت نمی کنند مخصوصا در فضای 

مجازی که ضابطه خیلی روشنی تعیین نشده است.
 کدخدایی ادامه داد: با دوستانمان در وزارت کشور و سایر دستگاه های ذیربط در 
تماس هستیم و از همه دستگاه ها خواستیم اگر گزارشی از تبلیغات زودهنگام دارند 

برای ما ارسال کنند که در بررسی ها مدنظر قرار بگیرد.
 

ابوالقاسمرئوفیان:

اگر احراز صلاحیت شوم تا آخر می مانم
 داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری گفت: اگر احراز صلاحیت 

شوم تصمیم حزب این است که تا آخر بمانم و در مناظرات برنامه هایم را اعلام کنم. 
ابوالقاسم رئوفیان روز شنبه در نشست خبری آنلاین در پاسخ به سوالی درباره این 
که آیا این احتمال وجود دارد که به نفع کسی کنار بروید، گفت: تصمیم من بستگی به 

تصمیم حزب دارد.  باید پایبند به نظر حزب متبوع خود باشم.  
وی ادامه داد: اگر احراز صلاحیت شوم تصمیم حزب این است که تا آخر بمانم 
و در مناظرات برنامه هایم را اعلام کنم و با رعایت مشی اخلاق انتخاباتی در مقابل 
دیگران به دفاع از برنامه های خود بپردازیم.  در صورت احراز صلاحیت برنامه های 
حزب را اعلام می کنیم و تا آخر هم خواهیم ماند. اگر در این فرایند حزب تصمیم 
دیگری گرفت، ما مطیع حزب هستیم. دبیر کل حزب اسلامی ایران زمین درباره این 
که اگر احراز صلاحیت نشدید واکنش شما به آن چه خواهد بود، گفت؟ طبق قانون 
دلیل عدم و رد صلاحیت را از شورای نگهبان سوال خواهم کرد و حزب چنین چیزی 
را مطالبه خواهد کرد و شورای نگهبان موظف است که دلیل عدم احراز صلاحیت را 
ارائه دهد تا اگر نیاز بود از خود دفاع کنیم. وی یادآور شد: البته اگر احراز صلاحیت 
نشدم حزب اسلامی ایران زمین در این خصوص برنامه ای تصویب کرده است و جدول 
مکانیزم ارزیابی داریم که اسامی نامزدهای تایید صلاحیت شده به ترتیب حروف الفبا 
در آن ذکر شده است. ما نامزدها را ارزیابی می کنیم و امتیازات آن پردازش می شود و 

خروجی هرچه بود حزب از آن حمایت خواهد کرد.

مهمانپرست:

 دولت ائتلافی راه برون رفت از وضعیت 
فعلی است

داوطلب نامزدی انتخابات ریاست جمهوری، دولت ائتلافی و ترکیبی )از سه جناح( 
را راه برون رفت از وضعیت فعلی کشور ارزیابی کرد و گفت: باید فضا به سمتی برود تا 

داوطلبان برنامه کلی ارائه کنند تا مردم از میان برنامه ها انتخاب کنند. 
رامین مهمانپرست روز شنبه در نشست خبری گفت: انتخابات یکی از مهمترین 
موضوعاتی است که می تواند سرنوشت کشور ما را رقم بزند و برای مردم حائز اهمیت 
است. یک اشکال اساسی که به آن انتقاد کردیم حضور احساسی و رفتار شعاری 
داوطلبان انتخابات ریاست جمهوری است و اینکه ترکیبی دوقطبی ایجاد شود که 
به لحاظ کیفی برای آینده کشور مناسب نیست. بنابراین در پی برنامه محور بودن 

نامزدها هستیم.
داوطلب انتخابات ریاست جمهوری افزود: باید فضا به سمتی برود تا داوطلبان 
برنامه کلی ارائه کنند تا مردم از میان برنامه ها انتخاب کنند. به عنوان عضو تشکیلات 
فراجناحی »ائتلاف وحدت ملی« که وابستگی به جریان های سیاسی ندارد و در 
رویکرد تشکیلاتی جدای از جناح های سنتی، دید ملی هم وجود دارد و از همه 

متخصصان دلسوز استفاده می کنیم و با این رویکرد وارد شدیم.  
مهمان پرست خاطرنشان کرد: سه مشکل اصلی را بررسی کردیم که نخست ساختار 
بخش اداری است که مشکلات پیچیده ای ایجاد و موانع جدی را سر راه دولت ها قرار 
داده است. داوطلب انتخابات ریاست جمهوری گفت: اگر بخواهد رقابتی شکل 
بگیرد شورای نگهبان نمی تواند هر ٤٠ نفر را تایید کند تا باهم رقابت کنند. باید صحنه 
رقابت ها طوری باشد تا سلیقه های مختلف در آن حضور داشته باشند بطوریکه در 
رقابت نهایی رویکرد فراجناحی، نظامی و دیپلمات ها جدای از اصلاح طلب و اصولگرا 

حضور داشته باشند.  
 

پاسخلاریجانیبهسعیدجلیلی:

اجازه ندادیم اقلیت بی منطقی، ایران را با 
تندروی به لبه پرتگاه ببرند

داوطلب نامزدی انتخابات ریاست جمهوری تاکید کرد: مهم ترین دستاوردمان این 
بود که با اجماع ملی اجازه ندادیم اقلیت بی منطقی، ایران را با تندروی به لبه پرتگاه 
ببرند.  »علی لاریجانی« در حساب کاربری خود در توییتر در واکنش به توییت سعید 
جلیلی نوشت: احتراماً باید عرض کنم مهم ترین دستاوردمان این بود که با اجماع ملی 
اجازه ندادیم اقلیت بی منطقی، ایران را با تندروی به لبه پرتگاه ببرند. وی ادامه داد: 
شما سرنوشت مردم را به شوخی گرفتید که به عنوان یار کمکی آمدید تا ضعف های 
کاندیدای اصلی را بپوشانید؛ البته اگر »مواضع خطرناک« شما را گردن بگیرند. 
»سعید جلیلی« دبیر سابق شورای عالی امنیت و داوطلب نامزدی سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری در توییتی که به سخنان رییس سابق مجلس کنایه داشت، 
نوشته بود: کشور با نمایش اداره نمی شود! این که دو جمله ساخته شود و همه با 
آن سرگرم شوند؛ مصداق کار نمایشی است! اخیرا گفتند اقتصاد کشور، پادگان و 
دادگاه نیست! درست یا غلط! شما کارنامه کار خودتان را ارایه بدهید! ۱۲ سال رییس 

مجلس بودید!!

چمران:

نبایدتوهم پیروزی داشته باشیم
نائب رئیس  شورای ائتلاف نیروهای انقلاب با تاکید بر اینکه نباید توهم پیروزی 
کسی را بردارد و فکر نکنیم همه می گویند آیت الله رئیسی بیشترین آرا را دارد بالاترین 
آرا را دارد، تصریح کرد: این انتخابات مثل سیبی هست نه هزاران چرخ می خورد تا 
به زمین بیاید و معلوم نیست چه اتفاقاتی رخ خواهد داد و در تهران و وین و آمریکا 
و جاهای دیگر چه خواب هایی دیده اند و ما باید متحد و منسجم باشیم و مثل 

شب های عملیات شب و روز نداشته باشیم چون این روزها برگشتنی نیست.
مهدی چمران با تاکید بر اینکه تغییری که باید در کشور رخ دهد در  شهر هم باید رخ 
دهد و این سکون و ناکارآمدی و کارنابلدی و اینکه این کار مال ما نیست و شهر خودش 
می گردد یا اعلام شود کار عمرانی کار شهرداری نیست، قابل قبول نیست، تصریح 
کرد: شهر موجودی زنده است و اگر به آن نرسیم و در تخت خواب بماند و حرکت 

نداشته باشد زخم بستر می گیرد و جبرانش سخن است و عقب می ماند.

پیروز انتخابات ریاست 
جمهوری چه کسی است؟

جمهوری ۱۴۰۰  ریاست  انتخابات  پیروز  کسی  چه 
است؟ پاسخ کوتاه به این سوال این است: " فردی که 

بتواند ۱۰ میلیون رایی که منطبق بر الگوی مشتری محوری – عقلانی مصرفی رای 
می دهند را به خود اختصاص دهد. " 

۱- " ویژگی های الگوی عقلانی مصرفی چیست؟ در بین الگوهای مختلف رای دادن 
نظیر، سلبی، ایجابی )همسبتگی سیاسی – همبستگی قومی منطقه ای – کاریزماتیک 
شخصی و عقلانی مصرفی( الگوی مصرف کننده انتخابات یا عقلانی،   الگویی است 
که  بر مبنای نظریات بازاریابی سیاسی )political markting( بیان می کند : " رای 
دهندگان مطابق اصول خرید کالاهای مصرفی رای می دهند. در این الگو وفاداری به 
حزب یا جریان سیاسی، علائق قومی، منطقه ای مبنای رای دادن نیست. در این مدل 
نگرش سیاسی در هنگام رای دادن عامل اصلی است و هویت سیاسی یک اهمیت 
حاشیه دارد. در این مدل انتخابات مانند یک سفر خرید جدید است که رای دهندگان 

کاملا  مبتنی بر انتخاب عقلانی خود رای می دهند نه همبستگی های خود. "
۲- چند نفر مطابق الگوی عقلانی رای نمی دهند؟ خوش بینانه ترین برآوردها میزان 
مشارکت در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ را حدود 5۰ درصد گمانه می زند که 

معادل 3۰ میلیون رای دهنده می شود.
 می توان تخمین زد که از این تعداد حدود ۱۰ میلیون رای )با بررسی انتخابات های 
پیشین( رای ثابت و پایگاه رای اصولگرایان باشد. این سبد رای دراین انتخابات هم 

مسنجم تر است، هم با انگیزه تر است و هم دارای کاندیدایی کاریزماتیک است.
 از طرف دیگر می توان پیش بینی کرد معادل ده میلیون رای وجود داشته باشد که 
با تبعیت از الگوی رای دهی سلبی )رای ندادن به رقیب )یا رای دادن از ترس پیروزی 
رقیب(، الگوی رای دهی همبستگی سیاسی )رای منطبق به هویت سیاسی و تعلق 
سیاسی(، الگوی همبستگی قومی منطقه ای و الگوی همبستگی مبتنی بر روابط 

شخصی، تاریخچه شخصی( رای بدهند.
 وجه مشترک هر دو الگوی بالا این است که انتخابشان از پیش معلوم است و تا چند روز 

مانده به انتخابات، دقیقا مشخص است که به چه کسی رای می دهند.
 3- چند نفر مطابق الگوی عقلانی مصرفی رای می دهند؟ برآوردها این است که 
درصد افرادی  در کشورهایی نظیر ایران  )که احزاب قوی ندارند( و در شرایط فعلی )که 
با فشارهای اقتصادی سنگین روبروست( با الگوی عقلانی – مصرفی رای می دهند بین 
3۰ تا ۴۰ درصد آرا باشد. اگر میزان مشارکت را 3۰ میلیون تصور کنیم، می توان این 
جامعه آماری را برای این انتخابات بین 9 تا ۱۰ میلیون رای برآورد کرد.   این ده میلیون 
نفری که مطابق با الگوی مشتری – مصرفی رای می دهند از قبل تصمیم نمی گیرند، 
مطابق هویت سیاسی رای نمی دهند، بلکه منتظر می مانند تا ببینند کدام گفتمان، 
برنامه، رویکرد توسط چه کسی ارائه می شود. با توجه به تجارب و شناخت قبل چقدر 
احتمال دارد بتواند این وعده ها را اجرایی کند؟ چقدر می تواند وضع آنها را بهتر کند؟ 
چقدر متهم و مقصر وضعیت موجود و دلیل بوجود آمدن نارضایتی های قبلی است؟ 

چقدر قابل اعتماد است؟ چقدر قابل باور است؟
 ۴- نکته دیگر اینکه:  این سبد رای ده میلیونی، برای انتخاب عقلانی خود نه به موضع 
گیری های تند سیاسی توجه دارد، نه به کلاب هاوس. نه به دعواهای جناحی توجه 
دارد و نه به بیان مطالبات حداکثری. این آرای مهم می خواهند وضعشان بهتر شود. 
زندگیشان بهتر شود. حق زیستن عزتمند در  جامعه ای آرام داشته باشند.   این مردم 
نه اصلاح طلب هستند نه اصولگرا، نه تحریمی هستند نه دلواپس. البته حتما ایرانی 

هستند و شهروند این سرزمین.
 نکته آخر آنکه:  مهمترین شرط موفقیت نامزدهای انتخاباتی این است که این بدنه 
رای را قانع کنند که چرا باید به آنها رای بدهند و به دیگری نه. پیروز این انتخابات در 
عرصه رقابت، آن  گفتمان ها و رویکردهایی است که بتوانند این ارا را به خود جلب کنند.

سرلشکرباقری:

شیشه عمر اشغالگران قدس تحت اراده 
مجاهدان فلسطینی است

رییس ستادکل نیروهای مسلح درباره پیروزی مردم مظلوم فلسطین در نبرد ۱۲ روزه 
گفت: شیشه عمر و حیات ننگین اشغالگران تحت اراده مجاهدان فلسطینی قرار گرفته 

است و این مقاومت اسلامی است که سرنوشت میدان را رقم می زند. 
سرلشکر پاسدار محمد باقری به مناسبت پیروزی بزرگ انتفاضه و غلبه ملت فلسطین 
بر رژیم منحوس صهیونیستی در نبرد ۱۲ روزه در پیام تبریکی نوشت: نبرد و رویارویی 
گروه های مجاهد فلسطینی برابر اشغالگران قدس که پس از ۱۲ روز منجر به اعلام 
آتش بس یکجانبه صهیونیست ها و پیروزی و پایکوبی مردم مظلوم و ستمدیده فلسطین 
در جغرافیای انتفاضه شده است، این حقیقت را آشکار ساخت که در یک معادله 
معکوس، شیشه عمر و حیات ننگین اشغالگران تحت اراده مجاهدان فلسطینی قرار 

گرفته است و این مقاومت اسلامی است که سرنوشت میدان را تدبیر و رقم می زند.
رییس ستادکل نیروهای مسلح افزود: حوادث روزهای اخیر در فلسطین اشغالی 
و کشتار بیرحمانه و وحشیانه مردان، زنان و کودکان بیگناه فلسطینی، که عملیات 
یادآوری  برای  تمام نما  آیینه ای  است،  داده  آن  فرجام  به  حکم  قدس«  »شمشیر 
شکست های رژیم جبار صهیونیستی در جنگ های 33 روزه، ۲۲ روزه، هشت روزه و 
5۱ روزه است که پیامی جز اقتدار و سربلندی مقاومت فلسطین و خفت و شکست 
صهیونیست های غاصب نداشته و نویدبخش آینده درخشان و روزی است که خورشید 

پرفروغ فتح و پیروزی »فلسطین از بحر تا نهر« طلوع کند.
باقری خاطرنشان کرد: اطمینان داریم شمارش معکوس برای تحقق وعده برچیده 
شدن بساط رژیم جابر، جلاد و جنایتکار صهیونیستی به صفر نزدیک می شود و فلسطین 
قهرمان با شتاب فزاینده، قدرتمندتر از هر عصر و دوره ای اراده پولادین و راستین خود 

را بر غاصبان زبون قدس تحمیل و آنان را در موضع ضعف و ناتوانی قرار داده است.
و مجاهدان غیرتمند فلسطینی  رزمندگان غیور  به  پیام تصریح کرد:  این  وی در 
که با فداکاری در نبرد حماسی و ناهمتراز ۱۲ روزه و فروپاشی سپر دفاعی پوشالی 
موسوم به گنبد آهنین، عرصه را بر صهیونیست ها تنگ ساختند، درود می فرستیم و 
به حامیان رژیم پلید صهیونیستی و حاکمان منفور و فاسد برخی کشورهای عربی که 
با عادی سازی روابط خود با اسرائیل آشکارا به آرمان فلسطین خیانت کردند، هشدار 
می دهیم با ژرف اندیشی به رصد و تحلیل رخدادهای اخیر و محاسبه آینده پیش  رو 
پرداخته و هرچه سریع تر دست از همراهی و شراکت با صهیونیست ها بردارند، تا مبادا 
روزی هدف آتش انتقام و خشم مقدس ملت فلسطین و مجاهدان مومن عالم قرار گرفته 

و به جهنم سوزان واصل شوند.
رییس ستادکل نیروهای مسلح عنوان کرد: با صدای رسا اعلام می داریم که نیروهای 
مسلح جمهوری اسلامی نیز در کنار آحاد ملت عظیم الشأن ایران و سایر ملل مسلمان و 
ظلم ستیز جهان، با اقتدا به رهبر حکیم، شجاع و ژرف اندیش انقلاب اسلامی حضرت 
امام خامنه ای )مدظله العالی(، حمایت از فلسطین و قدرت افزایی برای انتفاضه را 
تکلیفی تعطیل ناپذیر و پیشران آزادی قدس شریف و پاکسازی سرزمین های اشغالی 
از لوث وجود پلید اشغالگران دانسته و این راه مقدس را بدون هیچ شک و تردیدی، 

هوشمندانه و هوشیارانه دستور کار دائمی خود می دانند.
و مجاهدان  مردم  به  تاریخی  و  فرخنده  پیروزی  این  تبریک  با  اظهار کرد:  باقری 
سلحشور فلسطینی، از خداوند قادر متعال طلب می کنیم با پیروزی نهایی فلسطین و 
آزادی قدس شریف، توفیق اقامه نماز شکر در مسجدالاقصی و برپایی جشن استقرار 
حکومت فلسطینی را همراه با مجازات غاصبان سفاک و تروریست سرزمین های اشغالی 

را به همه رهروان قدس و انتفاضه عنایت فرماید.
  

فرماندهنیرویزمینیارتش:

کوچک ترین تهدید دشمن، بزرگ ترین 
پاسخ را به همراه دارد

فرمانده نیروی زمینی ارتش گفت: دشمنان نظام و انقلاب بدانند کوچک ترین تهدید 
آنها، بزرگ ترین پاسخ را از جانب نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران به همراه خواهد 

داشت. 
سرتیب کیومرث حیدری در مراسم تکریم و معارفه فرمانده قرارگاه منطقه ای غرب 
نزاجا، با بیان اینکه ارتش و سپاه یک لشکر الهی هستند، گفت: امروز به برکت نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران و رهبری حکیمانه مقام عظمای ولایت)مدظله العالی(، 

هیمنه دشمنان اسلام و انقلاب را در هم شکسته ایم.
و  وحدت  از  غرب  سردمداران  و  آمریکا  امروز  افزود:  ارتش  زمینی  نیروی  فرمانده 
یکپارچگی نیروهای مسلح به ستوه آمده اند که شاهد بارز آن بمباران پایگاه عین الاسد 

است که بزرگترین شکست را در منطقه برای آمریکا به ارمغان آورد.

اخبار

 

رئیس جمهور با بیان اینکه تبلیغات انتخابات حداکثری و اجتماعات حداقلی 
باشد گفت: باید از صدا و سیما و فضای مجازی استفاده کنیم.

حجت الاسلام حسن روحانی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا طی 
سخنانی با تبریک فرارسیدن سوم خرداد سالروز آزادسازی خرمشهر و با اشاره به 
پیروزی مقاومت در سرزمین های اشغالی، اظهار داشت: ما در این ایام شاهد 

پیروزی بزرگ ملت فلسطین بودیم که پیروزی بسیار ارزشمندی بود.
پیروزیملتفلسطینموفقیتهمهمسلمانانجهان

 وی افزود: در این ۱۰-۱۲ روزی که بین مردم مسلمان فلسطین و رژیم غاصب 
صهیونیستی یک جنگ تمام عیار اتفاق افتاده بود، برای اولین بار همه مردم 
فلسطین یکپارچه بودند و همه مردم کرانه غربی، غزه و اردوگاه هایی که در 
کشورهای دیگر بود همه یکپارچه بودند و این وحدت و پاسخ قاطعی که غزه 
به تجاوز رژیم صهیونیستی می داد، موفقیت بزرگی برای ملت فلسطین و تمام 

مسلمانان بود.
روحانی با اشاره به حمایت های مردم سراسر جهان از مردم مظلوم فلسطین، 
تصریح کرد: انصافاً مردم در سراسر جهان بسیار خوب به صحنه آمدند و در آمریکا 
و اروپا ما شاهد تظاهرات مردم بودیم. البته دولت ها رفتارهای متفاوتی داشتندو 
برخی از دولت ها از جمله دولت های غربی متأسفانه مواضع نادرستی را اتخاذ 
کردند. اگرچه رفتار کشورهای اسلامی عمدتاً خوب بود اما از دنیای عرب انتظار 
دیگری بود و بسیاری از آنها تا روزهای آخر ساکت و صامت بودند. اما به هر 
حال مقاومت و ایستادگی یک ملت، پیروزی به همراه دارد و پیروزی اخیر ملت 

فلسطین یکی از این نمونه ها بود.
رئیس جمهور ادامه داد: ما شاهد بودیم که ملت مظلوم فلسطین در برابر یک 
رژیم تا دندان مسلح که همه کشورهای غربی به آن کمک می کنند، پیروز شده 

اند که جا دارد به آنها تبریک بگوییم.
وی در بخش دیگری از این سخنرانی با بیان اینکه تقریباً ۱5 ماه از شیوع 
ویروس کرونا در کشور ما گذشته است، گفت: در طول این مدت روزهای بسیار 
سختی داشتیم. روزهایی که روزهای پیک بیماری کرونا بود. روزهایی که ویروس 
جهش یافته وارد یکی از استانها می شد و استان را درگیر می کرد. البته روزهای 
امیدوار کننده ای نیز داشته ایم. روزهایی که مردم در سراسر جهان احساس 

کردند با رسیدن دانشمندان به واکسن، شرایط بهتری رخ دهد.
روحانی گفت: اگرچه ممکن است دستیابی به واکسن نیز ایده آل و صد درصد 
نباشد، اما همین واکسن نیز می تواند مانع خوبی برای مرگ و میر و حتی در 
صورت واکسیناسیون وسیع مانع گردش ویروس شود. رئیس جمهور تصریح 
کرد: این ۱5 ماه، ماه های آزمایش تاریخی برای ملت ها به ویژه ملت بزرگ ما بود 
که همراه با جنگ اقتصادی بود.کشوری که تحریم اقتصادی ندارد و می خواهد 
تجهیزات و واکسن خریداری کند به راحتی می تواند این کار را انجام دهد. اما 

کشور ما که تحریم است در این حوزه سختی های فراوانی داشته است.
وی افزود: شاهد بودم که اعضای دولت نیز حتی یک ساعت راحتی نداشتند. 
وزرا و کارکنان دولت حتی یک روز تعطیل هم نداشتند و همواره در حال فعالیت 
بودند. دولت نیز تمام توان خود را برای اینکه رنج مردم کمتر بشود، به کار گرفت تا 

از این طریق سلامتی مردم بهتر تأمین شود.
تماماستانهادرحالعبورازموجچهارمکروناهستند

روحانی با بیان اینکه کم کم از موج چهارم کرونا در حال عبور هستیم، اظهار 
داشت: تقریباً تمام استان ها در حال عبور از موج چهارم کرونا هستند و مسیر 
ما مسیر کاهشی است. مناطق قرمز بسیار محدود است و کشور ما شرایط زرد 
و نارنجی دارد. البته باید تلاش کنیم که بتوانیم به طور کامل از این پیک خارج 
شویم و در عین حال وارد پیک جدید هم نشویم. این هم جزو مواردی است که 

بسیار مهم است.
وی تصریح کرد: متأسفانه زمانی که وارد یک پیک می شویم، دستورالعمل ها 
از سوی مردم نسبتاً خوب رعایت می شود اما وقتی از پیک عبور می کنیم یک 
اطمینان کاذب در جامعه ایجاد می شود و متأسفانه رعایت پروتکل ها کاهش پیدا 

می کند و سهل انگاری ها آغاز می شود.همین نیز مقدمه موج جدید می شود.

روحانی گفت: از همه بخش هایی که در حوزه مقابله با شیوه کرونا مسئولیت 
برعهده دارند، به ویژه وزارت بهداشت ، بخش هایی که  بر کسب و کارها نظارت 
دارند، بسیج و سپاه، خواهش می کنم در کنار هم قرار بگیرند و کاری کنند که 
پروتکل ها بسیار دقیق اجرا شود. باید با متخلفان قاطعانه برخورد شود. زیرا اگر 

قاطعانه برخورد نکنیم مجددا با موج جدید مواجه خواهیم شد.
رئیس جمهور تأکید کرد:  بین ماه مبارک رمضان و ماه محرم و صفر، شاهد 
برگزاری عروسی ها، جشن ها و دورهمی ها هستیم، در فصل تابستان، سفرها 
نیز آغاز می شود. همه این موارد دست به دست می دهند و مقابله با شیوع کرونا 

را سخت می کند.
وی ادامه داد: گرما نیز برعکس آنچه در ابتدا به ذهن انسان می آید که موجب 
کاهش این بیماری شود، اما به این شکل نیست و به خصوص در استان های گرم 
ناچار می شوند که در و پنجره ها را بسته و از کولر استفاده کنند که این تهویه هوا 

را با مشکل مواجه می کند.
رئیس جمهور با بیان اینکه شرایط همچنان شکننده است گفت: شرایط 
مطمئنی را پیش رو نداریم، ممکن است شاهد شیوع کرونای هندی در استان ها 
باشیم. پس باید در مهمانی ها، دورهمی ها و رفتارمان همه پروتکل ها را مدنظر 

قرار دهیم و سفرها و اجتماعات را محدود کنیم.
یکهفتهماندهبهانتخاباتبایدشرایطآرامیازلحاظکروناداشته

باشیم
 روحانی با اشاره به در پیش بودن انتخابات ریاست جمهوری و شوراها، گفت: 
باید کاری کنیم که در یک هفته مانده به انتخابات، شرایط آرامی از لحاظ کرونا 
در کشور داشته باشیم و گرنه خدای ناکرده اگر در ماه های ابتدایی خرداد رعایت 
نشود و با یک پیک جدید مواجه شویم، معنایش این است که نمی توانیم یک 
انتخابات مطلوب و با شکوه داشته باشیم. چون مردم می ترسند و وقتی ببینند 
که موج جدیدی از کرونا شکل گرفته، برای حضور در انتخابات دچار مشکل می 

شوند.
وی افزود: مسئولیت سنگینی بر عهده ماست، حفظ جان مردم، مسئولیت 
اصلی ماست و از سوی دیگر انتخابات با مشارکت حداکثری مسئولیت دوم 
ماست که باید هر دو را در کنار هم قرار دهیم. یعنی هم جان مردم حفظ شود 
و هم انتخابات با شکوه برگزار شود و این در صورتی است که در هفته های اولیه 

خرداد، بیشتر پروتکل ها را رعایت کنیم.
ساعاترایگیریدرانتخاباتراافزایشمیدهیم

 رئیس جمهور اظهار داشت: دستگاه های نظارتی نیز حساسیت بیشتری برای 
تخلفات باید داشته باشند که بتوانیم انتخابات را در سلامت کامل به خوبی برگزار 
کنیم. به نظر من مشکل ترین زمان، دوران تبلیغات انتخاباتی است. البته در روز 
برگزاری انتخابات نیز باید مراعات کنیم و فاصله گذاری را رعایت و با افزایش زمان 
برگزاری انتخابات، شرایط را برای حضور مردم فراهم کنیم. یکی از تصمیمات 
مهمی که امروز گرفته شد، افزایش زمان برگزاری انتخابات است. همچنین وزارت 

کشور تصمیم گرفته صندوق ها را نیز افزایش دهد.
وی افزود: اپلیکیشن شعبه یاب نیز باید به سرعت در اختیار مردم قرار گیرد تا 
مردم در روز انتخابات بتوانند خلوت ترین شعبه را برای رأی دادن انتخاب کنند تا 
با ازدحام جمعیت مواجه نشویم. اما نگرانی ما برای بحث تبلیغات است. در دوران 
تبلیغات باید پروتکل ها به صورت کامل و دقیق رعایت شود و امروز مصوب شد در 

فضاهای سربسته اجتماعات نداشته باشیم.
اما  هستیم  انتخاباتی  شور  ایجاد  دنبال  به  ما  اگرچه  کرد:  تأکید  روحانی 
اجتماعات نباید در فضای سربسته باشد و در فضای باز و با رعایت پروتکل هایی 
که وزارت بهداشت اعلام می کند، برگزار شود. همه اجتماعات باید با رعایت 
پروتکل ها باشد تا سلامتی مردم حفظ شود. برای این کار هم خود نامزدها و هم 
ستادهای آنها باید اصول را رعایت کنند. مسئولین استانی نیز اعم از استاندار، 
فرماندار و بخشدار باید احساس مسئولیت کنند و با کمک نیروی انتظامی، بسیج 

و سپاه مقرراتی که در ستاد ملی مقابله با کرونا وضع می شود را اجرا کنند.
تبلیغات ما حداکثری باشد و اجتماعات  اینکه  رئیس جمهور گفت: برای 
حداقلی، باید از صدا و سیما و فضای مجازی استفاده کنیم و لذا در مصوبه جلسه 
امروز از صدا و سیما و وزارت ارتباطات و اپراتورها خواسته شده که به وظیفه خود 
عمل کنند و فضای بازتر و بیشتری را در اختیار نامزدها قرار دهند تا آنها بتوانند 
برنامه ها و نظرات خودشان را از طریق فضای مجازی و صدا و سیما اعلام کنند تا 

انتخابات شکوهمندی برگزار شود.
وی با تاکید بر اینکه ما همچنان باید بگوییم تا پایان امسال حداقل، همه باید 
سبک زندگی جدیدی را که آغاز کردیم باید آن را حفظ کنیم، بیان کرد: تلاش 
ما این است که واکسن ها در روزهای آینده با شرایط بهتری مردم از آنها استفاده 
کنند. بیش از پنج میلیون واکسن توزیع شده، بیش از دو میلیون و ۷۰۰ هزار نفر 

واکسینه شدند. این رقم همچنان افزایش می یابد.  
یابد، گفت:  می  افزایش  رقم همچنان  این  اینکه  بیان  با  رییس جمهوری 
امیدوارم کاری بکنیم که ۱۴، ۱5 میلیون نفری که سالمند بوده و بیمار زمینه ای 
دارند، تا پایان خرداد و اوایل تیر واکسینه شوند، قدم بزرگی تا پایان دولت برداشته 

شده و یک آرامشی برای جامعه ایجاد شود.

در  مقاومت  قدرت افزایی  لزوم  بر  سپاه  کل  فرمانده 
مسیر قوی شدن و همراهی سپاه با ملت فلسطین تا 
زوال و فروپاشی اسرائیل غاصب و نیز آزادی قدس شریف 

تأکید کرد.
در پی پیروزی مقاومت فلسطین در جنگ ۱۲ روزه 
با رژیم صهیونیستی، سردار سرلشکر پاسدار حسین 
سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
گفت وگوهای تلفنی جداگانه با »اسماعیل هنیه« رئیس 
دفتر جنبش مقاومت اسلامی فلسطین )حماس( و »زیاد 
نخاله« دبیرکل جنبش جهاد اسلامی با گرامیداشت یاد 
و خاطره شهدای والامقام مقاومت به ویژه سردار شهید 
حاج قاسم سلیمانی و تبریک این پیروزی بزرگ به مردم 
مقاوم و عزتمند و مجاهدان شجاع و غیور فلسطینی، بر 
همراهی با مقاومت تا زوال و فروپاشی اسرائیل غاصب و 

تنها نگذاردن ملت فلسطین تأکید کرد.
سرلشکر سلامی در این گفت وگوهای تلفنی از پیروزی 
مقاومت فلسطین به عنوان معجزه ای الهی و احیاکننده 
شرف و کرامت انسانی نام برد و اظهار داشت: شکست 

اسرائیل غاصب تنها شکست صهیونیست ها نبود؛ بلکه 
شکست آمریکا، انگلیس و رژیم های حقیری بود که در 
فرایند عادی سازی روابط با این غده سرطانی سبقت 
شکل گیری  و  ظهور  سپاه  کل  فرمانده  می گرفتند. 
فلسطین جدید، بزرگ، جهانی و با دست های برتر را ثمره 
این حماسه و رخداد عظیم برشمرد و افزود: در عرصه 
پیروزی اخیر مقاومت فلسطین همگان شاهد اسرائیلی 
آماده  و  به زوال، شکست پذیر، محوشدنی، سست  رو 
فروپاشی بودند. وی با بیان اینکه حماسه آفرینی اخیر به 
صهیونیست های غاصب فهماند که فلسطینیان مقاوم 
بی پناه نیستند، بلکه صاحب شمشیرند و نباید به آنان 
تعرض کرد، بر لزوم قدرت افزایی مقاومت در مسیر قوی 
شدن و همراهی سپاه با ملت فلسطین تا زوال و فروپاشی 

اسرائیل غاصب و نیز آزادی قدس شریف تأکید کرد.
اسماعیل هنیه، رئیس دفتر جنبش مقاومت اسلامی 
از  تلفنی  گفت وگوی  این  در  نیز  )حماس(  فلسطین 
مواضع قاطع و همراهی جمهوری اسلامی ایران با ملت 

فلسطین قدردانی و تشکر کرد.

فلسطین  اسلامی  مقاومت  جنبش  دفتر  رئیس 
و  اسلام  امت  پیروزی  را  فلسطین  پیروزی  )حماس( 
به طور  گفت:  و  کرد  ارزیابی  مثبت  تحولات  سرآغاز 
قطع وضعیت رژیم صهیونیستی هرگز مانند گذشته 
نخواهد بود حتی اگر همه ی هم پیمانانش آنان را کمک 
جهاد  جنبش  دبیرکل  نخاله،  زیاد  کنند.  همراهی  و 
اسلامی نیز در گفت وگو با فرمانده کل سپاه با تأکید 
بر اینکه مردم فلسطین همواره بر تحقق این پیروزی 
اطمینان داشته و در این راه ثابت قدم بوده اند، گفت: 
جمهوری اسلامی ایران در همه میادین در کنار ما بوده 

است و در این پیروزی بزرگ ما را تأیید کرد.
از  قدردانی  با  اسلامی  جهاد  جنبش  دبیرکل 
حمایت های رهبر معظم انقلاب اسلامی و پاسداشت 
یاد و خاطره شهدای مقاومت و قدس شریف گفت: باید 
از تلاش های صورت گرفته در این پیروزی بزرگ به ویژه 
مجاهدت های شهید حاج قاسم سلیمانی که دائماً در 
کنار ما بوده اند یاد کنیم، برادرانی که تمام تلاششان را در 

حمایت و تثبیت مستمر این پیروزی به کار بستند.

سردار سلامی در گفتگو با رهبران مقاومت فلسطین:

سپاه پاسداران تا فروپاشی رژیم صهیونیستی همراه ملت فلسطین است

رئیسجمهور:

تبلیغات انتخابات حداکثری و اجتماعات حداقلی باشد 
روزبهکردونی*

سخنگوی شورای نگهبان گفت: بررسی صلاحیت ها چه در انتخابات مجلس و چه 
در انتخابات ریاست جمهوری، میزان حال فعلی افراد است.

عباسعلی کدخدایی در پاسخ به سئوالی  که برداشت های خاصی از یادداشت های 
وی در فضای مجازی مبنی بر اینکه کسانی که در دوره های قبلی تایید صلاحیت 
شدند دلیلی نمی شود که در این دوره هم تایید صلاحیت شوند افزود: من مسئول 
برداشت های خاص نیستم، اما باید در صحبت ها دقت شود، همیشه چه در انتخابات 

مجلس و چه در انتخابات ریاست جمهوری می گوییم، میزان حال فعلی افراد است.
سخنگوی شورای نگهبان گفت: چه بسا از آن طرف اگر نگاه کنیم، مثلا کسی که 
مدرک تحصیلی نداشته و الان مدرک تحصیلی بیاورد و یا از محکومیتی که داشته تبرئه 

شده باشد، طبیعتا" ما ناچاریم این مدارک مثبت را در پست آن فرد در نظر بگیریم.
وی افزود: آنچه ما تاکید کردیم این است که میزان حال فعلی افراد است، یعنی زمانی 

که داوطلبان ثبت نام کردند شرایط آن ها براساس شرایط فعلی رسیدگی می شود.

آقای کدخدایی در پاسخ به سئوال دیگری مبنی بر اینکه در فضای مجازی از قول 
وی گفته شده است که مشارکت پایین هیچ خللی در مشروعیت جمهوری اسلامی 
اند و  را دقیق نخوانده  بنده  ایران بوجود نمی آورد گفت: ظاهرا" برخی مصاحبه 

مصاحبه من را بد منتقل کرده بودند.
سخنگوی شورای نگهبان این مصاحبه منتشر شده را تحریف شده دانست و افزود: 
اگر متن مصاحبه من را که به صورت کامل در سایت شورای نگهبان منتشر شده است، 

مشاهده کنید، خواهید دید که چنین چیزی صحت ندارد.
آقای کدخدایی گفت: سئوال این بود که آیا مشارکت پایین در واقع از جهت حقوقی 

اشکالی دارد؟ که من عرض کردم که از جهت حقوقی منعی ندارد.
کشور ها  همه  و  مسئولان  افراد،  همه  طبیعتا  افزود:  نگهبان  شورای  سخنگوی 
مطلوبشان مشارکت بالا در انتخابات است و همانگونه که مقام معظم رهبری هم تاکید 

فرمودند: ان شالله ما شاهد مشارکت پرشور مردم در انتخابات ۲۸ خرداد باشیم.

سخنگویشوراینگهبان:

در بررسی صلاحیت ها، میزان حال فعلی افراد است 



3 یکشنبه -دوم خردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5274
سلامت 

3۰ دقیقه پیاده روی صبحگاهی می تواند زندگی شما را تغییر دهد! این امر به ویژه 
اگر با بیماری های مربوط به سبک زندگی مانند دیابت، چاقی، بیماری های قلبی و ... 
روبرو هستید بسیار موثرتر خواهد بود. پیاده روی صبحگاهی برای سلامت استخوان ها 
و مفاصل، قلب، آرامش اعصاب و بهبود روحیه، پوست و مو، عملکرد مغز و ریه ها و ... 

بسیار مفید است و تنها چیزی که لازم دارید یک جفت کفش پیاده روی است.
راه های متعددی برای کاهش وزن و حفظ یک سبک زندگی سالم وجود دارد؛ اما این 
ورزش مداوم و پیوسته است که برای سلامتی مفید است، نه تنها برای مدت کوتاهی 
ورزش کردن. به همین دلیل توصیه شده است در هفته دست کم ۱5۰ دقیقه فعالیت 
بدنی در حد متوسط انجام دهید. توصیه می کنیم برای پیشگیری از بیماری هایی 
مانند فشارخون بالا، آمبولی، افسردگی، انواعی از سرطان ها، حمله قلبی و چاقی هر 

روز سی دقیقه پیاده روی کنید.
پیش از شروع پیاده روی صبحگاهی باید ابتدا بدن را گرم کنید و سپس بعد از ورزش 

نیز عضلات را خوب بکشید. هنگام کشش عضلات:
. بیشتر از حد توان بدن، عضلات را نکشید.
. طی حرکات کششی پیوسته نفس بکشید.

. حرکاتتان آرام باشد.
بنابراین برای یک پیاده روی سی دقیقه ای باید نکات زیر را به خاطر داشته باشید تا 

جلوی آسیب های احتمالی را بگیرید:
. هنگام پیاده روی، انگشتان پا باید به سمت جلو باشند.

. با هر قدم، پاشنه ها باید زمین را لمس کنند تا وزن بدن در جهت درست قرار بگیرد.
. دست ها باید آزادانه و پیوسته حرکت کنند.

. شانه ها باید کمی به سمت عقب باشند و چانه بالا نگه داشته شود؛ سعی کنید به 
زمین نگاه نکنید.

فوایدسیدقیقهپیادهرویصبحگاهی
پیاده روی سی دقیقه ای هر روز صبح فوایدی مشابه دویدن دارد. این نوع ورزش 
کمک می کند ریسک ابتلا به دیابت، افسردگی و برخی از سرطان ها کاهش یافته و 

کلسترول و فشارخون در حد متعادلی حفظ شود.
انجام فعالیت بدنی، احتمال مرگ زودهنگام را کاهش می دهد، مشکلات قلبی 
و عروقی را برطرف می کند و برای سلامتی مفید است. تحقیقات نشان می دهد 
پیاده روی و دو می تواند عوارض قلبی را کاهش دهد. برخی از فواید پیاده روی را اینجا 

بخوانید:
۱.خطردیابتراکاهشمیدهد

این روزها دیابت یکی از بیماری های شایع در ارتباط با سبک زندگی است. اما اگر 
صبح ها راه بروید می توانید این اختلال متابولیک را رام کنید! طبق تحقیقات، 3۰ 
دقیقه پیاده روی صبحگاهی می تواند به بهبود کنترل قند خون و همچنین به مدیریت 

انسولین در دیابت نوع ۲ کمک کند.
2.برایقلبشماخوباست

انجمن قلب آمریکا می گوید پیاده روی سریع می تواند به کاهش خطر بیماری های 
قلبی و سکته مغزی کمک کند.

مطالعات نشان داده است حدود 3۰ دقیقه پیاده روی صبحگاهی می تواند به کاهش 
فشارخون کمک کند و همچنین می تواند سطح تری گلیسیرید خون را کاهش دهد که 

هر دو برای سلامت قلب مفید است.
پیاده روی راهی عالی برای دور نگه داشتن بیماری های روحی ناشی از افزایش سن 
است. با پیاده روی منظم و فعال ماندن می توان خطر بیماری های مزمن مانند زوال 

عقل عروقی را به میزان ۷۰٪ کاهش داد
۳.بهکاهشوزنکمکمیکند

متخصصان می گویند شما می توانید بدون تغییر رژیم غذایی، هر روز با پیاده روی، 
همراه با سایر تمرینات متوسط و شدید، وزن خود را به صورت سالم کاهش دهید. 
چاقی یکی از پیامدهای کم تحرکی است. اگر نیاز به لاغر شدن دارید )یا دکتر این 

پیشنهاد را به شما داده است(، راه رفتن را شروع کنید.

3۰ تا ۴۰ دقیقه پیاده روی سریع به افزایش ضربان قلب و سوزاندن کالری، که برای 
کاهش وزن ضروری است، کمک می کند. محققان همچنین دریافتند که پیاده روی 
می تواند با کاهش چربی کلی بدن و بهبود انعطاف پذیری و قدرت عضلانی، به کاهش 

وزن در بیماران چاق کمک کند.
۴-ازآرتروزوپوکیاستخوانجلوگیریمیکند

زندگی غیرفعال تأثیرات منفی بسیاری بر روی بدن از جمله سفتی مفاصل دارد. 
سفتی مفاصل می تواند منجر به ایجاد علائم آرتروز شود. مطالعات اخیر نشان می دهد 
فعالیت بدنی متوسط و شدید، مانند پیاده روی به مدت پنج روز یا بیشتر در هفته، 
می تواند به تسکین درد و سفتی آرتروز کمک کند. علاوه بر این، زنان مستعد از دست 
دادن تراکم استخوان و ابتلا به پوکی استخوان هستند. پیاده روی همراه با بهبود تراکم 

استخوان، به آرامی مفاصل را تمرین می دهد و آن ها را تقویت می کند.
5.خطرسکتهیمغزیراکاهشمیدهد

پیاده روی های سریع صبحگاهی به تقویت قلب و سلامتی شما کمک می کند. طبق 
تحقیق انجام شده توسط دانشگاه کارولینای جنوبی، پیاده روی سریع و نیم ساعته 
پنج بار در هفته به کاهش خطر سکته مغزی نیز کمک می کند. علاوه بر این، نشان 
داده شد پیاده روی سریع صبحگاهی باعث بهبود عملکرد افرادی که سکته کرده اند 

نیز می شود.
6.سطحکلسترولراکنترلمیکند

مشخصی  مقدار  به  سلول  غشای  ساخت  و  مطلوب  سلامتی  حفظ  برای  بدن 
کلسترول نیاز دارد. با این حال، در صورت وجود مقدار بیش از حد چربی خون، به 
ویژه هنگامی که به شکل کلسترول LDL باشد، خطر مشکلات قلبی بیشتر می شود. 
در عین حال، مقادیر کم HDL نیز می تواند مضر باشد. پیروی از یک سبک زندگی 
فعال و از جمله فعالیت هایی مانند راه رفتن و یک رژیم غذایی سالم، روشی عالی برای 

اطمینان از تنظیم سطح کلسترول در بدن است.
۷.ازشمادربرابرتصلبشرایینمحافظتمیکند

آترواسکلروز بیماری است که در اثر عروق مسدود شده به دلیل پلاک یا رسوبات 
انسداد در دیواره های  این  ایجاد می شود.  کلسترول LDL در دیواره های شریانی 

داخلی عروق در اندام هایی مانند مغز، کلیه ها، قلب و پاها ایجاد می شود.
در گرفتگی عروق جریان خون محدود شده و گردش خون به درستی اتفاق نمی افتد. 
پیاده روی های منظم صبحگاهی می تواند شما را در برابر این شرایط محافظت کند و 

موجب بهبود گردش خون شود.
8-ممکناستافسردگیرابرطرفکند

افسردگی حدود ۲6۴ میلیون نفر را تحت تأثیر قرار می دهد. این اختلال خلقی 
ممکن است اغلب باعث بروز بسیاری از اختلالات در جوانان و بزرگسالان شود. خبر 
خوب این که اگر فقط می توانید بلند شوید و برای گردش بیرون بروید، می توانید به 
خودتان کمک بزرگی کنید. این بدان دلیل است که هنگام راه رفتن، اندورفین های 
طبیعی کُشنده ی درد به درستی در سراسر بدن جریان می یابند. در یک تحقیق 
بیماران مبتلا به افسردگی دریافتند که سریع راه رفتن هر روز به مدت 35 تا 6۰ دقیقه 
موجب بهبود قابل توجهی در وضعیت آن ها می شود و همچنین می تواند باعث شود 

که انرژی بیشتر و احساس مثبت تری داشته باشند.
9.ممکناستبهکاهشخطرسرطانکمککند

به گفته متخصصان، پیاده روی صبحگاهی می تواند به شما کمک کند تا انواع 
مختلف سرطان ها را دور نگه دارید. آن ها ادعا می کنند که بسیاری از افراد به دلیل 

سبک زندگی نادرست به سرطان مبتلا می شوند.
مطالعات مختلف تأیید کرده اند که پیاده روی می تواند از سرطان های تخمدان، 
سینه، کلیه و دهانه رحم جلوگیری کند. علاوه بر این پیاده روی می تواند خواب بیماران 

سرطانی را نیز بهبود بخشد.
۱۰.عملکردمغزراتقویتمیکند

آیا می دانید ورزش منظم مانند راه رفتن می تواند به محافظت از حافظه و بهبود 
مهارت های تفکر کمک کند؟

هنگام راه رفتن، اکسیژن و خون رسانی به مغز تسریع می شود، و این به نوبه خود، 
این  بر  علاوه  می شود.  حافظه  و  مغز  عملکرد  ذهنی،  هوشیاری  تقویت  به  منجر 
پیاده روی راهی عالی برای دور نگه داشتن بیماری های روحی ناشی از افزایش سن 
است. با پیاده روی منظم و فعال ماندن می توان خطر بیماری های مزمن مانند زوال 

عقل عروقی را به میزان ۷۰٪ کاهش داد.
۱۱.سیستمایمنیبدنراتقویتمیکند

پیاده روی گردش خون بدن را بهبود می بخشد. این عامل تأثیرات فوق العاده ای روی 
سیستم ایمنی بدن دارد. همچنین تأمین اکسیژن در سراسر بدن را بهبود می بخشد. 
فقط 3۰ دقیقه پیاده روی در روز سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند و از شما در برابر 

بیماری های مختلف محافظت می کند.
۱2.خستگیراکاهشمیدهد

پیاده روی سریع صبحگاهی می تواند موجب احساس جوانی و سرزندگی شود. 
همچنین می تواند خستگی را کاهش داده و سطح انرژی شما را تقویت کند و باعث 
شود در طول روز انرژی بیشتری داشته باشید. در واقع پیاده روی با افزایش گردش 

خون و تأمین اکسیژن کمک می کند شما در طول روز فعال و هوشیار بمانید.
۱۳.ظرفیتریهرابهبودمیبخشد

ضریب واکنش اکسیداسیون در سلول های بدن را می توان با پیاده روی به میزان 
قابل توجهی افزایش داد. این واکنش ها باعث تقاضای زیاد اکسیژن رسانی می شود 
که باعث می شود ریه ها اکسیژن بیشتری پمپ کنند. این به نوبه خود به ریه ها کمک 
می کند تا ظرفیت خود را بهبود بخشند. برای اینکه ریه ها به درستی کار کنند و 
سلامتی آن ها را تضمین کنید، ایده خوبی است که هر روز صبح به مدت 3۰ دقیقه 

پیاده روی سریع را شروع کنید.
۱۴.باعثشادابیپوستوموهایتانمیشود

متخصصان پوست معتقدند هر ورزشی که گردش خون را بهبود بخشد، موجب 
درخشان شدن پوستتان می شود و هیچ ورزشی بهتر از پیاده روی وجود ندارد. پیاده روی 
منظم می تواند به به تأخیر انداختن علائم پیری مانند خطوط ریز و چین وچروک کمک 
کند. گردش خون مناسب همچنین از جوش، آکنه و سایر مشکلات پوستی جلوگیری 
می کند. با پیاده روی صبحگاهی می توانید به پوستی درخشان و طبیعی برسید و 

موهایی زیبا و براق داشته باشید.
۱5.بهرفعبیخوابیکمکمیکند

استرس روزانه می تواند باعث بی خوابی شود. بهترین راه برای مبارزه با این مسئله 
پیاده روی روزانه است. پیاده روی صبحگاهی به آرامش ذهن شما کمک می کند و در 
پایان روز می توانید خواب خوبی داشته باشید و هنگام بیدار شدن احساس آرامش 
کنید. در واقع، اگر سبک زندگی شما آن قدر فعال نیست و خوابیدن برایتان سخت 

است، باید صبح ها راه بروید.
۱6.پیریرابهتعویقمیاندازد

پیاده روی یک فعالیت بدنی کم شدت است که به فعال نگه داشتن همه عملکردهای 
سلول و سلامت قلب کمک می کند و عملکرد مغز و گردش خون را بهبود می بخشد. 
از آنجا که بدن شما فعال است، کوتاه شدن انتهای تلومرها که عامل پیری است کندتر 

می شود و در نتیجه پیری را به تعویق می اندازد.
چندتوصیه

تا  هر نوع فعالیت بدنی که انجام می دهید باید به یک سری نکات توجه کنید 
سلامتی تان به خطر نیفتد.

. توصیه می کنیم انگشتر و دستبند و ... استفاده نکنید زیرا نه تنها این طور راحت ترید 
بلکه امنیت بیشتری هم از جهت سرقت دارید. همچنین اگر زمانی به پیاده روی 
می روید که هوا چندان روشن نیست، مثلًا غروب یا صبح خیلی زود، لباس های رنگی 

یا شب نما بپوشید.
را  خود  موبایل  باید  شما  است.  بهتر  و  امن تر  خیلی  کردن  پیاده روی  گروهی   .
همراهتان داشته باشید تا در صورتی که اتفاق غیرمنتظره ای افتاد از آن استفاده کنید. 
است  بهتر  باشید.  داشته  خود  همراه  دهد  نشان  را  هویتتان  که  کارتی  حتماً   .

خانواده تان بدانند مسیر پیاده روی تان کجاست و چقدر قرار است بیرون باشید.
. حواستان به اطرافتان باشد و نسبت به اتفاق هایی که پیرامونتان رخ می دهد آگاه 
باشید. اگر از هدفون استفاده می کنید، صدای آن باید کم باشد تا صدای محیط خود 

را بشنوید.

فواید۳۰دقیقهپیادهرویصبحگاهی؛

چگونه برای پیاده روی صبحگاهی برنامه ریزی کنید؟

آنچه باید در مورد ویتامین D بدانید آبمیوههایلاغرکننده؛طبقتحقیقاتعلمی؛

5 تا از بهترین نوشیدنی ها برای کمک به 
کاهش وزن

چه مواد غذایی را باید در واکسیناسیون کرونا 
مصرف کنیم؟

تابستان نزدیک است و آبمیوه های شیرین و خوشمزه به زودی دوباره وارد رژیم 
غذایی ما می شوند و اتفاقاً راه خوبی برای هیدراته نگه داشتن بدن در روزهای گرم 

سال هستند، خصوصاً اگر آبمیوه ها خانگی باشند.
همه می دانیم که تقریباً همه ی آبمیوه های صنعتی دارای قند افزوده اند، به جز 
برندهایی که مطمئن هستید آبمیوه های صد در صد طبیعی ارائه می دهند. یکی 
از راه های اینکه مطمئن باشید آب میوه ای که مصرف می کنید کاملًا طبیعی است 
و قند زیاد و مواد افزودنی ندارد این است که خودتان در خانه آبمیوه تهیه کنید. 
اگر خودتان آبمیوه درست کنید هم از سلامت آن مطمئن هستید و هم آزادید هر 
نوع میوه ای را که دوست دارید در آبمیوه گیری بریزید و از نوشیدن آن لذت ببرید.
در ادامه آبمیوه هایی را به شما پیشنهاد می دهیم که در این تابستان می توانید 
امتحانشان کنید و چند کیلو اضافه وزنی را که از زمستان برایتان مانده کم کرده و 

ضمناً ویتامین ها و مواد معدنی مهم و خوبی به بدنتان برسانید.
آبهندوانه

آیا آب میوه ای سرحال کننده تر از یک لیوان آب هندوانه ی خنک می شناسید؟ 
هندوانه فواید زیادی برای سلامتی دارد، از ریکاوری بهتر بعد از تمرین و ورزش 
گرفته تا کاهش ریسک برخی از سرطان ها. ضمناً هندوانه بسیار آبرسان بوده و 

بدن را به خوبی هیدراته می کند، چون به هر حال 9۲ درصد این میوه آب است!
گاهی وقتی بدنمان دچار کم آبی می شود تمایل به خوردن چیزهای شیرین 
پیدا می کنیم. بنابراین یک لیوان آب هندوانه تازه و خنک نه تنها به این میل به 
خوبی پاسخ می دهد بلکه بدن را نیز هیدراته کرده و احساس سیری ایجاد می کند. 
شواهد علمی زیادی این ادعا را ثابت کرده اند. مثلًا تحقیقی در سال ۲۰۱9 دریافته 
بعد از اینکه افراد به مدت یک ماه هر روز دو فنجان آب هندوانه تازه نوشیده بودند، 
وزنشان کاهش چشمگیری داشت، چربی شکمشان کمتر شده بود، احساس 

گرسنگی شان نیز کم شده و کمتر هوس غذاهای جورواجور داشتند.
آبانار

انار سرشار از پلی فنول ها )آنتی اکسیدان ها( و ویتامین C است. یک عدد انار 
دارای ۲۸ میلی گرم ویتامین C است. آب انار نه تنها به سیستم ایمنی تان کمک 

می کند بلکه کمکتان می کند از شر اضافه وزنتان نیز خلاص شوید.
مطالعه ای دریافته آب انار جلوی افزایش وزن موش هایی را که رژیم غذایی پُرچرب 
داشتند گرفته بود. دیگر تحقیقات نیز نشان داده اند این میوه ی شگفت انگیز حتی 
می تواند به تنظیم قند خون کمک کرده و جلوی افزایش های ناگهانی آن را بگیرد. 

نوسان قند خون منجر به احساس گرسنگی می شود.
آبسیبوکلم

از  اگر سالاد کلم دوست ندارید می توانید جور دیگری آن را مصرف کنید و 
فوایدش بهره مند شوید. شاید تا به حال آب سیب و کلم کیل را امتحان نکرده 
باشید. شیرینی سیب می تواند کمک کند تلخی کلم پوشش داده شود. البته این 
دو، ترکیب بسیار خوبی برای کاهش وزن هستند چون هر دو پُر از فیبرهای سیر 
کننده اند. تحقیقات نشان می دهد سیب به کاهش وزن هم در کودکان و هم در 

بزرگسالان کمک می کند.
آبکرفس

آبمیوه بی نهایت کم کالری است که برای کاهش وزن واقعاً  آب کرفس یک 
مفید است. یک لیوان آب کرفس فقط 33 کالری دارد و سه گرم فیبر به بدنتان 
می رساند. بنابراین به احساس سیری تان کمک می کند. آب کرفس می تواند یکی 

از ترکیبات اساسی یک اسموتی کم کالری باشد.
آبآلو

اگر به دنبال راهی برای رفع یبوست و نفخ هستید، آب آلو انتخاب خوبی است. 
این نوشیدنی شاید مستقیماً کمکی به کاهش وزنتان نکند اما با اثر گذاشتن 
بر اجابت مزاج منظم و احساس سیری مطمئناً برای کاهش وزن مفید است. 
مطالعه ای در سال ۲۰۱۴ دریافت آلو به افراد چاق و آن هایی که اضافه وزن داشتند 

کمک کرده بود با افزایش احساس سیری، وزن کم کنند.

با توجه به شروع واکسیناسیون، تغذیه مناسب در این دوران برای تقویت سیستم 
ایمنی و اثر بخشی بیشتر آن نقش بسزایی دارد. 

به گزارش دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 
برای تزریق واکسن به رژیم غذایی خاصی نیاز نیست، اما لازم است موادی را قبل و 
بعد از واکسیناسیون مصرف کنیم و یا از آن پرهیز شود تا علائم و عوارض احتمالی 
ناشی از واکسیناسیون به حداقل رسیده و سیستم ایمنی تقویت شود. توصیه می 
شود که شب قبل از واکسیناسیون خواب خوب و راحتی داشته باشید زیرا خواب 
کافی همراه با آرامش، نقش مهمی در آماده سازی سیستم ایمنی بدن و تقویت 
آن ایفا می کند. خواب خوب، آرام و پیوسته همچنین به دفع مواد زاید از بدن 
کمک می کند. از کار کردن با هرگونه دستگاه الکترونیکی همچون گوشی همراه 
و کامپیوتر و تماشای طولانی مدت تلویزیون از حداقل یک ساعت قبل از خواب 
تا حد امکان پرهیز کنید. این کار باعث می شود بتوانید خواب راحت و عمیقی را 

تجربه کنید و بدن شما بتواند در آرامش کامل تا صبح استراحت کند.
چهموادغذاییبیشتربخوریم؟

موادغذاییضدالتهاب:
 یک رژیم غذایی سالم که در طولانی مدت رعایت شود پاسخ ایمنی بدن را بهبود 
می بخشد و به ما کمک کند تا بهتر با عفونت ها مبارزه کنیم و پاسخ ایمنی به 
واکسیناسیون را تقویت کنیم. مصرف بیشتر غذاهای تازه و طبیعی مانند میوه ها، 
سبزیجات، ماهی های چرب، آجیل و مغز دانه ها به کارکرد بهتر سیستم ایمنی 
بدن شما کمک می کند زیرا التهاب کمتری در بدن ایجاد می کنند. خوردن 
غذاهای ضد التهاب پس از تزریق واکسن می تواند کمک کننده باشد بطور مثال 
زردچوبه ادویه ای است که خاصیت ضد التهابی دارد و می توانید به غذا اضافه 
کرده یا در چای مصرف کنید. همچنین ماهی نوعی غذای ضد التهاب محسوب 
می شود. ماهی آزاد، خال مخالی، ساردین و شاه ماهی و روغن ماهی بیشترین 
امگا 3 را بعنوان عامل ضد التهابی دارند. آجیل، بادام، گردو و روغن زیتون فرا 
بکر نیز از مواد غذایی ضدالتهاب محسوب می شوند. مواد مغذی تقویت کننده 
سیستم ایمنی: خوردن غذای بسیار مغذی حاوی انواع ویتامین ها و مواد معدنی 
بویژه زینک و ویتامین C به سیستم ایمنی بدن کمک می کند. البته این به آن 

معنی نیست که مصرف مکمل ها سبب عملکرد بهتر واکسن می شود. 
آبومایعاتفراوان:

 تامین آب بدن به میزان کافی قبل و بعد از تزریق واکسن کووید بسیار مهم 
است. مصرف مایعات کافی نه تنها سبب عملکرد بهتر بدن در شرایط جدید 
واکسیناسیون می شود، بلکه، سبب می شود از افت فشار افرادی که معمولا 
ترس از آمپول و یا واکسن دارند نیز جلوگیری کند. افرادی که ابتلا به بیماری های 
قلبی عروقی، فشار خون بالا یا بیماری های ریوی هستند در خصوص میزان 
مصرف مایعات باید با پزشک خود مشورت کنند مواد غذایی آبدار مانند میوه ها، 
سبزیجات، انواع سوپ و آبگوشت علاوه برکمک به تامین آب بدن، سیستم ایمنی 
بدن را نیز تقویت می کند. همچنین در صورت ایجاد تب بعد از واکسیناسیون، 

توصیه می شود مایعات به میزان فراوان نوشیده شود.
بر اساس این گزارش، از مصرف غذاهای فرآوری شده نه فقط هنگام تزریق 
واکسن بلکه در تمام طول سال پرهیز کنید روغن های گیاهی مانند روغن ذرت، 
روغن سویا و سایر مواد غذایی فرآوری شده )مانند فست فود، غذاهای سرخ شده و 

غذاهای کنسروی( که معمولا در بدن ایجاد التهاب می کنند، پرهیز کنید.
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اجتماعی

قائممقامتولیتمسجدمقدسجمکران:

قم باید درتولید برنامه های فراگیر و اثرگذار 
حوزه مهدویت پیشتاز باشد 

مقدس  مسجد  اینکه  بر  تاکید  با  جمکران  مقدس  مسجد  تولیت  مقام  قائم 
جمکران، مظهر نام توحید در نماز، عبادت و استعانت از خداست، گفت: اقامه دو 

رکعت نماز در این مکان مقدس برابر با اقامه نماز در خانه کعبه است. 
محمد کاظم پور امینی در نشست مدیران روابط عمومی دستگاه های استان 
قم، با اشاره به اینکه طبق روایات، مسجد مقدس جمکران در آخرالزمان نقش فتنه 
زدایی، مصون بخشی و حیات بخشی را برای جامعه و مردم ایفا می کند، اظهار 
کرد: امام زمان)عج( در واقعه صدور فرمان بنای این مسجد مقدس، فرمودند به 
مردم بگویید به این مکان رغبت کنند و آن را عزیز شمارند؛ این امر حضرت مختص 
به زمان خاصی نبوده و هر کس هر زمان این کلام را می شنود باید در استمرار آن 

تلاش کند.
وی با تاکید بر اینکه مسجد مقدس جمکران، مظهر نام توحید در نماز، عبادت و 
استعانت از خداست، ابراز کرد: اقامه دو رکعت نماز در این مکان مقدس برابر با اقامه 
نماز در خانه کعبه است و خواندن ۲۰۰ مرتبه ایاک نعبد و ایاک نستعین در این نماز 

زمزمه توحید نابی است که در هیچ نقطه ای از دنیا صورت نمی گیرد.
قائم مقام تولیت مسجد مقدس جمکران با تاکید بر اینکه فعالان حوزه رسانه و 
ارتباطات باید در این سال که مزین به دو نیمه شعبان است، بررسی کنند برای تبلیغ 
مهدویت و انجام برنامه های فراگیر و اثرگذار چه اقداماتی می توانند انجام دهند، 
بیان کرد: در این سال باید حرکت ویژه ای در حوزه مهدویت در سطح کشور شکل 
بگیرد و مراکز علمی پژوهشی، دانشگاهی، فرهنگی، هنری و دستگاه های اجرایی 

کشوری باید به این موضوع ورود کنند.
پورامینی با تاکید بر اینکه شهر قم باید در این زمینه پیشتاز باشد، گفت: تمام 
دستگاه ها می توانند برنامه های خود را با پیوست مهدویت و به نام امام زمان)عج( 
انجام دهند که می توان این برنامه ها را در نشست های تخصصی بررسی و ارزیابی 
کرد و به نقطه عملیاتی رساند و در پایان سال دستگاه های برتر در این حوزه را به 

مردم معرفی کرد.
وی با اشاره به اینکه این کار حرکتی ایجاد می کند تا هر کس به هر نحو ارادت 
خود را به حضرت نشان دهد، اظهار کرد: در نیمه شعبان 99 که به واسطه کرونا 
مراسم در مسجد مقدس جمکران و دیگر نقاط برگزار نشد، مقام معظم رهبری تاکید 
کردند اگر بخواهیم ارادتمان به امام زمان)عج( را نشان دهیم باید جلوه هایی از 

جامعه مهدوی را به نمایش گذاریم.
پورامینی تاکید کرد: یعنی خدمت رسانی به مردم جلوه ای از جلوه های عظیم 
جامعه مهدوی است که در آن فقیر و بی نیازی نخواهد بود و عدالت همه جا را 
فرا می گیرد و دیدیم مردم از جان و مالشان مایه گذاشتند و حرکت های زیبایی 

صورت گرفت.
قائم مقام تولیت مسجد مقدس جمکران تصریح کرد: مسجد مقدس جمکران نیز 
در شام نیمه شعبان سال 99 با تدبیر تولیت به این فرمان رهبر انقلاب لبیک گفت 
و قرار گاه گامی به سوی جامعه مهدوی را با وجود تمام محدودیت ها راه اندازی 
کرد که توانست در سطح وسیعی به مردم آسیب دیده از کرونا به ویژه محرومین 

خدمت رسانی کند. 
پورامینی در پایان خاطرنشان کرد: همه رزق و روزی ما به برکت امام زمان)ع( 
است و امسال نیز فرصت مغتمنی است تا به بهانه دو نیمه شعبان کاری ویژه و عرض 

ارادتی خاص در حوزه مهدویت را رقم بزنیم.
 

معاونفرهنگیحرممطهرحضرتمعصومه)س(خبرداد:

خدمت کریمانه، گره گشایی به رسم
 اهل بیت)ع( شعار دهه کرامت

 معاون فرهنگی حرم حضرت معصومه)س( از تصویب شعار محوری""خدمت 
کریمانه، گره گشایی به رسم اهل بیت)ع(" برای دهه کرامت ۱۴۰۰ و همچنین 

شعار خاص روزهای دهه کرامت در ستاد ملی بزرگداشت دهه کرامت خبر داد. 
والمسلمین احمدی اظهار داشت: اهل بیت)ع( همواره گره  حجت الاسلام 
گشای زندگی مردم در سطح کلان اقتصادی، فرهنگی، سیاسی، اجتماعی و سایر 
ابعاد زندگی بوده اند و مردم برای رفع مشکلات و گره های زندگی به اهل بیت)ع( 
مراجعه می کردند، از این  رو ستاد ملی بزرگداشت دهه کرامت شعار دهه کرامت 
امسال را "خدمت کریمانه، گره گشایی به رسم اهل بیت)ع(" تعیین کرده تا بتوانیم 

درس های لازم را از این سیره اهل بیت)ع( بیاموزیم.
وی با بیان اینکه امام رضا)ع( فرمودند هر کسی از مؤمنی گره گشایی کند خداوند 
در روز قیامت گره از دلش می گشاید، افزود: مقام معظم رهبری فرمودند که "مفهوم 
گره گشایی مصادیق بسیار گسترده و سطوح مختلفی دارد و از جمله مصادیق آن 

گره گشایی از مشکلات کشور با انتخاب دولت جوان انقلابی به شمار می رود".
معاون فرهنگی حرم مطهر حضرت معصومه)س( دهه کرامت را ایام شادی و 
نشاط جامعه دانست و گفت: امسال که دهه کرامت مصادف با ایام انتخابات شده از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است و فرصتی بی نظیری است تا شعور معنوی فوق العاده 
این ایام با شور سیاسی و اجتماعی انتخابات گره بخورد و ضمن اینکه دل های 
بیشتری متوجه اهل بیت)ع( شود به سهم خود در برطرف شدن مشکلات جامعه 
و تحقق اهداف بلند و معنوی انقلاب اثرگذار باشد. وی ادامه داد: برای تأثیرگذاری 
و نتیجه بخش بودن برنامه های دهه کرامت در ستاد ملی بزرگداشت دهه کرامت 
مصوب شد که تمامی برنامه های این دهه در راستای معرفت افزایی و تأثیرگذاری، 

جریان سازی بین المللی، خلاقیت و نوآوری، نشاط آوری و بصرت افزایی باشد.
از  حداکثری  استفاده  برای  شده  انجام  برنامه ریزی های  به  اشاره  با  احمدی 
از این  ظرفیت های جریان ساز دهه کرامت، تعیین شعار خاص هر روز را یکی 
اقدامات دانست و گفت: شعار روز نخست دهه کرامت همزمان با میلاد حضرت 
معصومه)س( "کریمه اهل بیت )س(، اسوه دختران تمدن ساز، ملجأ گره گشایی"، 
روز دوم "هم عهدی در مسیر ولایت، گره گشایی از امت" روز سوم "خیرخواهی 
و نشاط مومنانه برای گره گشایی عمومی" و روز چهارم "مسجد تراز اسلامی و 

انقلابی، محور گره گشایی و همدلی" تعیین شده است.
وی ادامه داد: شعار روز پنجم دهه کرامت همزمان با روز تجلیل از امامزادگان 
و بقاع متبرکه "امام زادگان و بقاع متبرکه، قطب های فرهنگی، محور گره گشایی 
اجتماعی" روز ششم همزمان با روز بزرگداشت احمدبن موسی شاهچراغ "حضرت 
شاهچراغ)ع(، امین ولایت، الگوی روشنگری و گرهگشایی" و روز هفتم مصادف با 
برگزاری انتخابات ریاست جمهوری "گره گشایی از مشکلات کشور با حضور پرشور  
و دولت مؤمن انقلابی" است. معاون فرهنگی حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
گفت: شعار روز هشتم "گره گشایی اقتصادی با پشتیبانی و مانع زدایی از تولید"، 
آمریکا  ایادی  دست  به  رضوی  حرم  زائران  شهادت  سالروز  با  همزمان  نهم  روز 
"گره گشایی از جهان اسلام با وحدت و مقاومت"، روز دهم همزمان با شهادت 
شهید چمران "تشکل های جوان و انقلابی؛ پرچمدار گره گشایی فرهنگی" و روز 
پایانی دهه کرامت همزمان با روز میلاد امام رضا)ع( "امام رضا علیه السلام؛ امام 
کرامت و گره گشایی"  به تصویب رسیده است. وی از آستان های مقدس رضوی، 
کارگروه  عضو  دستگاه های  سایر  و  حسنی)ع(  عبدالعظیم  شاه  شاهچراغ)ع(، 

محتوایی دهه کرامت تقدیر و تشکر کرد.
 

مدیرکلمیراثفرهنگی،صنایعدستیوگردشگریاستانقمخبرداد:

آغاز ساخت 4 واحد نمونه گردشگری
 در استان قم 

مدیر کل میراث فرهنگی ،صنایع دستی و گردشگری از آغاز ساخت۴ واحد نمونه 
گردشگری در استان قم تا یک ماه آینده خبر داد.

ارجمندی با اشاره به ضرورت تعریف واحدهای نمونه گردشگری در استان با 
توجه به ضرورت های موجود گردشگری در استان قم گفت : تا یک ماه اینده یک 

واحد نمونه گردشگری در خلجستان به بهره برداری می رسد.
وی افزود :  واحد نمونه گردشگری حوض سلطان با 5۰ هکتار ، مهمترین واحدی 
است که کار ساخت آن آغاز می شود و این واحد نمونه گردشگری می تواند زمینه 

اشتغال ساکنان بومی محل را نیز فراهم کند.

ثبت نام دانش آموزان اول ابتدایی از امروز، شنبه، اول 
خرداد ماه آغاز شد و تا پایان مرداد ادامه دارد. در سال 
تحصیلی آتی بر خلاف سال های گذشته، امکان ثبت 
نام الکترونیکی برای تمام پایه ها فراهم شده است؛ البته 
برای پایه اولی ها به دلیل سنجش سلامت، ثبت نام به دو 
طریق حضوری و غیرحضوری انجام می شود.   بر اساس 
پیش بینی معاون وزیر آموزش و پرورش، امسال حدود 
۱.5 میلیون دانش آموز کلاس اولی در مدارس ثبت نام 
خواهند کرد. ثبت نام اولیه پایه اول ابتدایی از یکم خرداد 
به صورت حضوری انجام می شود. بدیهی است بعد از 
مراجعه دانش آموزان به پایگاه های سنجش بدو ورود، 

ثبت نام قطعی خواهد شد.
سنجشسلامت،مرحلهاولثبتنام

برایسنجشسلامتچهمدارکیلازماست؟
برنامه سنجش سلامت جسمانی و آمادگی تحصیلی، 
همه ساله به  منظور شناسایی و مداخلات بهنگام طلایی 
اجرا می شود. بنابراین در مرحله نخست، با مراجعه والدین 
پایگاه  نوبت  دریافت  نام،  ثبت  محل  مدرسه  به  نوآموز 
سنجش صورت می پذیرد. بر اساس نوبت گیری انجام 
شده و به منظور جلوگیری از ازدحام، انتظار می رود فقط 
یکی از والدین همراه با فرزند خود در روز و ساعت تعیین 
شده به پایگاه های سنجش، مراجعه کنند. مدارک لازم 
جهت انجام سنجش در پایگاه ها عبارت است از اصل 
واکسیناسیون  کارت  والدین،  و  آموز   دانش  شناسنامه 
تکمیل شده، یک قطعه عکس 3در ۴، مبلغ 5۰ هزار تومان 
صرفا از طریق دستگاه پوز یا درگاه پرداخت الکترونیکی. 
ارزیابی های بینایی، دید رنگ، شنوایی، گفتاری، آمادگی 
تحصیلی، اختلالات جسمی حرکتی، اندازه گیری توده 
بدنی، قد، وزن، دهان و دندان، بیماری های پوست و مو 
و بیماری نیازمند مراقبت های ویژه در مرحله مقدماتی در 
پایگاه های اولیه سنجش انجام می شود. همچنین بررسی 
صورت  سلامت  مراقب  توسط  واکسیناسیون  وضعیت 
می پذیرد. طبق اعلام وزارت آموزش و پرورش، حداقل 
سن ثبت نام در پایه اول ابتدایی شش سال تمام و ملاک 
محاسبه سن، اول مهرماه است. لذا حداقل سن ثبت نام 

در پایه اول ابتدایی تا متولدین۱ مهر 9۴ است.
اخذوجهدرمدارسوبرگزاریآزمونورودی

ممنوع
با توجه به ماهیت داوطلبانه بودن مشارکت، اخذ وجه 
در مدارس دولتی ممنوع است. هرگونه مشارکت برای 

وجه  هیچ  به  و  است  داوطلبانه  مدارس  هزینه  تامین 
دولتی  مدارس  آموزان  دانش  بنابراین  نیست.  اجباری 
مجبور نیستند مبلغی برای ثبت نام بپردازند و فقط هزینه 
بیمه حوادث و کتاب را می پردازند. در مدارس غیردولتی 
نیز مطابق دستورالعمل های مربوطه شهریه مصوب اخذ 

می شود.
تاکید شده  نام مدارس  ثبت  اجرایی  در دستورالعمل 
است که به منظور رعایت اصول تربیتی و حفظ اعتماد به 
نفس کودکان، هرگونه مصاحبه و آزمون در تمام مدارس 
دولتی و غیردولتی ممنوع است. علاوه بر این به استناد 
ماده 3۰ آیین نامه اجرایی مدارس، برگزاری آزمون ورودی، 
مصاحبه و تعیین شرط معدل برای ثبت نام دانش آموزان 
و با توجه به رایگان بودن ثبت نام و عدم اجبار در بحث 
مشارکت های مردمی دریافت هر گونه وجه )به جز وجوه 
مربوط به بیمه حوادث و کتاب های درسی( در زمان ثبت 
نام مجاز نیست و نباید دانش آموزی به دلایل مذکور از ثبت 

نام محروم شود.
جزئیاتثبتنامالکترونیکی

دریافتالکترونیکیمدارکمحلسکونتبرای
ثبتنام

ثبت نام تمامی دانش آموزان در پایه ها و مقاطع مختلف 
در سامانه سیدا و از درگاه pada.medu.ir انجام می شود. 
در مرحله ثبت نام الکترونیکی نوآموزان پیش دبستانی و 
دانش آموزان ورودی مقاطع )پایه های اول، هفتم و دهم(  
نکات زیر در دستورالعمل ثبت نام مدارس قید شده است:
اولیا باید با مراجعه به درگاه پادا اقدام به پیش ثبت نام در 
مدارس موردنظر خود کنند. برای این منظور به دانش آموز 
پنج اولویت انتخابی داده می شود و محدودیت جغرافیایی 
می شود.  کنترل  در سامانه  ضوابطی  گرفتن  نظر  در  با 
چنانچه دانش آموز مدرسه ای را در خارج از محدوده یا 
منطقه خود انتخاب نماید، درخواست ابتدا به کارتابل 
مسئول ستاد ثبت نام منطقه منتقل شده و در صورت 
تأیید، امکان نمایش در خواست در لیست درخواست ثبت 

نام مدرسه قرار خواهد گرفت.
به محض تأیید ثبت نام نهایی دانش آموز در یک مدرسه، 
به صورت خودکار تمامی اولویت های انتخابی دیگر دانش 
آموز حذف خواهد شد. بدیهی است چنانچه بعد از تأیید 
نام  ثبت  بخواهد در مدرسه دیگری  آموز  نهایی، دانش 
کند، می بایست از طریق درگاه درخواست لغو ثبت نام 
در مدرسه فعلی را داده و پس از تأیید مدیر مدرسه مبدأ، 

نسبت به ثبت نام مجدد در مدرسه مقصد اقدام کند.
 ارسال فایل های آموزشی در سطوح مختلف فرآیندهای 
ثبت نام و اطلاع رسانی های لازم، از طریق شبکه شاد 
ارتباطی صورت خواهد پذیرفت.  و دیگر مکانیزم های 
دانش  برای  آن  بازنشانی  یا  و  عبور  رمز  و  کلمه  تعریف 
آموزان جهت استفاده در درگاه پادا از طریق سامانه سیدا 
و توسط مدیر مدرسه صورت می گیرد و لازم است توسط 
مکانیزم هایی که در سامانه پیش بینی می گردد و یا دیگر 
راه های امن در اختیار دانش آموزان یا اولیاء آنها قرار گیرد.
محل  اطلاعات  بایست  می  کاربران  و  آموزان  دانش 
اقامتی خود از جمله کد پستی و آدرس دقیق را در سامانه 
آموزش  وزارت  ابتدایی  آموزش  معاون  کنند.  ثبت  پادا 
بندی  محدوده  به  مربوط  مشکلات  درباره  پرورش  و 
گفته  و  داده  توضیح  نام  ثبت  برای  مدارس  جغرافیایی 
است که امسال سعی شده همانند سال گذشته محدوده 
بندی تعریف شود و خانواد ها به مدارس در محدوده محل 
سکونت خود هدایت شوند. سال قبل مدارس مدارک را 
حضوری دریافت می کردند اما امسال مدارک الکترونیکی 
دریافت می شود و امیدواریم شاهد مشکلات کمتری در 
این زمینه باشیم. البته اگر مدرسه در محدوده، ظرفیت 
خالی داشته باشد ثبت نام انجام می شود اما اگر ظرفیت 
شود.  ایجاد  هایی  چالش  است  ممکن  نباشد  خالی 
امیدواریم در مجموع با ثبت نام الکترونیکی چالش ها 

کمتر باشند.
شناسایینوآموزانیکهبهپیشدبستانینرفتند
برگزاریکلاسهایآمادگیبهارهوتابستانه

قرار است وزارت آموزش و پرورش برای کلاس اولی هایی 
که به پیش دبستانی نرفته اند اقدام به برگزاری کلاس های 
آمادگی بهاره و تابستانه کند. در دستورالعمل ثبت نام 
مدارس تاکید شده است که مدیران مدارس، نو آموزان 
بدو ورود به پایه اول دبستان فاقد تجربه پیش دبستانی را 
شناسایی کنند تا در اسرع وقت برای مناطق و نوآموزان 
آمادگی  برگزاری کلاس های  ریزی  برنامه  واجد شرایط، 
بهار و تابستان ۱۴۰۰ به عمل آید. به منظور پیشگیری 
دبستانی  پیش  آمادگی  آموزش های  برنامه  تداخل  از 
تابستانی با آغاز سال تحصیلی، شایسته است به گونه ای 
برنامه ریزی شود تا تداوم یادگیری و کلاس های آمادگی 
بهار و تابستان ۱۴۰۰ و نیز پیش دبستانی ویژه آموزش و 
مداخله به هنگام، حداکثر در نیمه اول شهریور ۱۴۰۰ به 

اتمام برسد.

شروعثبتنامکلاساولیها؛

چند نکته که باید درباره ثبت نام بدانید 

رئیساتاقاصنافمرکزاستانقماعلامکرد:

فروش اینترنتی 5 هزار و 5۹۳ واحد صنفی  
رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم با اشاره به فروش اینترنتی 5 هزار و 593 
واحد صنفی در این استان گفت: فروش غیرحضوری در ماه های اخیر در استان 

با رشدی 65 درصد مواجه بوده است. 
حسن احمدلو با بیان این که کسبه قم نوعا به شکل سنتی فعالیت می کنند 
اظهار کرد: محدودیت فعالیت اصناف در دوران کرونا سبب رونق کسب و کار 

اینترنتی و غیرحضوری شد.
وی افزود: این موضوع در این ایام در دستور کار اتاق اصناف قرار داشت و در 
آمار اعلامی گذشته اشاره شد که 3 هزار و 3۲۷ واحد صنفی در استان کسب و 

کار غیرحضوری راه اندازی کرده اند.
رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم ادامه داد: خوشبختانه این آمار هم اکنون با 
رشدی 65 درصدی به 5 هزار و 593 واحد صنفی رسیده که با توجه به سختی 
مدرن کردن خرید و فروش واحدهای صنفی سنتی قم، آماری قابل توجه است.

وی درباره رعایت محدودیت های کرونایی توسط صنف آرایشگاه نیز یادآور شد: 
اعلام مرکز بهداشت استان مبنی بر رعایت ۲5 درصدی محدودیت های کرونایی 
توسط این صنف سبب پیگیری موضوع توسط اتاق اصناف شد و این آمار هم 
اکنون به ۷۲ درصد رسیده است و امیدواریم در هفته های آتی هم روند رو به رشد 

خود را حفظ کند.
احمدلو سپس به الزام مدیریت استان به همه نهادها و دستگاه ها برای کمک 
به دانشگاه علوم پزشکی استان در راه اندازی مراکز جدید واکسیناسیون کرونا 
در استان توجه داد و گفت: اتاق اصناف مکانی را در این موضوع به دانشگاه 
علوم پزشکی پیشنهاد داده است که در صورت تأیید، مورد استفاده قرار گرفته 

و تجهیز خواهد شد.
وی همچنین به ضرورت مدیریت مصرف برق در استان اشاره و بیان کرد: به 
همه اتحادیه های صنفی و پاساژها ابلاغ شده که دمای برودتی واحدها باید 
حداقل روی دمای ۲6 درج سانتیگراد تنظیم شود، ضمن آن که این واحدها 
موظف به خاموش کردن سیستم برودتی در ساعات عدم فعالیت و همچنین 

برخی ساعات اوج مصرف هستند.
رئیس اتاق اصناف مرکز استان قم درباره آخرین آمار بازرسی و نظارت کرونایی 
اتاق اصناف نیز عنوان کرد: طبق آخرین آمار ۲9۲ بازرسی کرونایی در روزهای 

اخیر انجام شده و ۴3 واحد صنفی به تعزیرات معرفی شده اند.
وی با ابراز نگرانی از روند فعالیت زیرزمینی و مخفیانه برخی گیم نت ها با توجه 

به محدودیت های کرونایی خواستار تعریف این شغل در گروه دو شغلی شد.
 

رئیسادارهامورقرآنیادارهکلتبلیغاتاسلامیاستانقمخبرداد:

شرکت ۲۸۲ حافظ قمی در آزمون اعطای 
مدرک به حفاظ قرآن کریم 

رئیس اداره امور قرآنی اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم از افزایش تعداد 
شرکت کنندگان در آزمون اعطای مدرک به حفاظ قرآن کریم خبر داد. 

حجت الاسلام سید حسین سجادی تبار اظهار کرد: شانزدهمین دوره آزمون 
اعطای مدرک تخصصی به حفاظ قرآن کریم، روز جمعه همزمان با سراسر کشور 

در مجتمع فرهنگی نور قم برگزار شد.
وی گفت: 39۸ داوطلب برای شرکت در این آزمون ثبت نام کردند که از این 
تعداد ۲۸۲ نفر در جلسه آزمون کتبی شرکت کردند. ۱۲3 نفر از این تعداد را 

آقایان و ۱59 نفر را خانم ها تشکیل می دهند.
وی با بیان این که این آزمون در سه سطح حفظ ۱۰، ۲۰ و 3۰ جزء برگزار شد، 
افزود: در حفظ ۱۰ جزء ۱۴ مرد و 3۴ زن، حفظ ۲۰ جزء 9 مرد و ۱6 زن و حفظ 

3۰ جزء ۱۰۰ مرد و ۱۰9 زن شرکت کردند.
به گفته رئیس اداره امور قرآنی اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم، در سال 

گذشته ۲3۰ حافظ قرآن کریم در این آزمون شرکت کردند.
حجت الاسلام سجادی تبار افزایش تعداد داوطلبان شرکت در این آزمون را قابل 
قبول دانست و تاکید کرد: استان قم از نظر تعداد شرکت کنندگان در این آزمون 

نسبت به جمعیت استان، در رتبه های برتر کشور قرار دارد.
وی بیان کرد: آزمون اعطای مدرک به حفاظ قرآن کریم در 5 سالن بزرگ و 
با رعایت فاصله گذاری اجتماعی برگزار شد و علاوه بر تب سنجی داوطلبان، 

استفاده از ماسک نیز برای تمامی شرکت کنندگان الزامی بود.

مدیرکلمدیریتبحراناستانقمخبرداد:

برگزاری نماز جمعه در شرایط نارنجی کرونایی 
مدیرکل مدیریت بحران استان قم از امکان برگزاری نمازهای جمعه و همچنین 

هیئات مذهبی در شرایط نارنجی کرونایی خبر داد. 
محسن اروجی با اشاره به تداوم وضعیت نارنجی کرونایی در استان قم بر اساس 
اعلام دانشگاه علوم پزشکی استان تا پایان هفته جاری اظهار کرد: مصوّبات 
پیشین ستاد ملی مبارزه با کرونا بیانگر آن بود که گروه های شغلی سه و چهار 
باید در شرایط نارنجی کرونایی تعطیل باشند، اما تجدیدنظرهایی در این زمینه 

رخ داده است.
با کرونا مراکز  بر اساس مصوبات جدید ستاد ملی مبارزه  وی اضافه کرد: 
ورزشی و تفریحی، استخرها، موزه ها، باغ وحش ها، شهربازی های سرپوشیده 
و همچنین آموزشگاه های آزاد در شرایط نارنجی کرونایی برای اساس رعایت 

برخی شیوه نامه های خاص بهداشتی مجاز به فعالیت هستند.
مدیرکل مدیریت بحران استان قم همچنین درباره برگزاری نمازهای جمعه 
و یا فعالیت هیئات مذهبی در شرایط فعلی کرونایی قم گفت: اعلام شده که 
برگزاری نماز جمعه با حضور حداکثر ۱۰۰ نفر در فضای باز و حداکثر به مدت 
۴۰ دقیقه بلامانع است. وی افزود: البته شیوه نامه های بازنگری شده درباره 
برگزاری هیئات مذهبی در شرایط نارنجی کرونایی نیز بیانگر آن است که هیئات 
می توانند در فضای باز با حضور حداکثر ۱۰۰ نفر و حداکثر به مدت ۷5 دقیقه با 

رعایت فاصله دو متری بین افراد شرکت کننده، فعالیت داشته باشند.
اروجی تأکید کرد: محدودیت های تردد شبانه خودروهای شخصی از ساعت 
۲۲ شب تا 3 بامداد و همچنین ممنوعیت خروج خودروهای با پلاک بومی از 
شهرهای با وضعیت نارنجی و ورود خودروهای با پلاک غیربومی به دیگر شهرها 
نیز بر اساس اعلام های قبلی همچنان پابرجاست و جریمه های متناسب با آن 

إعمال خواهد شد.
 

حمیدرضاشیخالاسلام:

آموزش  و پرورش قم با کمبود نیروی 
انسانی روبه رو است 

 مدیرکل آموزش  و پرورش استان قم گفت: با توجه به خاصیت مهاجرپذیری 
استان و در پی آن افزایش سالانه دانش آموزان هر سال با موضوع کمبود نیروی 

انسانی روبه رو هستیم. 
حمیدرضا شیخ الاسلام با اشاره به کمبود نیروی انسانی در آموزش و پرورش 
استان اظهار داشت: با توجه به خاصیت مهاجرپذیری استان و افزایش سالانه 
دانش آموزان، هر سال با موضوع کمبود نیروی انسانی روبه رو هستیم ولی با 
زحمت همکاران طرح و برنامه و از طریق بندهایی که مطابق دستورالعمل های 
ابلاغی است این کمبود جبران شده تا عملًا کلاس درسی بدون معلم باقی 
نماند. وی با بیان مهم ترین شاخصه تأمین نیروی انسانی تصریح کرد: تعداد ۱۴ 
هزار و 6۸۸ نیروی اداری، خدماتی، مدیر و معلمان در آموزش  و پرورش استان 
مشغول به ارائه خدمات آموزشی و پرورشی هستند که از این تعداد ۱۰ هزار و 

653 نفر از آن ها در گروه کادر تخصصی مدارس و معلمان خدمت می کنند.
مدیرکل آموزش  و پرورش استان قم در بحث استخدام نیروهای حق التدریس 
پیش دبستانی عنوان کرد: طبق تصویب مجلس مبنی بر قانون تعیین تکلیف 
نیروهای حق التدریس پیش دبستانی، مقرر شد کسانی که تا سال 9۱ شامل این 
افراد هستند باید به مجموعه آموزش  و پرورش به صورت استخدامی ملحق شوند.

 
یک جمعیت شناس، بسیاری از سیاست های جمعیتی در ایران را ناکارآمد دانست 

و گفت: کشور برای حل بحران جمعیت نیازمند مداخلات هوشمند است. 
جمعیت و تحولات کمی و کیفی آن در سال های گذشته در دنیا مورد توجه بوده 
و کشورهای مختلف تلاش می کنند با اجرای سیاست های دقیق جمعیتی، نرخ 

جمعیت را افزایش دهند.
ایران نیز جزو کشورهایی است که در سال های اخیر زنگ خطر روند کاهشی 
جمعیت در آن به صدا درآمده و کارشناسان از بحرانی شدن اوضاع جمعیت در 
سال های آینده خبر می دهند. جمعیت ایران در سال 95 به نزدیک ۸۰ میلیون 
نفر رسید؛ حالا در سال 99 جمعیت کشور از مرز ۸۴ میلیون نفر گذشته است اما 
با این حال مطالعات جمعیتی در کشور حاوی پیام های هشداردهنده درباره آینده 

جمعیتی کشور است.
تغییرات نرخ باوری در ایران از دهه های گذشته آغاز شده است، برخی آن را به دهه 
6۰ و برخی دیگر آغاز آن را به دهه ۴۰ نسبت می دهند. با این حال نرخ باروری در 
آن سال ها از نزدیک ۷ فرزند به ۲ فرزند در سال های اخیر رسید. البته براساس آمار 
منتشر شده، نرخ باروری در سال 99 به ۱.6 درصد و زیر سطح جایگزینی رسیده 

است.
این موضوع سبب نگرانی هایی درباره سیر سالمندی جمعیت در کشور شده 
است. پیش بینی می شود در سال های آینده روند سالمندی جمعیت ایران با سرعت 

و شدت بیشتری تداوم یابد.
براساس سرشماری سال ۱3۸5، میانگین سنی در کشور ۲5 سال بود که این رقم 
در سال 95 به 3۰ سال افزایش پیدا کرده است. در این میان ساختار خانواده در ایران 
نیز با تغییرات جدی مواجه بوده؛ تعداد اعضای خانواده در سال ۱39۰ حدود 3.5 
نفر بوده است اما در سال 95 به 3.3 نفر کاهش یافته و به نظر می رسد این نزولی 
ادامه یابد. براساس داده های آماری منتشرشده، در دهه اخیر تعداد خانواده های 
اما  افزایش پیدا کرده اند. در مقابل  از 5.6 درصد  بدون فرزند و تک فرزند بیش 
خانواده های بیش از دو فرزند)پنج نفره و بیشتر( با کاهش محسوسی در حدود ۱۷.5 

درصد روبرو شده است.
بحرانجمعیتدردنیاوایران

علی پژهان جمعیت شناس و استاد دانشگاه در گفت وگویی درباره بحران جمعیت 
در دنیای امروز گفت: در سطح ملی و بین المللی دو دیدگاه درباره جمعیت وجود 
دارد. برخی از کشورها بر افزایش تعداد جمعیت و برخی دیگر بر کیفی کردن 
جمعیت تمرکز دارند. اما نکته مشابه این است که همه دنیا از موضوع جمعیت رنج 
می برند اما برخی از افزایش و برخی دیگر از کاهش آن. در واقع بیشتر کشورهای 
جهان به نوعی با مسائل ناشی از عدم تعادل جمعیتی مواجه هستند. ایران نیز 
در این میان با چالش های کاهش جمعیت دست به گریبان است. به طوری که 
این تحولات جمعیتی همه مسائل و جنبه های زندگی ما را تحث تاثیر قرار داده و 

پیامدهای متعددی بر خرده نظام های اجتماعی ما تا به امروز داشته است.
پژهان ادامه داد: سه مولفه مهم باروری، مرگ ومیر و مهاجرت در میزان جمعیت 
را  این موضوع  ما  و  تاکید می شود  باروری  بر  بیشتر  ما  در کشور  که  تاثیرگذارند 
بزرگ نمایی کردیم، اگرچه ما نیز موافقیم که این موضوع اهمیت دارد اما باید در سایر 

مولفه ها نیز توجه ویژه کرد.
کاهش۳۰۰هزارنفریتعدادموالیددر2سال

این جمعیت شناس افزود: از سال ۱335 روند تغییر باروری در کشور شروع شد و 
ما از ۷ فرزند در آن سال ها به دو فرزند و کمتر از آن در سال ۸5 رسیدیم که در واقع 
کمتر از میزان جایگزینی است و این روند همچنان سیر کاهنده ای دارد، به طوری که 

امروز سطح جایگزینی به ۱.6 رسیده است.
بر اساس آمار در سال 9۷ نسبت سال 96، ۱۲۰ هزار تولد کمتر بود و این در 
حالیست که در سال 9۸ نسبت به سال 9۷ با کاهش ۱۷۰ هزار موالید مواجه بودیم. 
جمع این دو رقم نشان می دهد در دو سال، نزدیک به 3۰۰ هزار تعداد موالید کاهش 
یافته است. کرونا از زمان شیوع خود ۷5 هزار نفر را به کام مرگ فرو برده است اما ما 
در دو سال 3۰۰ هزار نفر از جمعیت خود را دست دادیم و حساسیتی نسبت به آن در 

بین مسئولان، رسانه ها و افکار عمومی ایجاد نشد.
کاهشنرخباروریدرایرانودلایلآن

پژهان تاکید کرد: به جرات می توان گفت باروری در ایران یونیک و بی همتاست و 
هیچ کتابی را به زبان خارجی در حوزه جمعیت و توسعه نیست که به مساله باروری در 
ایران نپرداخته باشد و ایران را به عنوان کشوری که بسیار سریع روند کاهش باروری 

را تجربه کرده مثال نزده باشد.
وی افزود: الگوی ما دو فرزندی است، دختران ما پیش از ازدواج اعلام می کنند که 
حتما دو فرزند را خواهیم داشت اما باید به دنبال این پرسش بود که چه شده است 
که وقتی ازدواج می کنند ملاحظات اقتصادی و اجتماعی باعث می شود تن به تک 

فرزندی و بی فرزندی بدهند.
کاهشناگهانیجمعیتازسال8۰

پژهان با بیان اینکه از سال ۸۰ روند کاهش جمعیت یک مرتبه شروع شد، ادامه 
داد: شروع کاهش جمعیت در کشور دلایل مختلف اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی 
و بهداشتی دارد؛ از طرفی سیاست های جمعیتی، مدیریت و رصد جمعیت در کشور 

هم جوابگوی این مسائل نبودند.
در یک دوره سیاست و شعار فرزند کمتر، زندگی بهتر را چنان در ذهن من و شما 
نهادینه کردند که در عرض چند سال تغییر نگرش و تغییر در فرهنگ باروری کشور 
ایجاد شد. این سیاست از سوی رسانه ها تبلیغ شد و مردم را از فرزندآوری و ازدواج 
ترساند و با آمارهای طلاق بازی کردند. مردم هم مقلد بودند، طبقه پایین و کم درآمد 
از طبقه بالا و مرفه تقلید کردند و پس از مدتی تعداد کم فرزندآوری نشان پیشرفت 

شد!
هستند؛  دخیل  مستقیم  و  غیرمستقیم  عوامل  باروری  کاهش  در  افزود:  وی 
عوامل غیرمستقیم همچون افزایش شهرنشینی، اشتغال زنان، افزایش سواد و 
تغییر نگرش هاست. تغییر نگرش به این معنی است که مردم در گذشته زود ازدواج 
می کردند، زود هم بچه دار می شدند و فرزند آبروی اجتماعی، باور اقتصادی و منزلت 
اجتماعی بود اما امروز این نگرش وجود ندارد. عوامل مستقیم در کاهش باروری 
نیز شامل کاهش میزان ازدواج، استفاده از روش های مختلف تنظیم خانواده و 

سقط های عمدی است.
به گفته وی، مجموعه عوامل بهداشتی، اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی دست به 
دست هم دادند که این روند ایجاد شود و ادامه این روند نشان می دهد که آینده ایران 

در حوزه جمعیت تماشایی نخواهد بود.
چالشهایحوزهجمعیتوبحراندرباروری

پژهان در ادامه به چالش های حوزه جمعیت و بحران در باروری اشاره کرد و گفت: 
در حال حاضر ما با افزایش سن ازدواج، کاهش حجم جمعیت، ناباوری، بحران 
کاهش نیروی کار و بحران سالمندی جمعیت، افزایش نرخ تجرد قطعی و نظایر 
اینها مواجهیم. در این میان متاسفانه مدیریت در ایران مدیریت بحرانی است، صبر 
می کنیم تا بحران ایجاد شود و بعد به فکر حل آن می افتیم. مدیران باید به خود 
بیایند و نگاه بدبیانه خود را نسبت به جمعیت حذف کنند. این فکر اشتباه را کنار 
بگذارند که جمعیت بدبختی است زیرا جمعیت می تواند موتور توسعه باشد. مدیران 
باید نگاه واقع بینانه نسبت به مسائل جمعیتی داشته باشند. وی افزود: در حوزه 
مسائل جمعیتی بخش اول توصیف است. دانشگاه وظیفه دارد گذشته، حال و آینده 
جمعیت را به مردم نشان دهد. دانشگاه و رسانه ها راهبردها را ترسیم کرده اند، مثلا 
اعلام کردند با این روند کاهش جمعیت، مانع مهاجرت شوید. ما در سال ۲۰۱۷ 
رتبه یک مهاجرت به ویژه مهاجرت تحصیل کرده ها را داشتیم. در نگاه جهانی 
در مهاجرت توده ای، رتبه چهارم را داریم و هند رتبه اول را دارد. بنابراین راهبردها 
تعیین و تدوین شد و در اختیار مجلس قرار گرفت همچنین سیاست ها تدوین شد اما 
متاسفانه ابزار اجرای این سیاست ها وجود ندارد. در واقع امروز هدف مشخص شده 

و همه متوجه روند کاهش جمعیت شده اند اما ابزار آن وجود ندارد.
نیازمندمداخلاتهوشمندهستیم

پژهان ادامه داد: وقتی هدف بزرگتر از ابزار باشد منجر به شعارگرایی می شود. 
نمایندگان مجلس در طرح تعالی جمعیت اهداف را انتخاب کردند که ابزار آن در 
ندارد. منابع مالی آن موجود نیست و مشخص نیست چطور قرار  کشور وجود 
است این اهداف عملیاتی شود. در بحث جمعیت ما نیازمند مداخلات اقتصادی، 
بهداشتی، فرهنگی و اجتماعی هستیم. در ایران مداخلات فرهنگی و اجتماعی 
و  اولویت بندی  ایران  در  متاسفانه  تعیین کننده است.  فرزندآوری  در  ۸۰ درصد 
اثربخشی مداخلات وجود ندارد و اتلاف منابع است. وی افزود: از طرفی مداخلات 
به عنوان مثال مداخلات در  این معنی که  به  باشد.  باید هوشمندانه  در کشور 
سیستان وبلوچستان و قزوین نباید مشابه یکدیگر باشد. مداخلات باید بر اساس 
آمایش سرزمینی هر استان صورت بگیرد. اگر بخواهیم یک مدل را در کل ایران 
ترویج کنیم شکست می خوریم. باید مشخص شود هر استانی چه ظرفیت و چه 
امکانی دارد. متاسفانه بسیاری از مفاد طرح تعالی جمعیت هزینه بر بوده و بر اساس 
واقعیت های جامعه نیست و برای دولت هزینه بر است. قوانین در این حوزه نیازمند 

پشتوانه نظری است تا منجر به اتلاف منابع صورت نگیرد.

ایمانبررسیمیکند؛

حل بحران جمعیت در ایران از کدام مسیر؟
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سخنگویصنعتبرق:

مراکز مجاز استخراج رمز ارز 
خاموش می شود

سخنگوی صنعت برق گفت: به منظور تامین برق مشترکان و کمک به جلوگیری 
ازبروز خاموشی، مراکز مجاز استخراج رمز ارز در ساعات اوج مصرف برق از امروز، 

شنبه اول خرداد خاموش می شوند.
مصطفی رجبی مشهدی افزود: هم اکنون مصرف برق مراکز استخراج رمز ارز 
که به صورت مجاز فعالیت می کنند به 3۰۰ مگاوات می رسد که این میزان برق به 

منظور حفظ تعادل و پایداری شبکه برق، قطع می شود.
رجبی مشهدی گفت: براساس بار های شناسایی شده و برآورد های صورت گرفته 
در مانور های برگزار شده، در حال حاضر بیش از ۲۰۰۰ مگاوات برق در مراکز غیر 
مجاز استخراج رمز ارز در کشور مصرف می شود، که این مصارف غیرقانونی به 
دلیل اتصالات نادرست و افزایش نقطه ای مصرف برق باعث آسیب دیدگی و حتی 

سوختن تجهیزات شبکه شده که خاموشی هایی را به دنبال خواهد داشت.
رجبی مشهدی با بیان اینکه مصارف غیرقانونی باعث ایجاد نوسان در شبکه برق 
می شوند، از مشترکان خانگی که از دستگاه ماینر و تجهیزات مربوطه برای استخراج 
رمز ارز در منزل استفاده می کنند خواست که سریعتر نسبت خاموش کردن اقدام 
نمایند. وی گفت: در صورت خاموش نکردن و شناسایی، علاوه بر ضبط تجهیزات 
تا تعیین تکلیف نهایی، برق منزل این دسته از مشترکان متخلف نیز قطع خواهد 
شد. سخنگوی صنعت برق گفت: هموطنان عزیز به منظور حفظ پایداری شبکه 
برق و جلوگیری از بروز خاموشی ها و افت ولتاژ در شبکه برق که آسیب آن به خود 
مردم می رسد، می توانند هرگونه فعالیت غیرقانونی و استفاده غیرمجاز از شبکه برق 
https://www.tavanir.org.ir/ را از طریق مراجعه به سامانه سمات به آدرس
samaat به اطلاع برسانند. رجبی مشهدی افزود: در این سایت بخشی جداگانه 
برای معرفی مراکز یا افرادی که به صورت غیرمجاز به استخراج رمز ارز می پردازند 
وجود دارد که مردم می توانند از طریق مراجعه به این بخش، حتی شماره شبا بانکی 

خود را جهت دریافت پاداش معرفی مرکز غیرمجاز، اعلام کنند.
پرداخت پاداش به افرادی که به افشای مراکز استخراج رمز ارز اقدام می کنند، 

پس از بررسی و تایید صحت گزارش ارائه شده، انجام می شود.
 

معاوناشتغالوزیرکاراعلامکرد:

ریزش دو میلیون شغل در دوران کرونا
معاون اشتغال وزیر کار از ریزش حدود دو میلیون شغل در دوران کرونا خبر داد و 
گفت: با پرداخت تسهیلات حمایتی بیش از یک میلیون نفر به چرخه کار برگشتند.
پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهای آسیب دیده از کرونا یکی از 
سیاستهای وزارت کار در راستای حفظ اشتغال بنگاهها و صیانت از نیروهای کار 
بود که بر این اساس ۱۴ رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس 
کرونا را متحمل شده و دارای لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی 
بودند توانستند در سامانه کارا ثبت نام کنند و برای گرفتن وام به بانکها معرفی شوند.
فارغ از رسته های شغلی، وزارت کار یک میلیون واحد اقتصادی آسیب دیده از 
کرونا را هم شناسایی و با ارسال پیامک، آنها را مشمول دریافت تسهیلات حمایتی 
کرونا اعلام کرد. اما صرفنظر از سیاست حمایت از بنگاهها و حفظ اشتغال نیروهای 
کار، تداوم شیوع کرونا در کشور آسیبهای جدی به حوزه اشتغال وارد کرد و موجب 
رکود در بخشهای اقتصادی شد به نحوی که بخش قابل توجهی از کسب و کارها از 
بازار کار خارج شدند. آنطور که عیسی منصوری، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال 
وزارت کار می گوید در دوران کرونا حدود دو میلیون شغل ریزش کرد که با پرداخت 
تسهیلات کمک شد نزدیک به یک میلیون و ۱۰۰ هزار شغل بازگشت مجدد به کار 
داشته باشند. وی درباره پرداخت مقرری بیمه بیکاری در ایام کرونا می گوید: حدود 
۷3۰ هزار نفر به طور اختصاصی مشمول دریافت بیمه بیکاری شدند که ۲5۰ هزار 
نفر از آنها همچنان بیمه بیکاری دریافت می کنند لذا از این جهت نیازمند منابع 
جدید هستیم و امیدواریم برای سال ۱۴۰۰ حمایتها از حوزه بازار کار و کسب و 

کارهای آسیب دیده تداوم داشته باشد.

نقش  مدیریتی  رویکردی  عنوان  به  مصرف  بهینه سازی  و  بهره وری 
مهمی در رشد اقتصادی و کنترل تورم دارد و امکان دستیابی به سطح 
بالای استاندارد زندگی و ایجاد رفاه برای مردم را فراهم می کند از این رو 

می بایست به اولویتی ملی و جامع تبدیل شود.
بهره وری به معنای بهره بر، سودبرنده و کامیاب است و از این واژه به 
مفهوم راندمان و بازده نیز استفاده می کنند. بهره وری را می توان استفاده 
مطلوب، موثر و بهینه از تمام وقت، امکانات، ظرفیت، پتانسیل، سرمایه، 
نیرو و منابعی که به انسان برای رسیدن به رشد و شکوفایی همه جانبه 
کمک می کند به شمار آورد. بهینه سازی مصرف نیز به معنای استفاده 
درست و به اندازه، برای تضمین توسعه پایدار برای همگان و تمام نسل 
ها و نیز جلوگیری از زیان های ناشی از مصرف نادرست در حد مقدورات، 
است. بنابراین بهره  وری و بهینه سازی مصرف پیش از اینکه به عنوان 
یک شاخص اقتصادی یا عامل توسعه مطرح شود به عنوان یک فرهنگ 
به شمار می رود. از این رو برای آنکه بهره وری و بهینه سازی مصرف در 
یک جامعه جایگاه شایسته خود را پیدا کند و در متن اعتقادها و سنت 
های بومی ریشه بدواند، باید نه تنها به عنوان یک معیار اقتصادی، بلکه 
یک اندیشه و تفکر قلمداد شود. به همین دلیل اهمیت فرهنگ سازی و 
افزایش سطح آگاهی همگان در ارتباط با ضرورت توجه به آن به عنوان 
مقوله ای اثرگذار در رشد و پیشرفت جامعه محسوب می شود. همین مهم 
هم سبب شد تا یکم خرداد به عنوان »روز بهره وری و بهینه سازی مصرف« 

در تقویم کشور به ثبت برسد.
چرانیازمندبهینهسازیمصرفهستیم؟

بهینه سازی مصرف یا مصرف بهینه به مدیریت استفاده از منابع طبیعی 
مانند زمین، آب، خاک، گیاهان و حیوانات و منابعی مانند هزینه، تولید و 
زمان اشاره می کند. به گونه ای که بر کیفیت زندگی نسل حاضر و آینده 

تاثیر گذار باشد. همچنین بهینه سازی به مدیریت روش هایی که مردم و 
منابع طبیعی با هم در تعامل هستند، می پردازد که مربوط به برنامه ریزی 
در استفاده از زمین، مدیریت آب، حفاظت از تنوع زیستی و پایداری آینده 
در صنایع کشاورزی، معدن، گردشگری، شیلات و جنگلداری است. این 
امور به مردم کمک می کند که بدانند در حفظ منابع و بهره وری نقش 

مهمی داشته و می بایست مسوولانه عمل کنند.
با توجه به چنین امری و از آنجایی که تغییرات سریع تر از آن است که 
انسان حتی آنها را ببیند، بسیاری از نگرانی ها و استرس ها از نابرابری 
معضلات  زیستی،  تنوع  نابودی  هوایی،  و  آب  تغییرات  جهانی،  های 
شهرنشینی و بحران های اقتصادی در جهان نشات می گیرد که نیازمند 
توجه و اقدامات فوری است. پس همه باید فعالانه خود را بخشی از این 
تغییرات جهانی دانسته و برای ایجاد یک جهانی سالم تر و رضایت بخش 
تر همکاری کنند. به همین دلیل هم لازم است تا در ابعاد اجتماعی، 
اقتصادی و زیست محیطی آموزش ها و مهارت های لازم داده شود تا با 
ایجاد تحول اجتماعی، اقتصاد پررونق، فرهنگ استفاده و بهره وری از 
انرژی، مواد و منابع، تولید و توزیع ثروت بیشتر و بازسازی انرژی و منابع 

اجتماعی در مقیاس محلی و منطقه ای آموزش داده شود.
رشدبهرهوری

رشد بهره وری به معنای ارزش افزوده در تولید و درآمد توزیع شده بیشتر 
است. از این رو رشد بهره وری یک منبع حیاتی به رشد استاندارد های 
زندگی انسان ها منجر می شود و مزایای رشد بهره وری در سطح شرکت ها 
و صنعت تعیین می شود که نمونه آن شامل ایجاد شرایط کار بهتر و حقوق 
بیشتر برای کارمندان، افزایش سود سهامداران، قیمت پایین تر محصولات 

برای مشتریان، حفاظت از محیط زیست و پرداخت درست مالیات است.
بهبود فرآیند های تولیدی، ارتقا سیستم های مدیریتی، مقدمات کار، 

فنون ساخت و تغییر ساختار بازار، تولید انبوه سبب رشد بهره وری می 
شوند. سرمایه گذاری، نوآوری، مهارت، مشارکت و رقابت از عوامل مهم در 

ایجاد رشد بهره وری هستند.
بهره وری می تواند بیشترین استفاده از کمترین امکانات و منابع در راه 
رسیدن به رشد و شکوفایی همه جانبه زندگی انسان باشد. اگر می خواهیم 
در دنیای پر رقابت امروزی، رونق اقتصادی، اجتماعی و زندگی بهتری 
داشته باشیم، لازم است به بهره وری بالایی برسیم زیرا ایستادگی و تداوم 

حیات در صحنه جهانی، نیازمند سرعت و دقت افزون تری است.
دولتوبهرهوری

از آنجا که بهبود بهره وری در تشکیلات دولتی بر افراد جامعه اثر می 
گذارد و عزم ملی را برای بهره ور ساختن جامعه تقویت می کند، دولت 
وظیفه دارد که فرهنگ بهره وری را در قالب طرح های ملی در جامعه 
مطرح کند. همچنین تمام دستگاه های دولتی و غیر دولتی به گسترش 
آن در سطح سازمان های تحت نظارت خود ملزم شوند و به همکاری با 
سازمان ملی بهره وری بپردازند که وظیفه سازمان دهی، آموزش و ارتقای 

بهره وری را در همه ابعاد به عهده دارد.
برای ایجاد چنین شرایطی می بایست همه ساله از دستگاه ها و سازمان 
باید به بازنگری  های موفق در امر بهره وری قدردانی شود. دولت نیز 
ویژگی  از  تا  بپردازد  وپاگیر  دست  و  اضافی  مقررات  و  قوانین  اصلاح  و 
انعطاف پذیری برخوردار شود و با گزینش مدیران کارآمد و تقویت نظام 
های نظارتی، به بهبود سطح بهره وری کمک کند. بازرسی و نظارت، 
اصل مهمی در فرهنگ بهره وری است زیرا موجب خدمت رسانی بهتر و 
در نتیجه، بهره ور شدن بیشتر کارکنان می شود. البته نباید فراموش کرد 
که دولت به عنوان قوه مجریه به  تنهایی در این وادی نقش آفرین نیست و 
نمی بایست این اصل را فراموش کرد که بدون رشد کارآیی فردبه فرد مردم 

جامعه، امکان رشد این مقوله وجود ندارد.
بهرهوریدرسازمانهاوصنایعتولیدی

یکی از جنبه های مهم توسعه توجه به بهره وری در سازمان ها و صنایع 
تولیدی است. به گونه ای که توجه به تولید و بهره ور بودن آن می تواند 
ضمن سرعت بخشیدن به رشد و توسعه صنعتی، آن را در مسیری صحیح 
و اصولی هدایت کند. از این رو به آشنایی سازمان ها و صنایع تولیدی با 

مفاهیم بهره وری و راهکارهای افزایش آن تاکید می شود.
با توجه به چنین امری می توان گفت که درجه توسعه یافتگی صنایع به 
میزان قابل توجهی به بهره گیری مطلوب و بهینه از منابع و امکانات تولید 
بستگی دارد. از این رو بهره وری و افزایش مستمر آن در سازمان ها و صنایع 
تولیدی از جایگاه ویژه ای برخوردار است. پس برای رشد و توسعه صنایع 
می بایست به بهره وری و افزایش مستمر آن در سازمان ها اهمیت بیشتری 

داده شود.
البته موفقیت در دست یابی به اهداف بهره وری در هر جامعه، تا حدود 
زیادی به همکاری سازمان ها و صنایع تولیدی و همکاری کارکنان آنها 
نیروی  و  امکانات، منابع، سرمایه ها  از  بزرگی  زیرا بخش  بستگی دارد 
انسانی در اختیار آنهاست. در این میان، نقش مدیران بسیار حایز اهمیت 
می شود و آنان هستند که باید به آموزش هدفمند، به هنگام و متناسب با 
نیازهای شغلی و تخصصی نیروی انسانی بپردازند تا افزون بر کاهش حجم 
مشکلات سازمان، به بهره وری مطلوب برسند زیرا از راه آموزش می توان 
بسیاری از روش های کاری را در راه بهره وری اصلاح کرد. همچنین حقوق 
و پاداش مناسب می تواند به فعالیت بیشتر و بهینه تر منجر شود و انگیزه 
کارکنان را افزایش دهد و همین مهم باعث می شود تا آنها در راه ارتقای 

بهره وری سازمان تلاش کنند.

چرانیازمندبهینهسازیمصرفهستیم؟

بهره وری و بهینه سازی مصرف، اولویتی ملی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۱5۸9۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۴55 مربوط به عزت اله زرنوشه فراهانی فرزند نوراله در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۱/۱۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰99۸اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

غلامرضا ماهری)م الف ۱۰۰56(
۲- رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰۲93 مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۸۸3 مربوط به علی مردان رضائی فرزند ابراهیم در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 9۰مترمربع پلاک باقیمانده ۱۱۰39 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

حمزه علی برازنده انبارداران دفتر ۲۰6 صفحه 39۷ و به موجب سند قطعی ۴695۱ مورخ 56/۰۲/۰۴ دفترخانه ۴ قم)م الف ۱۰۰5۷(
3- رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۱6۰۲۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱59۸ مربوط به حسن صفائی فرزند علی اکبر در ۱/۲5 دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 56۴/39 مترمربع پلاک شماره ۸ فرعی از ۱۱۱99 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری به موجب اسناد قطعی ۲5۴33 مورخ 99/۰3/۲۴ دفترخانه 36 قم و 5۱5۴۰ مورخ 99/۰9/۱5 دفترخانه 5۲ قم)م الف ۱۰۰5۸(
۴- رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۱6۰۲۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱59۷ مربوط به محمدرضا دل آذر فرزند محمدعلی در ۱/۲5 دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 56۴/39مترمربع پلاک شماره ۱۱۱99اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری به موجب اسناد قطعی ۴۷5۱۸ مورخ 9۸/۰9/۱۴ و ۴5۲۰۰ مورخ 9۸/۰۱/3۱ و 5۰63۱ مورخ 99/۰6/۱9 دفترخانه 5۲ قم )م الف ۱۰۰59(
5- رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۱6۰۲9 مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱599 مربوط به نرجس طباطبائی فرزند سیدحسن در 3/5 دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 56۴/39 مترمربع پلاک شماره ۸ فرعی از ۱۱۱99 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم خریداری به موجب اسناد قطعی ۴۷5۱۸ مورخ 9۸/۰9/۱۴ و ۴5۲۰۰ مورخ 9۸/۰۱/3۱ و 5۰63۱ مورخ 99/۰6/۱9 دفترخانه 5۲ قم)م الف ۱۰۰6۰(
6-رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰۷۴۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۸۱۴ مربوط به مجید برخورداری فرزند ثابتعلی در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 65/3۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱9۰۸/۱9اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اصغر 
قاسمی و فرخنده نصیری سند مشاعی صادره در دفتر ۲5۷ صفحه ۲69 و به موجب سند قطعی شماره 3۱3۴۸ مورخ 6۰/۰۴/۲۴ دفترخانه ۱6قم)م الف ۱۰۰6۱(
۷-رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۱593۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱6۷۲ مربوط به محمد ارض پیمالشکاجانی فرزند محمدرضا در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۴۰مترمربع پلاک شماره ۱۰۴3۴/3اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از زهرا حاجی رئیس ابراهیمی صادره در دفتر ۲5۸ صفحه ۴59 قم)م الف ۱۰۰6۲(
۸-رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۱593۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱6۷3 مربوط به طوبی طالبی فرزند محمد در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۴۰مترمربع پلاک شماره ۱۰۴3۴/3اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از زهرا حاجی رئیس ابراهیمی صادره در دفتر ۲5۸ صفحه ۴59)م الف ۱۰۰63(
9-رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰۷۴۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲5۰ مربوط به علی اصغر یوسفی ده نوی فرزند تقی در یک و نیم 
دانگ مشاع از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۲۰9/۰۷ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۸۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد مشاعی 
صادره در دفتر ۸3۷ صفحات ۱35 و ۱3۸ و دفتر 355 صفحه ۲۱3 و به موجب اسناد قطعی شماره ۱3۷3۷۷ و ۱3۷3۷۸ مورخ ۱399/۱۱/۱9 دفترخانه 5 قم)م 

الف ۱۰۰6۴(
۱۰-رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰۷۴9 مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲5۲ مربوط به محمد یوسفی ده نوی فرزند علی اصغر در یک و 
نیم دانگ مشاع از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۲۰9/۰۷ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۸۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد مشاعی 
صادره در دفتر ۸3۷ صفحات ۱35 و ۱3۸ و دفتر 355 صفحه ۲۱3 و به موجب اسناد قطعی شماره ۱3۷3۷۷ و ۱3۷3۷۸ مورخ ۱399/۱۱/۱9 دفترخانه 5 قم)م 

الف ۱۰۰65(
۱۱-رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰۷۴۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲5۱ مربوط به احمد صحری فرزند حسین در یک و نیم دانگ 

مشاع از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۲۰9/۰۷ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۸۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد مشاعی صادره 
در دفتر ۸3۷ صفحات ۱35 و ۱3۸ و دفتر 355 صفحه ۲۱3 و به موجب اسناد قطعی شماره ۱3۷3۷۷ و ۱3۷3۷۸ مورخ ۱399/۱۱/۱9 دفترخانه 5 قم)م الف 

)۱۰۰66
۱۲-رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰۷5۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲53 مربوط به محسن صبوری فرزند رضا در یک و نیم دانگ مشاع 
از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۲۰9/۰۷ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲۸۱اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم اسناد مشاعی صادره در دفتر 

۸3۷ صفحات ۱35 و ۱3۸ و دفتر 355 صفحه ۲۱3 و به موجب اسناد قطعی شماره ۱3۷3۷۷ و ۱3۷3۷۸ مورخ ۱399/۱۱/۱9 دفترخانه 5 قم)م الف ۱۰۰6۷(
۱3-رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰۲۸6 مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۰۷66 مربوط به سیدجلیل کریمی کسوتی فرزند سیدعیسی  در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۰مترمربع پلاک شماره 596 فرعی از ۱۱5۷۸اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر ۲56 صفحه 3۲3)م الف ۱۰۰6۸(
۱۴-رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰6۷9 مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۷9۰ مربوط به فاطمه ابراهیمی منش فرزند علی محمد در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱63مترمربع پلاک شماره ۱۱56۲اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از بتول نظر احدی از ورثه عباس نظر)م الف ۱۰۰۷3(
۱5-رای شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۱۰۰۰6۸۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۷9۱ مربوط به فاطمه درزی اسلام فرزند اکبر در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۱63 مترمربع پلاک شماره ۱۱56۲اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از بتول 

نظر احدی از ورثه عباس نظر)م الف ۱۰۰۷۴(
۱6-رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۰۱9۲۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱39۸۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲۷3 مربوط به محمدتقی ده کار فرزند حسینقلی در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۲5/55 مترمربع پلاک شماره 956۱/6اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی نقیان صادره در دفتر 9۰ صفحه 5۰۸)م الف ۱۰۰۷5(
۱۷-رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۰۱9۲5 مربوط به پرونده کلاسه ۱39۸۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۲۷۴ مربوط به انسیه ایرانی خواه فرزند عباس در چهار دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۲5/55 مترمربع پلاک شماره 956۱/6اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی نقیان صادره در دفتر 9۰ صفحه 5۰۸)م الف ۱۰۰۷6(
۱۸-رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۱59۰۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۷۲۷ مربوط به محمد میان بالا فرزند عباس در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب  کارگاه به مساحت ششدانگ ۴۴۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۲۰6/۱9اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱399۲۰33۰۰۰۱۰۰5۰5۰)م الف ۱۰۰۲۷(
۱9-رای شماره ۱3996۰33۰۰۰۱۰۱59۰۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۱۰۰۱۷۲6 مربوط به قاسم میان بالا فرزند عباس در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت ششدانگ ۴۴۰مترمربع پلاک شماره ۱۱۲۰6/۱9اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱399۲۰33۰۰۰۱۰۰5۰۴۸)م الف ۱۰۰۲۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 

و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمانوآسیا(
نوبتاول:۱۴۰۰/۰۳/۰2
نوبتدوم:۱۴۰۰/۰۳/۱8
داودفهیمینیک-رئیسثبتاسنادمنطقهیکقم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند
 ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۱۸۱۲ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱3996۰33۰۰۰۲۰۲۱۰۴3 شماره  ۱-رأی 
مربوط به زهرا کوسه لر فرزند محرم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
65/۸۰مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۱۸۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از علی اصغر ناصری صفحه 3۰5 دفتر 5۲۴)م الف۱۰۰69(
۲-رأی شماره ۱3996۰33۰۰۰۲۰۲۰۴99 مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۲۱۱۱ مربوط 
به اعظم آرزومند فرزند حسن درقسمتی از چهار دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۰9/۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن خطیبی صفحه ۲56 دفتر 6۷)م الف۱۰۰۷۰(

3-رأی شماره ۱3996۰33۰۰۰۲۰۲۰5۰۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۲۱۱۲ مربوط 
به محبوبه آرزومند فرزند حسن درقسمتی از یک دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۰9/۲۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن خطیبی صفحه ۲56 دفتر 6۷)م الف۱۰۰۷۱(
 -۴رأی شماره ۱3996۰33۰۰۰۲۰۲۰5۰۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۲۱۱3 مربوط 
به زهرا آرزومند فرزند حسین درقسمتی از یک دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۱۰9/۲۰مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن خطیبی صفحه ۲56 دفتر 6۷)م الف۱۰۰۷۲(
5-رأی شماره ۱۴۰۰6۰33۰۰۰۲۰۰۰۰۱۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱399۱۱۴۴3۰۰۰۲۰۰۱۲6۴ مربوط 
به ملک حسین میرزائی فرزند ولی محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 6۰/۴6مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۲/۲/۱3اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زهرا واقفی صفحه 569 الی 5۷۸ دفتر ۲9۲)م الف۱۰۰۷۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمانوآسیا(
تاریخانتشارنوبتاول:۱۴۰۰/۰۳/۰2
تاریخانتشارنوبتدوم:۱۴۰۰/۰۳/۱8
عباسپورحسنیحجتآبادی-رئیسثبتاسنادمنطقهدوقم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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رییس فدراسیون فوتبال گفت: با وجود همه مشکلات و شرایط اسفباری که 
داشتیم تا اینجای کار به لطف خدا و تلاش مدیران و مسوولان کشور پیش 

آمدیم و امیدوارم ثمره این تلاش ها با صعود به جام جهانی پاسخ داده شود. 
شهاب الدین عزیزی خادم تصریح کرد: امید ما در این مسیر سختی که 
پیش رو داریم به خداوند است. باید از رسانه ها و جراید که در این مدت ما راه 
دلسوزانه همراهی کردند تقدیر می کنم. برای آماده سازی تیم ملی باید تشکر 
ویژه کنم از وزیر ورزش و جوانان، از محمدباقر نوبخت معاون رییس جمهوری 
و رییس سازمان برنامه و بودجه و دبیرخانه مناطق آزاد که همواره در کنار ما 
بودند و امیدواریم با این امکاناتی که در اختیارمان قرار دادند بتوانیم از پیچ 

سخت فوتبال ایران به سلامت عبور کنیم.  
وی ادامه داد: فدراسیونی که مستقر شده با مشکلات بسیاری مواجه بود 
که همه این را می دانستند. در همین مدت تیم ملی اولویت اول ما بود و با 
همه این نابسامانی هایی که داشتیم باید برای صعود به جام جهانی تلاش 
کنیم. تدارک و لجستیک برای آماده سازی تیم ملی بسیار مهم است و اگر تا 
اینجای کار پیش آمدیم لطف الهی بوده و همه دارند کمک می کنند تا تیم 

ملی موفق شود. 
رییس فدراسیون فوتبال ادامه داد: بعد از انتخابات بحث میزبانی مطرح 
شد، به ناحق میزبانی را از ما گرفتند. از سویی دیگر فدراسیون که امکان مالی 
نداشت و شرایط اسفباری داشتیم. تعارض هایی در داخل فدراسیون داشتیم، 

تعطیلات نوروز و شرایط کرونا فضا را برای ما سخت تر کرد.
عزیزی خادم در خصوص شرایط تیم ملی در اردوی کیش تاکید کرد: در 
کیش انتطار سرمربی تیم ملی این بود تا شبیه سازی با بحرین ایجاد شود 
پرواز  بحث  بود.  نظر  مد  لازم  استاندارهای  اساس  بر  زمین  سازی  آماده  و 
اختصاصی تیم ملی در شرایط بحرانی ما مساله مهمی بود که ایرلاین کیش ایر 
به کمک ما آمد و هتل داریوش کیش هم کمک کرد تا حداقل در این شرایط 
مشکلات ما بیشتر نشود و مساله ای جدیدی پیش روی ما نباشد. اردوی آماده 
سازی در برابر سوریه را هم داشتیم که در حد بضاعت تدارکات لازم دیده شد و 

تیم ملی خود را آماده حضور در رقابت های پیش رو کرد. 
وی ادامه داد: ما قدم به قدم پیش می رویم و سعی می کنیم مسیر را به 
درستی طی کنیم. نگاه و دید ما توسعه بر مبنای عدالت و منافع ملی است. 
مسوولتی گرفتیم و پاسخگو هستیم اما وقتی در شرایط سخت قرار می گیریم 
و میزبانی را از ما می گیرند یا مشکلات مالی شدید برای ما ایجاد می کنند باید 

اولویت بندی کنیم و بر اساس شرایط تصمیم گرفت.
رییس فدراسیون یادآور شد: فدراسیون فوتبال مشکلاتی دارد که حل آن 
زمان بر است، تلاش هایی در گذشته صورت گرفته اما مسیر سختی در پیش 

داریم. فضای اقتصادی، صورت های مالی و مسایلی از این دست باید طبق 
برنامه و اصول پیش برود. نگاه ما توسعه فوتبال بوده و مسیر راه ما مشخص 
است. در حوزه های مختلف باید کار کنیم و این نیازمند زمان است. فراخوانی 
برای فرصت های تجاری دادیم که این در گذشته نبوده، فضا را به سمتی می 
بریم که فوتبال دانش بنیان شده و تجاری شود و فراموش نکنیم انسان ممکن 

است خطا کند اما باید سطح فوتبال ایران را ارتقا داد.
عزیز خادم به فوتبال خیابانی هم اشاره کرد و گفت: فوتبال خیابانی مملو 
از استعدادهاست، فوتبال برای همه است و نباید اجازه داد عده ای آن را 
مخدوش کنند. خیلی از مسایل در همین مدت از فوتسال گرفته تا فوتبال 
بانوان را نگاه کنید که چه اقداماتی صورت گرفته است. آمده ایم که ساختار 

فوتبال را درست کنیم، تغییراتی در ادامه راه خواهیم داشت و خیلی سخت 
تلاش می کنیم تا فوتبال را به شرایط استاندارد نزدیک کنیم. فوتبال و توسعه 
برای استان هاست. وقتی فیفا برای توسعه این ورزش گام بر می دارد ما هم 
وظیفه ذاتی خود می دانیم که در این راه گام برداریم. فوتبال نیازمند برنامه 
محور بودن است و نباید نگاه شخصی به آن داشته باشیم. باید مشروعیت به 
فوتبال بازگردد و چهره زخمی این ورزش را نباید به مردم نشان داد. تاریخ به 
درستی قضاوت می کند و در آینده نشان می دهد ما درست رفتار کرده ایم یا 
خیر. عزیزی خادم ادامه داد آنچه ما می دانیم در حدود ۲۴ میلیارد تومان از 
طلب شستا باقی مانده است، ارزش ملک بیشتر از این هاست و ما در صدد 
هستیم در طی دو یا سه قسط این بدهی را پرداخت کنیم. در حال مذاکره 
هستیم تا طی تعاملی مناسب این فضا را جمع کنیم. ما در همین ساختمان 
مستقر هستیم و اصلا به دنبال بدهی دوباره نیستیم و در صدد هستیم تا درآمد 

زایی هم بکنیم و باید دارایی های خود را افزایش دهیم.
لغوقانونمنعحضورخارجیهادرفصلآتیفوتبالایران

رئیس فدراسیون در خصوص اینکه آیا کمک های دولت به صورت کامل به 
دست فدراسیون رسیده است یا خیر گفت: هنوز بخش کامل مبلغ به دست 
ما نرسیده اما امیدواریم بقیه این رقم قبل از سفر تیم ملی به کیش به دست 
ما برسد. سازمان مدیریت این اعتبار را تخصیص داده و وزارت ورزش در حال 
همکاری با ما است. بخشی از این پول برای تیم ملی و بخشی هم برای تیم 
ملی فوتسال است. امیدوارم از نظر مالی بتوانیم جام جهانی را سپری کنیم تا 

در آینده بر مبنای توسعه و در آمدهای پایدار در تیم های ملی برسیم. 
وی در مورد نقد های صورت گرفته در مورد این که گفته می شود فدراسیون 
طرفدار تیم یا جناح خاصی است، گفت: فدراسیون فوتبال به هیچ رنگی 
تعلق خاطر ندارد، ما ایران و تیم ملی را دوست داریم و همه باشگاه ها برای 
ما ارزش بسیار دارند. هواداران سرمایه اصلی فوتبال هستند و برای من ارزش 
دارند و هیچ نگاه خاصی به یک یا چند باشگاه نداریم. در خصوص آرای کمیته 
انضباطی هم به دوستان توصیه کرده ایم که کاری نکنیم که دین خود را برای 

دیگران بدهیم و سعی کنیم آرای درست و منطقی را شاهد باشیم.
رییس فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سوال که آیا قانون منع حضور 
خارجی ها در فصل آتی فوتبال ایران لغو شده یا خیر گفت:  بله این قانون را لغو 
کردیم اما برای حضور آنها در ایران شرایط ویژه ای را لحاظ کرده ایم. هر بازیکت 
یا مربی که می خواهد به ایران بیاید باید استاندارهای خاصی را داشته باشت . 
البته به دنبال این هم هستیم که دانش را به فوتبال ایران تزریق کنیم و از سویی 
دیگر بخشی از درآمدهای صورت گرفته در خصوص حضور بازیکنان یا مربیان 

خارجی باید در فوتبال پایه هزینه شود تا به نوعی به آنها نیز کمک شود.

عزیزیخادم:

همه برای صعود به جام جهانی به کمک ما آمده اند
فدراسیونفوتبالبههیچرنگیتعلقخاطرندارد

باشگاهگُزتپهمشتریجدیحسینی؛

توصیه مربی ترکیه ای به مدافع
 تیم ملی ایران

سرمربی تیم فوتبال گُزتپه ترکیه از سیدمجید حسینی مدافع ایرانی درخواست 
کرد که برای فصل بعد به این تیم منتقل شود. 

سیدمجید حسینی مدافع ایرانی تیم فوتبال ترابوزان اسپور بعد از سه سال 
حضور در این تیم، به پایان کارش رسیده است و قصد ندارد قراردادش را با ترابوزان 
تمدید کند. حسینی که گفته می شود از روسیه و قطر پیشنهاد دارد، اخیراً با یک 

پیشنهاد وسوسه کننده دیگر از ترکیه مواجه شده است.
»آنال کارامان« سرمربی تیم فوتبال گُزتپه که سابقه کار با حسینی در تیم ترابوزان 
را هم دارد، از مدافع ایرانی درخواست کرده است که فصل بعد پیراهن تیمش را 

بپوشد و از گزتپه راهی تیم های اروپایی شود.
و  حسینی  »مجید  است:  نوشته  ارتباط  این  در  ترکیه  »فوتواسپور«  سایت 
عبدالغدیر پارماک که ترابوزان را ترک کردند، با آنال کارامان ملاقات می کنند. 
حسینی که دفاع غیر قابل تغییر ترابوزان بود، موفقیت بزرگی با اونال کارامان 
داشت. بسیاری از تیم ها از جمله سمپدوریا ایتالیا به بازیکن ایرانی ترابوزان 
پیشنهاد دادند. عبدالغدیر هم مشتریانی از ایتالیا و اسپانیا داشت. با این حال 
حسینی و عبدالغدیر شانس خود را برای رفتن به اروپا با عبدالله آوچی سرمربی 

ترابوزان از دست دادند. هر دو بازیکن تصمیم گرفتند ترابوزان را ترک کنند«.
این سایت در ادامه گزارش خود آورده است: »کارامان به حسینی گفت "به 
گزتپه بیایید و قرارداد یک ساله امضا کنید. با عملکردی که در پایان فصل نشان 
می دهید می توانید به تیم موردنظرتان در اروپا بروید. من می خواهم با شما کار کنم 
اما باید با رئیس باشگاه صحبت کنید. بیایید تا با هم کار کنیم". اگرچه حسینی 
پیشنهادی از تیم باشاک شهیر هم دریافت کرده است اما او مورد استقبال گرم 

باشگاه گزتپه قرار گرفت.«

سوزانادرCASازاستقلالدفاعمیکند؛

حضور یک وکیل آشنا در پرونده 
استراماچونی

در انتقال پرونده مطالبات آندره آ استراماچونی به دادگاه CAS، نام وکیلی به 
چشم می خورد که سابقه قابل توجهی در پرونده های خارجی باشگاه استقلال 

دارد. 
طبق هماهنگی های انجام شده، باشگاه استقلال قرار است با توجه به مبلغ 
مطالبات اعلام شده آندره آ استراماچونی از سوی فیفا، پرونده مطالبات این 
مربی ایتالیایی به دادگاه CAS برود. طبق اعلام احمد مددی مدیرعامل باشگاه 
استقلال شرح تفصیلی رأی استراماچونی حدود ۲۸ روز پیش آمد و لایحه مربوط 
 )CAS( به دفاعیات باشگاه استقلال حدود ۱۸ روز قبل به دادگاه عالی ورزش
تا  است  شده  گرفته  بین المللی  وکلای  پرونده  این  برای  و  است  شده  ارسال 

بررسی های لازم در این پرونده صورت بگیرد.
همچنین چندی پیش، فردریکو پاستورلو مدیر برنامه های آندره آ استراماچونی 
گفت وگویی کوتاهی با ایسنا داشت و صحبت کردن در این مقطع را مهم ندانست 
و با توجه  به صحبت های او،  باید منتظر ماند و دید تا وضعیت پرونده این مربی 

ایتالیایی در دادگاه CAS چه خواهد شد.
در راستای وکلایی که باشگاه استقلال برای این پرونده به خدمت گرفته، نام 
وکیلی به چشم می خورد که سابقه مهمی در پرونده های خارجی باشگاه استقلال 
دارد. سوزانا ان جی، یکی از همان وکلای بین المللی باشگاه استقلال است که 

قرار است با بررسی لازم، پرونده استراماچونی را به دادگاه CAS ببرد.
سوزانا سابقه قابل توجهی در پرونده هایی همچون وینفرد شفر، دستیاران 
و پسر شفر و بویان نایندوف داشته است و در برخی از این پرونده ها توانسته 
عملکرد مطلوبی داشته باشد و در برخی  نتوانسته انتظارات را برآورده کند. این 
وکیل همچنین در حکم اولیه پرونده استراماچونی در فیفا هم دست داشته است 
و با توجهی به ارتباطاتی که میان او و باشگاه استقلال وجود دارد، پرونده این 
مربی ایتالیایی را به همراه همکاران خود به دادگاه CAS  خواهد برد و با توجه 
به سابقه ای که از این وکیل وجود دارد، باید منتظر ماند و دید چه اتفاقاتی بر سر 

مطالبات استراماچونی در دادگاه CAS رخ خواهد داد.

جدال پرسپولیس و ذوب آهن اصفهان با تقابل این تیم برای رسیدن به صدر جدول با رویارویی استاد و شاگرد اسبق همراه 
است.

تیم فوتبال پرسپولیس دوشنبه هفته جاری مقابل ذوب آهن اصفهان دیدار معوقه خود را برگزار می کند تا در صورت پیروزی 
بتواند فاصله سه امتیازی اش با سپاهان که صدرنشین است را جبران کند.

سرخپوشان پایتخت در حالی به مصاف ذوب آهن می روند که مجتبی حسینی سرمربی نفت مسجد سلیمان برای نجات این 
تیم از سقوط به لیگ یک به اصفهان رفت تا ضمن پذیرش مجدد هدایت فنی این تیم برای رسیدن به هدف این باشگاه تلاش 

کند.
مجتبی حسینی که چند سال متوالی دستیار یحیی گل محمدی در همین ذوب آهن بود پس از جدایی او در سال ۱395 از یار 

همیشگی خود جدا شد تا در جمع ذوبی ها باقی مانده و این تیم را به جایگاه ایده آل برساند.
رفتن یحیی از ذوب آهن و ماندن حسینی در این تیم باعث شد تا شایعاتی درباره کدورت بین آنها مطرح شود. کدورت هایی که 
با حضور مشترک هر دو تیم در تراکتور تبریز پایان یافت. مجتبی حسینی که در ذوب آهن تجربه بدون یحیی بودن را داشت با 

رفتن او از تراکتور حاضر به ماندن در جمع تبریزی ها نشد.
مسیر یحیی و حسینی پس از تراکتور نیز به طور کامل از هم جدا شد. یحیی به مشهد رفت و دستیارش تصمیم گرفت دیگر زیر 
سایه کسی مربیگری نکند. او به لیگ دسته اول رفت تا سرمربی شود و در لیگ برتر بیستم نیز سرمربی نفت مسجد سلیمان شد 

تا مستقل از یحیی برای موفقیت های فردی خود و تیم تحت امرش تلاش کند.
دوئل این دو نفر در نیم فصل اول با تساوی پرسپولیس و نفت مسجدسلیمان همراه بود تا حسینی نشان دهد به خوبی درس 

شماره یک بودن را از یحیی یاد گرفته است.
تغییرات زمستانی در فوتبال باشگاهی کشور با جدایی حسینی از مسجدسلیمان و پیوستن او به ذوب آهن همراه بود. این مربی 
در دور برگشت رقابت های لیگ برتر نتایج قابل قبولی با ذوبی ها گرفته است. آنها که در دور رفت نامزد اصلی سقوط به لیگ یک 
بودند در دور برگشت حرکت جهشی خود را آغاز کردند تا در پایان ۲۲ بازی خود با ۲۱ امتیاز در رده چهاردهم جدول قرار بگیرند.
شرایط حساسی که ذوب آهن در پایین جدول دارد با وضعیت ویژه پرسپولیس در رقابت با سپاهان در بالای جدول در هم تنیده 
تا دوئل دوباره یحیی با مجتبی طعم شیرین رسیدن به قهرمانی یا تلخی کوتاه ماندن از جام را برای سرخ ها به همراه داشته باشد.
دیدار تیم های فوتبال پرسپولیس و ذوب آهن اصفهان ساعت ۱9:3۰ دوشنبه هفته جاری در ورزشگاه آزادی که همچنان از 

حضور تماشاگر به دلیل شیوع بیماری کرونا محروم است برگزار می شود.

کاپیتان اسبق باشگاه استقلال تهران گفت: متاسفانه بی اخلاقی در ورزش زیاد شده اما برای آن که بتوانیم برخورد 
مناسبی با این مقوله داشته باشیم باید منشا و سرچشمه آن را پیدا کنیم. 

صادق ورمزیار تاکید کرد: این که یک رسانه به دنبال چرایی بی اخلاقی در ورزش است، نکته مهم و مثبتی است اما 
برای آن که بتوانیم در برابر این بی اخلاقی ها واکنش درستی نشان بدهیم باید بدانیم منشا و سرچشمه آن کجاست تا 
تصمیم درستی اتخاذ کنیم. وی ادامه داد: برای بی اخلاقی در ورزش می توان نظریه های متفاوتی ارائه کرد و از ابعاد 
گوناگون آن را مورد بررسی قرار داد. شاید یکی از دلایل وجود شرط بندی ها در فوتبال باشد، شاید عدم رعایت زندگی 
حرفه ای در ورزش که خواب، خوراک و زندگی سالم را شامل می شود نیز در این مقوله دخیل باشد اما به نظر من مهم 
ترین و اصلی ترین مشکل به تیم های پایه و آکادمی های فوتبال باز می گردد چرا که باید یک ورزشکار نوجوان را همانطور 

که با ورزش آشنا می کنیم اخلاق و منش انسانی را نیز به او بیاموزیم تا آهسته آهسته زندگی حرفه ای را یاد بگیرد.
بازیکن اسبق استقلال یادآور شد: عدم ثبات افراد در ورزش نیز از دیگر مشکلاتی است که به بی اخلاقی در فوتبال 
دامن می زند، وقتی شما می دانید بودنتان در ورزش منوط به نتیجه گیری است، به هر شکل ممکن سعی می کنید تا 
برنده باشید و برای این موفقیت دست به هر کاری خواهید زد. وقتی عدم پیروزی باعث شود صندلی خود را از دست 

بدهید، دیگر هیچ چیز برای شما فرقی ندارد و برای ماندن حتی اخلاق را نیز هزینه می کنید.
تمرکزاستقلالرویجامحذفیباشد

ورمزیار ادامه داد: در گذشته این طور نبود، یک بازیکن وقتی وارد باشگاه می شد باید به افرادی که حتی یک روز بزرگتر 
بودند سلام می کرد و احترام می گذاشت. توی زمین هم همین شرایط حاکم بود و همه اصول اخلاقی را رعایت می 

کردند اما این روزها پرخاشگری در فوتبال و ورزش زیاد شده و دیگر آن احترام های گذشته را نمی بینیم. 
وی گفت: باید از همان ابتدای آغاز راه به یک نوجوان نوع رفتار با هوادار، خبرنگار، سایر بازیکنان، مربی و مدیرعامل را 
یاد داد. باید بداند در موقعیت های مختلف چگونه رفتار کند تا برای خود و باشگاهش مشکلی ایجاد نکند. فلسفه ورزش 
احترام به دیگران و رعایت منش اخلاقی است و باید این مساله مورد توجه و تاکید آکادمی ها، مدارس فوتبال و باشگاه 
ها قرار گیرد.  بازیکن اسبق استقلال در مورد شرایط این روزهای آبی پوشان تهرانی گفت: روی کاغذ کار تمام نشده و 
هنوز فرصت وجود دارد اما به نظر من بهتر است تمرکز تیم به جام حذفی باشد تا در آنجا سهمیه آسیایی را کسب کند. 
گرفتن سهمیه در جام حذفی راحت تر است و بازیکنان باید برای رسیدن به این جایگاه تلاش مضاعفی را در دستور 

کار خود قرار دهند.

دومیندوئلفصلباسهتیم!

کار سخت گل محمدی مقابل دوست قدیمی
صادقورمزیار:

سرچشمه بی اخلاقی ها باید در ورزش خشک شود

عضو هیئت رئیسه فدراسیون والیبال با بیان اینکه تیم ملی به آرامش نیاز 
دارد، به شرایط خوب در این تیم اشاره کرد و گفت: بازیکنان به »الکنو« اعتماد 

دارند.
ولادیمیر الکنو سرمربی تیم ملی در نشست خبری خود عنوان کرد که قول 
کسب سهمیه المپیک کار مربیان شارلاتان است اما من تمام تلاش خود را 

برای رسیدن به آرمان فدراسیون انجام خواهم داد.
مصطفی کارخانه در گفتگویی ، درباره صحبت های الکنو سرمربی تیم ملی 
والیبال در نشست خبری گفت: صحبت های سرمربی تیم ملی را شنیده ام. 
باید زمان داد و زود قضاوت نکرد. تیم ملی به آرامش نیاز دارد اگر چه در حال 
حاضر نیز این آرامش بر اردوی ملی پوشان حاکم است. بازیکنان، مربی را 
پذیرفته اند و به او اعتماد دارند. به عنوان یک مربی حرفه ای صحبت کرده 
است و قول کسب سکوی المپیک را نداد اما این را نیز گفت که تمام تلاشش 

را برای کسب نتایج خواهد کرد.
و  تیم ملی  تاکید کرد: یک مربی حرفه ای چنین صحبت می کند.  وی 
بازیکنان خوبی در اختیار داریم. بازیکنان سطح بالایی از لیگ برتر به تیم ملی 
معرفی شدند و می توانیم از بازیکنانی مانند کاظمی، صالحی و سعادت به 

خوبی استفاده کرد وآینده درخشانی منتظر آنها خواهد بود.
عضو هیئت رئیسه فدراسیون والیبال به رقابت های لیگ ملت ها اشاره کرد 
و گفت: لیگ ملت ها را باید مانند یک مسابقه تدارکاتی  دید تا تیم ملی برای 

المپیک آماده شود و نتایج مطلوبی به دست آورد.
کارخانه در ادامه اظهار داشت: الکنو در نشست خبری خود به سوالات 
حرفه ای پاسخ داد. این نشان می دهد الکنو اعتماد به نفس لازم را دارد و روی 
مسائل ذهنی، مهارت و آمادگی جسمانی بازیکنان که سه فاکتور مهم است 
تاکید کرده است در واقع این سه فاکتور، فاکتورهای موفقیت تیم ملی روسیه 

بوده است. همانطور که می دانید بازیکن بالای ۲ متر در تیم روسیه کمبود وزن 
ندارد اما باید این شرایط را فراهم کنیم تا بازیکنان بلند قدمان دچار کمبود وزن 

نباشند. باید بین وزن و قد بازیکنان تناسب وجود داشته باشد.
وی تاکید کرد: همچنین باید روی مسائل ذهنی بازیکنان کار کرد. اینکه 
اگر روزمان باشد هر تیمی را شکست خواهیم داد. تمرینات ذهنی نیز بسیار 
اهمیت دارد. توان مهارتی نیز نقطه اتکایش است. اینها امتیازهایی می باشد 
که شرح وظایف یک مربی حرفه ای است. او به فدراسیون، بازیکنان و امکانات 

تیم ملی ایمان آورده است.
کارخانه در پایان گفت: اگر بازیکنانمان از همه ظرفیت ها استفاده کنند و 
فدراسیون نیز حمایت خوبی به عمل آورد خروجی خوبی خواهیم داشت. 
اگر چه آسیب ها نگران کننده است بعد از لیگ ملت ها باید برای حضور در 

المپیک مهیا شویم؛ دو رویدادی که تیم ملی بزرگسال باید بدرخشد.

مصطفیکارخانه:

بازیکنان به »الکنو« اعتماد دارند

آگهیتحدیدحدوداختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱93۸/۲/۴۷/۲۷9 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )خیابان 
امامزاده ابراهیم زند آباد چهار راه شهدای زند نبش بلوار ۱۷ شهریور کوچه 6۸ سمت راست پلاک ۱( که بنام خدیجه روح پرور فرزند چراغعلی میباشد 
در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱5 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل 
نمود لذا طبق تبصره ماده ۱3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده ۲/۱39۸-
۱۴۰۰/۰۲/۲5 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز شنبه مورخ ۱۴۰۰/۰3/۲9 ساعت ۸/5 الی ۱۲/5 ظهر در محل وقوع ملک انجام می 
گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند 
مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و 
رسیدگی خواهد شد. ضمنا طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷3/۲/۲5 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت میبایست گواهی 

تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف ۱39۷۲(
تاریخانتشارآگهی:۱۳99/۰۳/۰2
عباسپورحسنی-رئیسثبتاسنادمنطقهدوقم

----------------------------------------------------
آگهیمزایدهتلفنهمراه

مزایده خط کارکرده تلفن همراه اول به شماره ۰9۱۲65۱۲6۱3 مربوط به پرونده کلاسه: ۱399۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۱۸۱۱ با شماره بایگانی 99۰۱953
بموجب پرونده اجرائی کلاسه 99۰۱953 له: رضا باباجان و علیه: ورثه حسین خان بابایی )۱: خانم نگین خان بابائی و ۲: خانم اعظم جانبابائی و 3: 
سمیه صفائی و بنا به درخواست وارده بشماره ۱۲593 مورخ ۱399/۰6/۲5 بستانکار پروند: خط همراه اول کارکرده به شماره ۰9۱۲65۱۲6۱3 متعلق 

به ورثه حسین خان بابائی ۱: خانم نگین خان بابائی و ۲: خانم اعظم جانبابائی و 3: خانم سمیه صفائی بدهکاران پرونده بازداشت گردیده است و از طریق 
مزایده بفروش می رسد:

خط کارکرده همراه اول به شماره ۰9۱۲65۱۲6۱3 که قیمت آن توسط اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن ثابت و همراه قم به مبلغ 
۴5/۰۰۰/۰۰۰ )چهل و پنج میلیون ریال( ارزیابی شده است و از طریق مزایده به فروش میرسد.

واقع در خیابان ساحلی  اداره اجرای اسناد رسمی قم  روز شنبه مورخه ۱۴۰۰/۰3/۲۲ در  الی ۱۲ ظهر  از ساعت 9 صبح  مزایده خط مذکور 
)لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم ، اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. مزایده از مبلغ پایه 
۴5/۰۰۰/۰۰۰ ریال )چهل و پنج میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. لازم به توضیح است مزایده مذکور براساس آیین نامه اصلاحی جدید اجرای مفاد اسناد رسمی انجام می گیرد. شرکت 
در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR 9۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷6۰۱3۲۰۷۸95693 با شناسه واریز 
965۱۰۸5۷6۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱3۲35۱۲۰۰6 می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است 
مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که 
ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت 
عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز 
غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و کلیه بدهی های خط مذکور بر عهده برنده مزایده خواهد بود و  
چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق 

مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. )م الف ۱39۸۷(
تاریخانتشارآگهیالکترونیک:۱۴۰۰/۰۳/۰2
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آیازمانگرفتنتصمیمهایسختفرارسیدهاست؟

احیای برجام در انتظار تصمیمات سیاسی

چهارمین دور از گفت و گوها برای احیای برجام در حالی هفته گذشته در وین 
پایان یافت که خوش بینی ها به احیای این توافق افزایش یافته است. در عین 
حال مسائل حل نشده ای وجود دارد نیازمند اتخاذ تصمیمات در پایتخت هاست 
و باید دید در روزهای آینده مذاکره کنندگان با چه تصمیماتی در وین حضور 

می یابند. 
دور چهارم گفت و گوهای ایران و ۱+۴ با حضور غیر مستقیم آمریکا برای احیای 
برجام در حالی روز چهارشنبه ۲9 اردیبهشت ماه پایان یافت که به گفته سید 
عباس عراقچی مذاکره کننده ارشد کشورمان، هیات های حاضر در مذاکرات 
در مورد موضوعات باقیمانده، برای انجام آخرین مشورت ها به پایتخت های خود 

مراجعه کنند.
وی با بیان اینکه به ساختار توافق دست پیدا کرده ایم، گفت: متن اصلی توافق 
و ضمیمه هایی که خواهد داشت، مشخص شده است. البته مذاکرات در مورد 
متن به پایان نرسیده و در مورد بسیاری از بندهای توافق، هنوز در حال مذاکره 

هستیم.
 عراقچی یادآورشد: با توجه به اینکه برخی از موضوعات کلیدی کماکان مورد 
اختلاف است، هیات ها تصمیم گرفتند برای مشورت های لازم به پایتخت ها 
مراجعه کنند. امیدوارم هفته آینده که مجددا گفت و گوها آغاز می شود هیات ها 
تصمیمات خود را برای رسیدن به یک توافق گرفته باشند و مذاکرات روال بهتری 

به خود بگیرد.
 مذاکره کننده ارشد کشورمان همچنین گفت: چنین امیدی وجود دارد که 
هفته آینده دور آخر مذاکرات وین باشد، بسیاری از هیأت ها امروز در نشست 
کمیسیون مشترک ابراز کردند که از نظر آنها دور آینده می تواند دور پایانی باشد. 
من هنوز نمی توانم با این قاطعیت ابراز نظر کنم ما هنوز به جایی نرسیده ایم 
که بتوانیم ادعا کنیم کار خاتمه یافته و فقط جزییات مانده است. بعضی از 
موضوعات اساسی هنوز باقی مانده، ولی این طور نیست که راه حلی برای آنها 

وجود نداشته باشد. امیدواریم دور آینده دور پایانی باشد.
 وی با بیان اینکه در عمل جزییات فنی و تکنیکی زیادی باید حل و فصل شود، 
اضافه کرد: ما در هر دو حوزه توانستیم بعضی از گره ها را باز کنیم، ولی بعضی 
از گره ها هنوز باقیمانده است. امیدواریم با مشورت هایی که هیأت های دیگر در 

پایتخت هایشان انجام می دهند، بتوانیم در دور آینده راهگشایی کنیم.
موضوعی که در هفته ها و روزهای اخیر تحلیلگران به آن اشاره می کردند پایان 
مهلت توافق سه ماهه ایران وآژانس بین المللی انرژی اتمی در راستای اجرای 
قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم هاست که زمستان سال گذشته اجرایی 
شد. بر اساس توافق ایران وآژانس مقرر شد دوربین های نصب شده در تاسیسات 
اتمی ایران به مدت سه ماه اطلاعات را ضبط و این اطلعات ذخیره خواهد شد 
در صورت دستیابی به توافق و رفع تحریمهای ایران این اطلاعات در اختیار 
آژانس قرار میگیرد در غیر این صورت اطلاعات دوربینها از بین می رود. برخی 
تحلیل گران از احتمال سفر گروسی به ایران و تمدید احتمالی توافق ایران وآژانس 
سخن می گفتند. عراقچی در این خصوص گفته است: تفاهم ایران و آژانس و 
تمدید احتمالی آن تصمیمی است که در تهران گرفته می شود و در حد مذاکرات 
در وین نیست. در تهران تصمیمات مقتضی در این خصوص حتما گرفته خواهد 

شد و به ما ابلاغ می شود.
آژانس بین المللی انرژی اتمی هم در بیانیه ای با اعلام این خبر که در حال 
رایزنی با ایران برای تمدید توافق با این کشور است، اعلام کرد که به زودی در این 

زمینه اطلاع رسانی خواهد کرد.
در این بیانیه آمده است: ایران و آژانس در حال حاضر درباره ادامه تفاهمات 
کنونی رایزنی می کنند و مدیرکل آژانس طی روزهای آینده، به روزرسانی هایی را 

در اختیار شورای حکام قرار خواهد داد.
روز جمعه در تماس تلفنی جوسپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
با محمد جواد ظریف، وزیر امورخارجه  کشورمان، آخرین وضعیت گفت و گوها 
در وین، پیشرفت های انجام شده و موضوعات باقی مانده مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. ظریف در این گفت و گو ضمن تقدیر از تلاش های بورل و همکارانش 
در سرویس اقدام خارجی اتحادیه، از تداوم تروریسم اقتصادی آمریکا طی 5 ماه 
گذشته و نقض ادامه دار تعهدات این کشور انتقاد و تاکید کرد تداوم تحریم های 
غیرقانونی و غیرانسانی ترامپ بعنوان اهرم مذاکره توسط دولت بایدن قابل قبول 

نیست.
 ظریف در این گفت و گو تغییر بنیادین این رویکرد بعنوان شرط لازم برای 
موفقیت گفت و گوها در وین را تصمیم سیاسی خواند که رئیس جمهوری آمریکا 

باید اتخاذ کند.
جوسپ بورل مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا هم در صفحه توییتر خود 
با اشاره به این گفت و گو اظهار کرد: تیم های مستقر در وین، پیشرفت خوبی 
در هفته های اخیر داشته اند. همه طرف ها اکنون باید تصمیمات سیاسی لازم 
را اتخاذ کنند تا بتوانیم مذاکرات را به نتیجه برسانیم و به اجرایی شدن کامل 
بازگردیم. برای آژانس بین المللی انرژی اتمی مهم است که فعالیت های راستی 

آزمایی اش را ادامه دهد.
به گزارش واشنگتن اگزمینر، یکی از سخنگویان وزارت خارجه آمریکا درباره 
روند مذاکرات ایران و سایر طرف های برجام برای بازگشت به این توافق تاکید کرد 
که مذاکره کنندگان غربی در آخرین دور از این رایزنی ها به پیشرفت معناداری 

دست پیدا کرده اند.
افزود: دور جدید مذاکرات  او نشده است،  نام  به  این سخنگو که اشاره ای 
برجامی مثبت بود و ما شاهد پیشرفت معناداری بودیم اما اختلافات مهم هنوز 
به قوت خود باقی است که باید حل وفصل شود. موضع آمریکا همیشه این بوده 
است که ما آماده ایم تا تحریم های ناسازگار با برجام را برداریم اما این، تنها در 
صورت بازگشت دوجانبه به پایبندی به توافق انجام خواهد شد. ماهیت دقیق 
گام های مرتبط با تحریم هایی که ایالات متحده باید برای رسیدن به این هدف 

بردارد، یکی از موضوعات این گفت وگوها است.
میخائیل اولیانوف نماینده روسیه در سازمان های بین المللی در وین در صفحه 
توییترش درباره وضعیت فعلی مذاکرات احیای توافق هسته ای نوشت: مذاکرات 
وین درباره برجام، مذاکراتی منحصر به فرد است. هدف به روزرسانی یک توافق 
یا ایجاد توافقی جدید نیست. بلکه هدف احیای قسمت به قسمت توافقی تقریبا 
از بین رفته است. آیا عمل مشابهی در تاریخ بین المللی وجود داشته است؟ نمی 

توانم چنین چیزی را به یاد بیاورم. شما می توانید؟
نتیجه مذاکرات تا کنون این بوده که طرفین در اظهارنظرهای عمومی دیگر از 
قدم اول صحبت نمی کنند و تأکید آن ها بر گفت وگو بر سر این است که پایان این 
روند چگونه خواهد بود. حالا تیم های مذاکره کننده در پایتخت های خود حضور 

دارند و بناست تصمیمات سیاسی سخت در پایتخت ها گرفته شود.
باید منتظر ماند و بعد از بازگشت هیات ها به وین، دید آیا درباره این تصمیمات 
اتفاقی افتاده است یا نه. نکته مهم اینکه هیات ها هم اهتمام لازم را برای به 
احیای برجام دارند و از پیشرفت در مذاکرات راضی هستند. اگر اراده سیاسی 
آن طور که ازاین اظهار نظرها برمی آیند وجود داشته باشد، تصمیمات سیاسی 

هرچند دشوار هم گرفته خواهد شد.
 نکته قابل تامل دیگر اینکه بعد از اعلام عدم حضور محمد جواد ظریف در 
انتخابات ریاست جمهوری مذاکرات وین با حواشی و کارشکنی های کمتری در 
جریان است و حداقل رقبای سیاسی در ایران در ظاهر چندان علیه این توافق 

سخنی نمی گویند.

جلال میرزایی نماینده پیشین مجلس، گفت: رسانه  های معاند تلاش دارند بر 
روی رفتار مردم تاثیرگذار باشند و این که حضور در پای صندوق  رای تاثیر چندانی 
بر روی زندگی مردم ندارد را به آنها القا کنند. راه بی  اثر کردن چنین تبلیغاتی، تولید 

برنامه  هایی برای بیان واقعیت  های جامعه است. 
برگزاری انتخابات ریاست جمهوری در ایران بیش از هر چیز به جهت منحصر 
به فرد بودن آن اهمیت ویژه دارد. ایران کشوری باثبات، قوی و تعیین کننده در 
منطقه است و مهم تر از آن ارزش های دموکراتیک این انتخابات و نقش تعیین 
کننده ای که در معادلات منطقه و حتی در صحنه بین الملل دارد، نتیجه انتخابات 
ریاست جمهوری کشورمان را به موضوعی مهم برای رسانه های خبری جهان 
بدل کرده است. البته در این میان رسانه های معاند هم بیکار ننشسته و هر چه به 
انتخابات نزدیک تر می شویم به ارایه برنامه های هدفمند خود شدت بیشتری می 
بخشند. رسانه هایی که سعی دارند تا روحیه نا امیدی و »بیهوده انگاری شرکت 
در انتخابات« را در جامعه گسترش دهند و به مردم بقبولانند که حضور آن ها پای 
صندوق های رای بی اثر است. بنابراین چگونگی بی اثر کردن تلاش این رسانه ها 
به عنوان یک موضوع مهم در کشور مطرح است. به همین دلیل پژوهشگر ایرنا با 
»جلال میرزایی« نماینده دوره دهم مجلس شورای اسلامی و فعال اصلاح طلب 

گفت و گویی انجام داده است که متن گفت و گو را در ادامه می خوانیم:
رسانه های معاند تلاش می کنند تا مردم را از صندوق های رای ناامید کنند 

میرزایی در مورد تلاش رسانه های معاند برای ایجاد روحیه یاس و نا امیدی در 

میان مردم در خصوص حضور در انتخابات گفت: نخست باید مصادیق رسانه های 
معاند را نشان دهیم؛ این رسانه ها یک سری شبکه های تلویزیونی ماهواره ای 
هستند که نشست ها و میزگرد هایی را در هفته های اخیر با موضوع انتخابات 
برگزار کرده اند و یکی هم گروه هایی هستند که در فضای مجازی فعالیت دارند 
که اینها هم الان تاثیرگذار هستند. وقتی در این ۲ حوزه رصد می کنیم می بینیم 
که هم نشست ها و هم مطالب مشخص است که از چند جا تولید می شود و 
منتشر می کنند بر چند موضوع تاکید دارند؛ یکی اینکه اصلاحات در درون نظام 
جمهوری اسلامی قابلیت اجرایی ندارد و در درون این ساختار دیگر نمی توان 
اصلاحات انجام داد و یکی هم اینکه رای مردم چندان تاثیری در زندگی آن ها 
ندارد. بنابراین چنین رسانه هایی  با تکرار نمایش بر روی بسیاری از تحولات، سعی 
می کنند بر روی مردم تاثیرگذار باشند و بگویند که مردم رای شما تاثیر چندانی بر 
روی زندگی شما ندارد و وقتی که تاثیر ندارد چرا می خواهید پای صندوق های رای 
حاضر شوید. پس این رسانه های معاند با ظرافت خاصی کار می کنند تا بتوانند 

روحیه یاس و بیهوده انگاری شرکت در انتخابات را در کشور گسترش دهند.
نماینده دوره دهم مجلس شورای اسلامی در ادامه افزود: با وجود اینکه رسانه 
های معاند تلاش دارند مردم را نسبت به انتخابات و صندوق رای نا امید و بی تفاوت 
کنند در کشور نیز ما با تولید برنامه ها و تکرار مطالب کلیشه ای به نوعی مردم را 
دلسرد می کنیم و آن ها منفعل می شوند و ناخواسته به این جریان کمک می 

کنیم.

رسانههایمعاندتلاشمیکنندتاجریاناصلاحطلبیواعتدالرا
ناکارآمدنشاندهند

این فعال اصلاح طلب در مورد اینکه چرا رسانه های معاند در سال های گذشته 
علیه جریان اصلاح طلبی و اعتدال موضوع گرفته اند، اظهار داشت: دولت های 
خارجی و رسانه های آن ها که رسالت خود را توسعه دموکراتیک و توسعه سیاسی 
می دانستند و از گفتمان دموکراتیک حمایت می کردند، با وجود شعارهایی که 
سر می دهند اما هر موقع که جریان اصلاح طلبی با رای بالایی بر سر کار آمده 
و گفتمانش مردم سالاری و آزادی و بیان بوده، نهایتش تلاششان را کرده اند که 
اصلاح طلبی در ایران موفق نشود و ناکارآمد باشد. بنابراین به خصوص از سال 9۲ 
همین جریان بیرون از کشور نهایت تلاش خود را کرد که به موازت افراد داخلی که 
علیه اصلاح طلبی و اعتدال جبهه گرفته بودند، آنها هم این جریان را در نگاه مردم 

ناکارآمد نشان دهند.
بایدبرنامههاییبرایبیانواقعیتهایکشورتهیهشود

میرزایی در خصوص راه های بی اثر کردن تلاش رسانه های معاند برای ایجاد 
احساس نا امیدی از انتخابات در میان مردم بیان داشت: راه بی اثر کردن تبلیغات 
رسانه های معاند بیان واقعیت های جامعه است؛ یعنی ما در برنامه هایی که تولید 
می کنیم می بایست یک سری مفروضات در نظر بگیریم. این مفروضات چی 
هستند که می توانند برنامه هایی بر مبنای آنها ساخته شود که بر روی جامعه تاثیر 
بگذارد. یکی از مفروضات این است که با شرکت در یک یا ۲ انتخابات مشکلات 
کشور حل نمی شود. همانگونه که در تمام کشورها هم به همین گونه است و آن 
کشورها هم از معضلات شدیدی رنج می برند که نتوانسته اند آن را حل کنند بلکه 
در آنجا تلاش بر این است که هر جریان بخشی از مشکلات را حل کند. بنابراین در 
کشور ما هم باید به جامعه گفته شود که با یک جریان که روی کار بیاید مشکلات 
حل نمی شود بلکه هر جریان می تواند بخشی از مشکلات را حل کند و اگر موفق 
بود مردم با انتخابات باز به همان جریان رای می دهند و اگر موفق نبود و مردم 
راضی نبودند به جریانی دیگر رای می دهند و انتخابات فرصتی است تا مردم 

دیدگاه های خود را بیان کنند.
نهادهاینظارتیبایداجازهدهندنامزدهایسلایقمختلفدرانتخابات

حضورداشهباشند
نماینده دوره دهم مجلس شورای اسلامی در مورد نقش نهادهای نظارتی در 
خصوص بی اثر کردن تلاش رسانه های معاند در ناامیدی مردم برای انتخابات 
خاظرنشان ساخت: در جامعه علایق و دیدگاه های متفاوتی وجود دارد. به همین 
دلیل نهادهای نظارتی مانند شورای نگهبان می بایست به سعه صدر آستانه تحمل 
را بالا ببرند و اینکه بخواهند فردی را انتخاب کنند که کامل باشد و در زندگی 
اشتباهی نداشته باشد و آن فرد را در معرض انتخاب مردم قرار دهند، چنین 
فردی وجود ندارد. پس چنین نگاهی نیاز به تعدیل دارد و تا انسانی در زندگی 
خود اشتباهی نداشته باشد که پخته نمی شود. بنابراین شورای نگهبان و نهادهای 
نظارتی می بایست مقداری اجازه بدهند که سلایق مختلف در کشور کاندیداهایی 
داشته باشند تا رقابت معنادار به وجود آید. پس باید افرادی که در زندگی کار اشتباه 
هایی انجام داده اند اما امانتدار و صادق بوده اند و مورد اقبال بخشی از جامعه 

هستند امکان حضور در عرصه رقابت پیدا کنند.

جلالمیرزایی:

باید برنامه هایی برای بیان واقعیت های کشور تهیه شود
بیانواقعیتها،تلاشرسانههایمعانددرانتخاباترابیاثرمیکند

یک فعال سیاسی با بیان اینکه جریان اصلاحات جذب آرای 
خاکستری را در انتخابات ۱۴۰۰ هدف قرار داده است، گفت: 
نشان  گذشته  انتخابات های  در  اصلاح طلبان  پیروزی  تجربه 

می دهد آنها توان تغییر زمین بازی به نفع خود را دارند. 
زهرا نژادبهرام در گفت وگو با ایرنا درباره آرایش انتخاباتی سال 
۱۴۰۰ اظهار کرد: آرایش انتخاباتی تفاوت چندانی با گذشته 
و  از گروه ها  افراد شاخص  قبلی هم  و در دوره های  نداشته 
جناح های مختلف سیاسی در انتخابات شرکت می کردند اما 
در این دوره از انتخابات، شاهد حضور پررنگ فرماندهان نظامی 
در انتخابات بودیم و جای تامل است که چطور این افراد به این 
جمع بندی رسیده اند که فقط می توانند با فعالیت سیاسی و 
استفاده از ظرفیت های ریاست قوه مجریه به اهدافشان برسند.

وی  مصوبه اخیر شورای نگهبان درباره تعریف رجل سیاسی را 
نیز وجه تمایز این دوره از انتخابات عنوان کرد و افزود: در حالی 
که موضوع انتخابات ریاست جمهوری و رهبری از جمله مواردی 
هستند که قانون اساسی موضوع را به تصویب مجلس موکول 
نکرده و خودش برای آن آیین نامه تعریف کرده، اینکه شورای 

نگهبان به امر قانونگذاری ورود کرده جای تامل است.
تداخل  کرد:  تصریح  زن  نگاران  روزنامه  انجمن  مقام  قائم 
خوانشی که بین مجری و ناظر به وجود آمده نقطه قابل تامل 
دیگر این انتخابات است که مجری یعنی وزارت کشور و دولت 
معتقد هستند قانون اساسی کفایت موضوع را می کند و ناظر 

تحلیل دیگری دارد و قانون دیگری را مصوب کرده  و بر مبنای آن 
امر نظارت و تایید نظارت ها را انجام می دهد.

نژادبهرام، مذاکرات مجلس خبرگان یا مجلس موسسان قانون 
بر اساس  یادآور شد و گفت:  را  اساسی درباره رجل سیاسی 
مشروح مذاکرات مجلس موسسان، هر شخصی که ظرفیت 
های سیاسی لازم را داشته باشد و در معادلات ملی کشور مداخله 
کرده باشد فارغ از اینکه زن باشد یا مرد، رجل محسوب می شود 
و رجل یک کلمه عام است. وی به اظهارات عباسعلی کدخدایی 
سخنگوی شورای نگهبان در سال گذشته درباره نبود مانع برای 
حضور زنان در عرصه ریاست جمهوری اشاره کرد و گفت: برای 
اولین بار منتظر هستیم ببینیم که با تعبیر جدیدی که سخنگوی 
شورای نگهبان از واژه »رجل« ارائه کردند و باتوجه به ثبت نام 
خانم زهرا شجاعی مشاور پیشین رییس جمهوری و فعال اصلاح 
طلب، نگاه شورای نگهبان چگونه خواهد بود. انتظار جامعه این 
است که کلمه رجل در انتخابات امسال با تایید ایشان مصداق 
پیدا کند. عضو شورای شهر تهران،با اشاره به فعالیت نهاد اجماع 
ساز اصلاح طلبان در سال گذشته یادآور شد: اصلاح طلبان 
با تشکیل این نهاد کلید انتخابات ریاست جمهوری را از سال 
گذشته زدند و توانستند ۱۴ نفر را به عنوان کاندیداهای اصلاح 
طلب معرفی کنند که حدود ۱۰ نفر از آنها ثبت نام کردند که ۲ 
نفر از آنها خانم بودند و همه چهره های شناخته شده صلاح 
طلب هستند. وی افزود: بیشتر داوطلبان اصلاح طلب دارای 
برنامه حزبی یا شخصی برای ریاست جمهوری و از چهره های 
ممتاز ملی هستند و تمام شاخص های قانون اساسی برای 
انتخابات ریاست جمهوری را دارا هستند و با حضور این افراد 
جریان اصلاحات ظرفیت خود را برای توسعه سیاسی در کشور 
نشان داد. وی با بیان این که مشارکت حداکثری در تعاملات 
منطقه ای و جهانی جمهوری اسلامی موثر است و توان کشور 
برای مقاومت فعال در برابر فشارهای خارجی را بالا می برد، 
افزود: اطمینان دارم شورای نگهبان با رویکرد تامین منافع ملی، 

افراد معرفی شده از سوی جریان اصلاحات را که همگی افراد 
شاخص و رجل سیاسی هستند، تایید می کند.

همهدرجبههاصلاحطلبانتابعنظرجمعیهستند
این فعال اصلاح طلب با بیان اینکه اصلاح طلبان مصمم به 
معرفی یک کاندیدای اصلاح طلب بر اساس نظرسنجی های 
روزهای آخر هستند، خاطرنشان کرد: همه در جبهه اصلاح 
طلبان تابع نظر جمعی هستند و اعلام کردند که نظر نهایی 
جبهه را می پذیرند و هر کس که در نظرسنجی ها جایگاه بالاتری 
داشته باشد نماینده این جریان در انتخابات خواهد بود و این 
رویکرد را در انتخابات های 9۲، 9۴، 96 و 9۸ هم تجربه کردند.

نژادبهرام با تاکید بر اینکه اصلاح طلبان منافع جریانی را بر 
منافع فردی ترجیح می دهند و هدف نهایی آنها کمک به توسعه 
سیاسی کشور است، گفت: رویکرد بدنه مردمی اصلاحات و 
نمایندگان آنها در جبهه اصلاح طلبان این است که کاندیدای 
اصلاح طلب در انتخابات داشته باشند اما دنیای سیاست پیچ 
و خم های خاص خودش را دارد و در نهایت مطمئن هستم در 
تعیین گزینه نهایی منافع ملی و رویکرد جریان اصلاحات مدنظر 
قرار خواهد گرفت. وی در پاسخ به سئوالی درباره کناره گیری 
محمد رضا عارف از کاندیداتوری در حالی که در لیست نهاد 
اجماع ساز برای حضور در انتخابات ریاست جمهوری بود نیز 
گفت: کناره گیری تصمیم شخصی ایشان بود و طی بیانیه ای 
اعلام کردند به خاطر منافع ملی و مصالح جریان اصلاح طلبی 
ترجیح می دهند که کاندیدا نباشند اما ایشان کماکان از ذخیره 
های جریان اصلاحات برای عرصه سیاست ورزی کشور هستند.
وی درباره دلایل حضور گسترده اصلاح طلبان در انتخابات 
اختیارات  محدودیت  بر  آنها  تاکید  باوجود  جمهوری  ریاست 
رییس  اختیارات  است  ممکن  گفت:  نیز  جمهوری  ریاست 
جمهوری محدود باشد اما به معنای اختیار نداشتن نیست و ما 
انتظار داریم که ریاست جمهوری اختیارات بیشتری بر اساس 
قانون اساسی داشته باشد اما به هر حال، هم اکنون هم رییس 

جمهوری رییس قوه مجریه است و با همگرایی با جریان های 
مختلف قدرت و دیگر قوا اتفاقات خوبی را برای کشور رقم زده 
کارآمد  فرد  یک  حضور  مثبت  تاثیرات  درباره  نژادبهرام  است. 
در راس قوه مجریه برای کشور نیز گفت: فراموش نکنید که 
رهبری  گرچه  و  گرفت  شکل  دولت  درون  از  برجام  مذاکرات 
سیاست های کلان را مشخص می کنند اما کسی که در میدان 
بازی کرد و کار برجام را برای رفع تحریم ها به سرانجام رساند، 
دولت بود و این تحول بزرگ در دیپلماسی را دولت پایه گزاری 
کرد؛ گرچه با آمدن ترامپ به کاخ سفید مردم نتوانستند از ثمره 

آن به خوبی بهره مند شوند.
جذبآرایخاکستریدشوارترازگذشتهاست

وی، رای های خاکستری را گروه هدف اصلاح طلبان برای 
انتخابات  افزود:  و  کرد  عنوان  انتخابات ۱۴۰۰  در  آوری  رای 
این دوره بسیار پیچیده تر از دوره های قبل است و به میدان 
آوردن آرای خاکستری بسیار دشوارتر از گذشته است اما اصلاح 

طلبان، جذب آرای خاکستری را هدف قرار داده اند.
این فعال سیاسی درباره وضعیت اصلاح طلبان در انتخابات 
از رد صلاحیت  با طیف گسترده ای  نیز گفت:  شورای شهر 
ها روبه رو شدیم اما خبر دارم که پنج نفر از اصلاح طلبان که 
اعتراض کرده بودند در تجدیدنظر تایید شدند و از تایید یا رد بقیه 
اصلاح طلبان اطلاع ندارم ولی در نهایت وضعیت اصلاح طلبان 
بدتر از سال 96 نیست زیرا در این سال تمام نیروهای شاخص 

اصلاح طلب را به دلایل سیاسی رد صلاحیت کرده بودند.
نژادبهرام گفت: باوجود رد صلاحیت گسترده اصلاح طلبان 
در انتخابات سال 96 شوراها، ما توانستیم یک لیست 3۱ نفره 
جریان  عزم  با  و  ببندیم  تهران  شهر  شورای  انتخابات  برای  را 
اصلاحات آرای خوبی به دست آوردیم و این انتخابات نشان داد 
که اصلاح طلبان مهارت و توان این را دارند که در هر شرایطی 
زمین بازی را به نفع خودشان تغییر دهند حتی اگر با مشکل رد 

صلاحیت روبه رو شوند.

یکفعالسیاسی:

اصلاح طلبان توان تغییر زمین بازی به نفع خود را دارند

»مرتضی صارمی« کارشناس مسایل سیاسی پیرامون موارد تخلف انتخاباتی به ایرنا 
گفت: گرچه قانون موارد تخلف را به صراحت مطرح کرده است اما ریشه این تخلفات 
علاوه بر نوع نگاه و رویکردها، در بالا بودن هزینه فعالیت سیاسی است که به دلیل نابلد 
بودن افراد کم اطلاع، گستره بیشتری هم می یابد.  انتخابات یکی از مظاهر مدنیت و 
توسعه یافتگی جوامع مدرن می باشد. به عبارتی انسانها برای رهایی از بی نظمی و هرج 
و مرج و همین طور توزیع مناسب قدرت و ثروت در مناسبات زندگی و اداره امور کشور 
از این ساز و کار استفاده می کنند. از آن جا که انتخابات با موضوع انسان سر و کار دارد و 
انسان ها نیز به لحاظ سلیقه و گرایش  های فکری، گوناگون هستند، بنابراین ممکن است 
برخی به اصول اخلاقی و قانونی پایبند بوده و برخی دیگر زیاده خواه و از قانون و اخلاق 
تبعیت نکنند. در چنین وضعیتی هنگامی که میزان اثرگذاری کنترل  های اجتماعی در 
اثر روابط پیچیده زندگی کاهش پیدا می کند، صاحب  نظران علم حقوق بر اساس مبانی 
نظری با هدف فهم مشترک و انسجام اجتماعی، مجازات  هایی در قالب قانون وضع 
کرده اند تا از بی نظمی و هرج و مرج و نیز ضایع شدن حقوق دیگران جلوگیری به عمل 
آید. به همین منظور در قانون انتخابات فصلی تحت عنوان مجازات جرایم انتخاباتی 
وجود دارد تا چنانچه افراد با وجود داشتن مسوولیت و آگاهی از مواد قانون، اصرار به 
ارتکاب تخلف و جرم داشته باشند، نهادهای قانونی بواسطه برخورداری از قوه قهریه و 
داشتن اختیار با موارد تخلف و جرم برخورد کنند. این موضوع با توجه به نزدیک شدن به 
ایام انتخابات شورا های شهر و روستا و ریاست جمهوری در کانون توجهات قرار گرفته؛ 
از این رو پژوهشگر ایرنا مساله تخلفات انتخاباتی را با توجه به وضعیت کنونی با »مرتضی 
صارمی« کارشناس سیاسی و از مدیران پیشین وزارت کشور و از برگزارکنندگان انتخابات، 

بررسی کرده که مشروح آن را با هم می خوانیم:
بهنظرشماچهتخلفاتیدرشعباخذرأیمیتواندشکلبگیرد؟

بر اساس تجربه و تحولات ساختاری و تکنولوژی، موارد تخلف انتخاباتی بروزرسانی و 

در قانون احصا شده است. برخی از تخلفات مانند تبلیغ کاندیدا در حوزه رای گیری یا 
تهدید و تطمیع افراد برای رای دادن به کاندیدای مورد نظر، رأی دادن با شناسنامه جعلی 
یا شناسنامه دیگری، رای دادن بیش از یکبار، اخلال در امر انتخابات و ایجاد رعب و 
وحشت برای رای دهندگان و دخالت در امر انتخابات با سمت مجعول از سوی کاندیدا 
ها و هواداران می تواند صورت بگیرد. برخی دیگر نظیر تقلب در اوراق و تعرفه برگ رای 
و صورتجلسات، بازکردن و یا شکستن قفل محل نگهداری و لاک و مهر صندوق های 
رای بدون مجوز قانونی، جا به جایی و دخل و تصرف و یا معدوم کردن اسناد انتخاباتی 
بدون مجوز قانونی می تواند از سوی مجریان و ناظرین صورت بگیرد که براساس ماده 33  

قانون انتخابات جرم تلقی شده و مرتکبین از طریق محاکم قضایی مجازات می شوند.
آیاتخلفاتانتخاباتیدرایرانسابقهدارد؟

 متاسفانه از این دست تخلفات در انتخابات وجود دارد که بعضاْ در سرنوشت انتخابات 
تاثیر گذار است. برخی از تخلفات حتی باعث ابطال انتخابات در حوزه انتخابیه می شود؛ 
به طوریکه حتی کاندیدای مورد نظر از ثبت نام در انتخابات میاندوره  ای محروم شده و 
در برخی از حوزه  ها منجر به ابطال آرای یک یا چند صندوق می شود که در جا به جایی 
کاندیداها موثر است. البته به مدد فناوری نوین برخی تخلفات مانند رای دادن بیش از 
یکبار امکان  پذیر نیست و از این  رو می توان گفت منافذ بسیاری از تخلفات انتخاباتی 

بسته شده است.
ریشهاینتخلفاتدرکجاست؟

: قانون موارد تخلف را به صراحت مطرح کرده است. ریشه این تخلفات در نوع نگاه 
و رویکردهاست. به نظر من مفهوم تخلف در انتخابات با تخلف در بازار کسب و کار 
و راهنمایی و رانندگی به لحاظ شعاع تاثیرگذاری فرق دارد قلمرو و گستره تخلف در 
انتخابات به حیاط سیاسی و سرنوشت یک ملت وابسته است در حالیکه تخلف رانندگی 
بیشتر جنبه شخصی با شعاع کم و فراگیر نیست. البته با نگاه مکانیکی و سخت افزاری 

تخلفات انتخاباتی مانند دیگر پدیده ها کلیشه ای شده است در حالیکه باید با حساسیت 
و دقت بیشتر به موضوع انتخابات نگریست. بسیاری از ناهنجاری  های اجتماعی در 
بسترهای اجتماعی شکل می  گیرد مجریان به جای از بین بردن جرم به سراغ مجرم 
می روند در حالیکه جرم وجود دارد و مجرم در صورت بازگشت به جامعه مجددا به سراغ 
ارتکاب همان جرم می رود. در حوزه سیاسی نیز این دور باطل وجود دارد. بسیاری از 
ناهنجاری های سیاسی ریشه در بسترهای به »ظاهر سیاسی« دارد. انتخابات یک امر 
سیاسی است ولی به دلیل اینکه احزاب سیاسی شناسنامه  دار و افراد با هویت سیاسی 
امکان مانور ندارند و همینطور »هزینه فعالیت سیاسی« بالاست، کسانی وارد عرصه 
سیاسی می شوند که قواعد آنرا بلد نیستند و با عبور از موارد قانونی میزان تخلف و جرم را 
در این حوزه بشدت افزایش داده اند که عوارض وضعی آن را در کاهش اعتماد عمومی 

شاهد هستیم.
برایمقابلهبااینتخلفاتچهبایدکرد؟

 به قول مولانا »هرکسی را بهر کاری ساختند«. شما برای تعمیرات تاسیسات و برق 
ساختمان به خیاط مراجعه نمی کنید بلکه به تکنیسین و مهندس تاسیسات و برق رجوع 
می کنید. انتخابات یک امر سیاسی است و احزاب بر اساس قانون برای این کار تاسیس 
شده اند. همان گونه که موسساتی برای صادارات و واردات مجوز فعالیت اخذ می کنند. 
وقتی بنگاهداران املاک و صنف آرایشگران زنانه در ستادهای انتخاباتی کاندیداها به 
عنوان لیدر انتخاباتی فعالیت می کنند طبیعی است که آن انتخابات درست برگزار 
نمی شود همانطور که یک فعال سیاسی و حزبی مهارت و تخصص کار در آرایشگاه را 
ندارد نباید انتظار داشت یک فرد از صنفی دیگر در فرایند انتخابات درست عمل کند؛ به 
عبارت دیگر کار را باید دست کاردان داد. لذا برای برون رفت از این وضعیت باید نهادهای 
مجری و ناظر امکان فعالیت نیرو های سیاسی شناسنامه دار را فراهم کنند چون آنها هم 

مقررات و قواعد را می شناسند و هم در مقابل عملکرد خویش پاسخگو هستند.  

یککارشناسمسایلسیاسیپاسخمیدهد؛

 ریشه تخلفات انتخاباتی در کجاست؟
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آن که به حق پایبند باشد ، 
مردم به سویش رغبت کنند .

یکشنبه -دوم خرداد 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5274

غرر الحکم : ح 86٤6

طرح: محمدعلی رجبی

مشت محکم ملت فلسطین بر  دهان  اسرائیل

انتقاد تند فریدون عباسی از رئیسی 
 فریدون عباسی دوانی رییس کمیسیون انرژی مجلس و از نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری به تندی 
از نامزدی ابراهیم رئیسی در انتخابات انتقاد کرد. فریدون عباسی در رابطه با افرادی که پس از کاندیداتوری 
رییسی انصراف دادند، گفت: "اگر همه افراد منتظر یکی دیگر در انتخابات هستند اصلا چرا آمدند خودشان 
را مطرح کردند؟ این چه وضعیتی است که در مملکت ما وجود دارد که دو رییس قوه با هم تعارف می کنند 
که کدام یک از آنها به یک قوه دیگر بیاید. اگر مسأله کشور مهم است و آن قوه اهمیت دارد، در یک مدت زمان 
معقول و دراز مدت مشکلات آن قوه را حل کنند." او افزود: »چرا مدیران باید مرتب جابجا شوند با شخصیت 
های تکراری و بقیه چرا همیشه می گویند که فلانی بیاید، این چه کاری است؟ می ماندند و کارشان را می 
کردند اگر حرفی برای گفتن دارند. بنده این نظر را نداشتم و اعتقادم به این است که هر کسی رفت و داوطلب 
و انتخاب شد در شغلی که دارد آن هم در حد رییس قوه آنجا بماند و اجازه دهد افرادی که کار اجرایی بیشتر 
و کار مدیریتی کرده اند و کار علمی کرده اند و می توان از توان و تخصص آنها استفاده کرد، به میدان بیایند. 
اگر می فرمایید اصولگرایان چنین تصمیمی گرفته اند بروند تصمیم شان را اجرایی کنند و فرد مورد نظر 
بیاید و کاری به بقیه نداشته باشند و اجازه دهند که نفسی در این کشور کشیده شود."این کاندید ریاست 
جمهوری در رابطه با احتمال کناره گیری خودش به نفع رییسی ادامه داد: »دلیلی ندارد که بخواهم کنار 
بروم. اگر شورای نگهبان احراز کرد من می آیم و حرف خودم را می زنم. جناب آقای رییسی و دیگران هم 

حرف خودشان را بزنند و مردم هم انتخاب کنند و اشکالی هم ندارد و بعد از آن هم همکاری خواهیم کرد.«

 استفتاء انتخاباتی تاج زاده از علم الهدی
کاندیدای انتخابات ۱۴۰۰ در توئیتی سوالی از علم الهدی مطرح کرد.به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، 
مصطفی تاجزاده، کاندیدای انتخابات ۱۴۰۰، در توئیتی نوشت: فرض کنیم حق با امام جمعه مشهد باشد 
و:» کسانی که می گویند مردم در انتخابات شرکت نکنند، کافرند.« آقای علم الهدی بفرماید کسانی که 
با نظارت استصوابی و رد صلاحیت ها، به حقوق نامزدها تجاوز می کنند و میلیون ها نفر را از مشارکت در 

انتخابات باز می دارند، کافرند یا مسلمان؟ 

توضیح دفتر رهبری درباره یک استفتاء  
 بخش استفتائات دفتر مقام معظم رهبری درباره استفتاء منتشر شده در یکی از نشریات توضیح داد.به 
گزارش پایگاه اطلاع رسانی مقام معظم رهبری، بخش استفتائات دفتر مقام معظم رهبری درباره استفتاء 
منتشر شده در نشریه مبلغان وابسته به معاونت تبلیغ حوزه علمیه قم توضیحی ارائه کرد که بدین شرح 
می باشد:باسمه تعالی :استناد سؤال و جوابی که تحت عنوان »پخش مناظره« در مجله مبلغان درج شده به 
مقام معظم رهبری صحیح نیست، بلکه اشتباه پاسخگوی مرکز ملی و دخل و تصرف و اضافه کردن بعضی از 

عناوین توسط مجله مورد اشاره بوده است.«

جهانگیری خطاب به صداوسیما: دروغ ممنوع! 
 معاون اول رئیس جمهور در توئیتی نوشت: صدا وسیما طبق روال گذشته تحریف و تخریب را ادامه می دهد. 
دفاع از عملکرد دولت را رییس جمهوری و وزرا انجام می دهد. اسحاق جهانگیری در توئیتی نوشت: صدا وسیما 
طبق روال گذشته تحریف و تخریب را ادامه می دهد. دفاع از عملکرد دولت را رییس جمهوری و وزرا انجام 
می دهد. من می خواهم از عواملی بگویم که مسبب بحران های امروز ایران هستند و از برنامه هایی که برای 

مقابله با آن ها دارم. به قصد افق گشایی آمده ام.جهانگیری این توئیت را با هشتگ دروغ ممنوع منتشر کرد.

 الیاس حضرتی رییس ستاد پزشکیان شد 
 »الیاس حضرتی« به عنوان رییس ستاد انتخاباتی مسعود پزشکیان داوطلب سیزدهمین دوره انتخابات 
ریاست جمهوری انتخاب شد. الیاس حضرتی روز شنبه در گفت گو با ایرنا این خبر را تایید کرد. همچنین علی 
تاجرنیا نماینده ادوار مجلس به عنوان قائم مقام و کمال الدین پیرموذن نماینده پیشین اردبیل هم به عنوان 

معاون امور استانهای ستاد انتخاباتی مسعود پزشکیان انتخاب شده اند.

فرماندهانتظامیاستانقمخبرداد:

توقیف 1۲ میلیاردی انواع کالای قاچاق 
فرمانده انتظامی استان از توقیف ۷ دستگاه خودرو قاچاق بر و کشف انواع کالای قاچاق به ارزش ۱۲ میلیارد 

ریال در این استان خبر داد. 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهار داشت: درراستای مقابله با خودروهای حامل کالای قاچاق درمحورهای 

مواصلاتی استان،عوامل یگان امداداین فرماندهی۷ دستگاه خودرو قاچاق بر را شناسایی و توقیف کردند.
،56دستگاه  مردانه  پوشاک  و۴5۰ثوب  شده،۲هزار  توقیف  خودروهای  از  بازرسی  در  افزود:  وی 

اتوپرسی،۲3دست ظروف چینی،۲دستگاه کولر گازی،3۲۰کیلو گردو ،۱6بسته لباس زیر کشف شد.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: کارسناسان ارزش کالاهای قاچاق کشف شده را ۱۲میلیارد ریال برآورد 
کردند.  سردار میرفیضی در پایان خاطر نشان کرد: مبارزه قاطع با قاچاقچیان کالا، بطور ویژه در دستور 
کار نیروی انتظامی قرار دارد و از شهروندان تقاضا می شود علاوه بر نخریدن کالاهای قاچاق، هرگونه موارد 

مشکوك را از طریق تماس با تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند .


جانشینفرماندهانتظامیاستانقمخبرداد:

کشف و جمع آوری66 دستگاه ماینر 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف و جمع آوری 66 دستگاه ماینر قاچاق به ارزش ۲۰ میلیارد ریال 

در قم خبر داد. 
سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهار داشت: ماموران کلانتری ۱5 قم پس از بررسی های تخصصی موفق به 
شناسایی محل نگهداری دستگاه های تولید ارزهای دیجیتال در کارگاهی در شهرک صنعتی "شکوهیه" شهر 
قم شدند. وی افزود: ماموران پس از هماهنگی قضائی و در عملیاتی منسجم به محل اعزام و در بازرسی از 
کارگاه تعداد 66 دستگاه استخراج ارز دیجیتال کشف کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان تصریح کرد: 

برابر نظر کارشناسان، ارزش دستگاه های مکشوفه بالغ بر ۲۰ میلیارد ریال برآورد شده است.
سرهنگ اسماعیلی خاطرنشان کرد: استفاده از دستگاه های ماینر، نیاز به مصرف برق زیادی دارد لذا تولید 
کنندگان با استفاده از برق دولتی و به صورت غیرمجاز اقدام به راه اندازی دستگاه های استخراج ارز دیجیتال 
می کنند و از شهروندان درخواست می شود در صورت مشاهده و برخورد با هرگونه موارد مشکوك، مراتب را به 

مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ اطلاع دهند.

رئیسپلیسراهنماییورانندگیاستانقممطرحکرد:

پاسخ به ابهامات وکالت نامه های صادره تعویض 
پلاک خودرو

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان در خصوص ابهامات موجود در وکالت نامه های 
صادره در زمان تعطیل بودن مرکز تعویض پلاک،پاسخ وتوضیحات مکفی ارائه کرد.

سرهنگ  غلامرضا صدفی اظهار داشت: بر اساس مصوبات ستاد ملی کرونا در شرایط قرمز کرونایی، مرکز 
تعویض پلاک استان تعطیل بوده و به محض نارنجی شدن وضعیت، مرکز تعویض پلاک بازگشایی و در حال 
خدمت رسانی به شهروندان است . وی در پاسخ به سوالات شهروندان و رفع ابهامات موجود پیرامون اعتبار 
وکالت نامه های وسایل نقلیه افزود:وکالت نامه هایی که قبل از تعطیلی رسمی مرکز تعویض پلاک، تاریخ 
اعتبار آنها منقضی شده باشد، شامل تمدید اعتبار نخواهند بود. رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان ادامه 
داد:وکالت نامه هایی که قبل از شروع تعطیلات رسمی مرکز تعویض پلاک صادر شده و تاریخ انقضای آنها با 
ایام تعطیلات رسمی این مرکز برخورد نموده است، به تعداد روزهای اعتبار در ایام تعطیل، از تاریخ بازگشایی 
مرکز به اعتبار آنها اضافه می شود. سرهنگ صدفی تاکید کرد:برخی از وکالت نامه ها در ایام تعطیلات رسمی 
مرکز تعویض پلاک صادر شده و پس از بازگشایی همچنان چند روز از اعتبار قانونی وکالت باقی مانده است، 

برای اینگونه وکالت نامه نیز، به تعداد روزهای تعطیل به مدت اعتبار وکالت اضافه می شود.

رئیسدانشگاهعلومپزشکیقماعلامکرد:

حال77 بیمار کرونایی وخیم است
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲۴ ساعت گذشته ۴ بیمار مبتلا به کرونا در قم جان خود را از 

دست دادند.
دکتر قدیر با اعلام این خبر گفت: در شبانه روز گذشته ۴9 بیمار با علایم مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم 
پذیرش شدند که از این تعداد 35 نفر در بخش های بیمارستانی بستری شدند.وی افزود: 39 نفر از بیمارانی که 
در روز های گذشته بستری بودند با تشخیص پزشکان معالج از بیمارستان مرخص شده اند.دکتر قدیر تصریح 
کرد: در حال حاضر ۲۲9 بیمار مبتلا به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۷۷ نفر از آن ها 
وخیم است.وی تعداد تست های گرفته شده کرونا را 3۱۷ مورد عنوان کرد و گفت: نتیجه ۱۰3 تست در 
استان، مثبت بوده است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: تاکنون به 35۸۰۲ نفر در استان قم 

واکسن کرونا تزریق شده است.

معاونبنیادشهیدوامورایثارگراناستانقم:

ویژه برنامه های بزرگداشت واقعه سوم 
خرداد قم برگزار می شود 

معاون بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: ویژه برنامه های سوم 
خرداد در استان روز دوشنبه سوم خردادماه ساعت ۸ و نیم صبح در گلزار 

شهدای سوم خرداد آغاز می شود. 
حجت الاسلام غلامرضا ناظمی ، با اشاره به فرارسیدن سال روز سوم 
خرداد اظهار داشت: اهمیت فتح خرمشهر و لزوم تبیین آن برای نسل 
جوان موضوعی است که باید مورد تأکید باشد. وی افزود: اگر بخواهیم به 
کلمات حضرت امام تاسی کرده و موردتوجه قرار دهیم امام راحل فرمودند 
که خرمشهر را خدا آزاد کرد و درواقع آن حماسه بزرگ در فتح خرمشهر 
و  بنیاد شهید  معاون فرهنگی  باارزش است.  بسیار  صورت گرفت که 
امور ایثارگران استان قم بیان کرد: باید یاد خاطره و نام شهدای آن روز و 
جانبازانی که امروز در خدمت آن ها هستیم به عنوان کسانی که در فتح 
خرمشهر حضور داشتند و به درجه رفیع جانبازی نائل شدند گرامی داشته 
و درواقع تجلیلی از این عزیزان داشته باشیم. ناظمی  با اشاره به برنامه های 
مراسم بزرگداشت سوم خرداد در قم  بیان کرد: ویژه برنامه های سوم خرداد 
در استان روز دوشنبه ساعت ۸ و نیم  در گلزار شهدای سوم خرداد آغاز 
می شود که تلاوت قرآن کریم و غبارروبی و سخنرانی از جمله آن است. 
وی تصریح کرد: 6۰ شهید از واقعه سوم خرداد در گلزار سوم خرداد استان 
مدفون هستند و تعدادی نیز در قبرستان شیخان مدفون هستند و به این 
مناسبت مراسم بزرگداشت برگزار می شود. معاون فرهنگی بنیاد شهید 
و امور ایثارگران استان قم تجلیل از جانبازان هشت سال دفاع مقدس را 
رسالت مهمی برشمرد و گفت: روز دوشنبه سوم خردادماه ساعت ۱۰ 
صبح مراسم تجلیل از جانبازان ۷۰ درصد به بالا توسط بنیاد شهید استان 
انجام می شود. ناظمی خاطرنشان کرد: با همکاری دیگر دستگاه های 
استان دیدار با خانواده های فتح خرمشهر و ایثارگران سوم خرداد  انجام 
می شود همچنین وبیناری در تهران با حضور رئیس سازمان بنیاد شهید و 

نمایندگان ولی فقیه برگزار می شود.
  

مدیرمنطقهیکشهرداریقمخبرداد:

 پایان عملیات روکش آسفالت شوارع 
فرعی محله نوبهار و دروازه ری

 مدیر منطقه یک شهرداری قم از اتمام عملیات روکش آسفالت شوارع 
فرعی محله نوبهار و دروازه ری با توزیع ۲5۰۰ تن آسفالت خبر داد.

احمد ترکمن با اشاره به اهمیت توزیع آسفالت اظهار داشت: کلیه 
شوارع و فرعی های محلات نوبهار و دروازه ری روکش آسفالت شد و مردم 
می توانند در این محلات به راحتی تردد کنند. مدیر منطقه یک شهرداری 
قم با بیان اینکه با توجه به عرض کم معابر و شوارع در این محلات کار 
آسفالت به سختی و کندی پیش رفت، ابراز کرد: با توجه به همزمانی با ایام 
ماه مبارک رمضان، اجرای آسفالت در این معابر با مشکلاتی روبرو بود که 
با همت و تلاش همکاران شهرداری موفق به اتمام این کار شدیم. ترکمن 
ادامه داد: با توجه به عرض کم معابر و فرم غیر اصلی معابر در این دو محله، 
امکان استفاده از دستگاه های بزرگ برای اجرای آسفالت نبود که مجبور 
به استفاده از باب کت که امکان جابجایی حجم کمتر آسفالت را داشته، 
شدیم و اقدام به اجرای عملیات شد. وی با تأکید بر اینکه در مدت اجرای 
این عملیات، ۲5۰۰ تن آسفالت در این شوارع توزیع شد، تصریح کرد: 
هزینه آسفالت توزیع شده در این محلات، حدود ۲3 میلیارد ریال است که 
امیدواریم موجب رضایت خاطر شهروندان این منطقه باشد.  مدیر منطقه 
یک شهرداری قم با تشکر از صبوری و همراهی شهروندان این محلات 
یادآور شد: مجموعه شهرداری قم و منطقه یک تمام تلاش خود را در زمینه 
بهبود سطح زندگی شهری و آسایش شهروندان به کارگرفته و صادقانه و 
خالصانه در مسیر خدمت به مردم گام برمی دارد و از شهروندان فهیم شهر 
مقدس قم نیز خواستاریم با رعایت اصول شهروندی و حفظ و نگهداری از 

امکانات شهری، ما را در ارائه خدمات بهتر و بیشتر یاری کنند.

سرپرستسازمانحملونقلوترافیکشهرداریقمخبرداد:

اجرای علائم ترافیکی 6 تقاطع شهر قم 
سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: تمامی 
طرح ها و پروژه های انجام و نصب علائم افقی و عمودی ترافیکی شهر قم 

بر اساس آلبوم های مصوب انجام می شود.
قاسم طالبی با اشاره به در دست اقدام بودن اجرای علائم ترافیکی در 
شش تقاطع سطح شهر اظهار داشت: برخی از تقاطع ها و چهارراه های 
طرح های  و  هستند  هندسی  اصلاح  طرح های  دارای  درون شهری 
ترافیکی در این محل ها جهت استاندارد و ایمن سازی تقاطع ها و بر اساس 
آلبوم و نقشه های مصوب صورت خواهد گرفت. به گفته وی این طرح 
در راستای مطالعه و ساماندهی تقاطع های شهر قم شامل طرح های 
خط کشی، جانمایی تابلوها و تجهیزات ترافیکی و جانمایی چراغ های 
راهنمایی انجام گرفته و پس از اتمام طرح های اصلاح هندسی، اجرایی 
خواهند شد. سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ابراز 
کرد: در این طرح جزئیات خطوط طولی و خطوط عابر پیاده، تابلوهای 
انتظامی، نوشتار ترافیکی، خط کشی اتوبوس، جزئیات فلش های هدایت 
مسیر و سایر نیازهای ترافیکی تقاطع ها احصا و در طرح گنجانده شده 
است. طالبی افزایش و بهبود ایمنی تردد شهروندان و خودروها را با توجه 
به افزایش حجم ترددهای شهری و توسعه محلات، هدف اصلی اجرای 
طرح های ساماندهی تقاطع ها دانست و ادامه داد: برخی از تقاطع ها و 
چهارراه های درون شهری کاربری سابق را ندارند و برخی از آن ها از یک 
تقاطع محله ای به محل تلاقی چند شریان شهری تبدیل شده اند و اجرای 

طرح های مشابه جهت افزایش ایمنی در شهر ضروری است.

مدیرکلبازرسیاستانقممطرحکرد:

حل بخشی از معضل ترافیک شهر قم با 
راه اندازی پروژه مترو

به  پیمانکاران می بایست  و  دولت  قم گفت:  استان  بازرسی  مدیرکل 
تعهدات خود در قبال پروژه مترو به ویژه راه اندازی فاز نخست خط یک 

مترو قم، عمل کنند.
به گزارش واحد خبر سازمان قطار شهری قم، جلسه بررسی آخرین 
وضعیت مترو قم با حضور مدیرکل بازرسی استان قم، مدیرعامل سازمان 
قطار شهری و رئیس هیئت مستقر بازرسی برگزار شد. در این جلسه 
منصور درویشی مدیرعامل سازمان قطار شهری ضمن ارائه گزارش از 
آخرین وضعیت پروژه  مترو قم در بخش های اجرایی و تجهیزات، موانع 
و چالش های موجود را تشریح کرد. مدیرکل بازرسی استان قم نیز در این 
جلسه با تأکید بر مانع زدایی و رفع چالش هایی که راه اندازی پروژه های 
کلان عمرانی را با تأخیر مواجه کرده اند اظهار داشت: در صورت راه اندازی 
پروژه مترو علاوه بر خدمت رسانی بهتر به زائرین و مجاورین حرم کریمه 
اهل بیت)س(، بخشی از معضلات ترافیکی، اجتماعی، بیکاری و … 
ادامه داد: دولت و  نیز حل خواهد شد. حجت الاسلام طالبی  استان 
پیمانکاران می بایست به تعهدات خود در قبال پروژه مترو به ویژه راه اندازی 

فاز نخست خط یک مترو قم، عمل کنند.

دستورالعمل  به تصویب  اشاره  با  قم  استاندار   
تبلیغات انتخاباتی بویژه انتخابات ریاست جمهوری 
با  مقابله  ملی  اساس مصوبه های ستاد  بر  گفت: 
کرونا اجتماعات انتخاباتی درحداقل خود برگزار، و 

برگزاری تجمع ها در فضای بسته نیز ممنوع است. 
ستاد  جلسه  پایان  در  شنبه  روز  سرمست  بهرام 
کنفرانس  ویدیو  به صورت  که  کرونا  با  مقابله  ملی 
در آن شرکت کرده بود در گفت و گو با خبرنگاران 
برنامه  ستاد  این  تصمیم  طبق  داشت:  اظهار 

تبلیغات نامزدها در فضاهای رو باز نیز تابع شرایط 
کرونایی و پروتکل های بهداشتی است. وی بیان 
دوران  در  که  است  این  کلی  سیاست  داشت: 
تبلیغات انتخاباتی، اجتماعات حداقلی و تبلیغات 
و  سیما  و  صدا  ظرفیت  از  و  باشد  حداکثری  نیز 
فضای مجازی هم  بیشترین استفاده صورت گیرد، 
و فرصت های برابر و گسترده ای در اختیار کاندیداها 
مسئولان  و  کاندیداها  داد:  ادامه  وی  بگیرد.  قرار 
ستادهای مرکزی و استانی آنان در قبال پروتکل های 

بهداشتی مسئولیت دارند و باید پاسخگو باشند.
منزله  به  پروتکل ها  نقض  شد:  یادآور  سرمست 
تخلف انتخاباتی محسوب می شود و قابلیت برخورد 

قانونی دارد.
وی افزود: برای بالابردن مشارکت مردم، علاوه بر 
اطلاع رسانی صدا و سیما و فضای مجازی از نظر 
زمان رای گیری نیز ساعت های رای گیری افزایش 
پیدا خواهد کرد و در شعبه های اخذ رای تمهیدهایی 
فراهم خواهد شد که فاصله گذاری اجتماعی و در 

عین حال رعایت موارد بهداشتی به حداکثر برسد.
شوراهای  انتخابات  به  اشاره  با  همچنین  وی 

مورد  در  کرد:  خاطرنشان  روستا  و  شهر  اسلامی 
تبلیغات انتخابات شوراها نیز قرارگاه عملیاتی مبارزه 

با کرونا تصمیم می گیرد و مقررات را ابلاغ می کند.
و  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره  سیزدهمین 
ششمین دوره انتخابات شوراهای اسلامی شهر و 
انتخابات میان دوره ای پنجمین  و دومین  روستا 
مجلس خبرگان رهبری بیست و هشتم خردادماه 

برگزار خواهد شد.
استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود در 
پاسخ به سوالی در خصوص وضعیت واکسیناسیون 
کرونا بیان کرد: سیاست ستاد  مقابله با کرونا این 
است بر اساس واکسن وارداتی و همچنین واکسن 
تولید داخل که در ماه های آتی تحقق پیدا می کند، 

واکسیناسیون انجام شود.
وی تصریح کرد: از افرادی که جزء جامعه هدف 
هستند تقاضا داریم، برای دریافت واکسن به مراکز و 

پایگاه های واکسیناسیون سطح شهر مراجعه کنند.
استان قم که از ۱۸ فروردین ماه امسال در وضعیت 
قرمز کرونایی قرار گرفته بود، از ۱۴ اردیبهشت ماه 

جاری وارد شرایط نارنجی شد.

استاندارقم:

اجتماعات انتخاباتی به صورت حداقلی برگزار می شود 

رئیس سازمان صمت استان قم گفت :امسال 35 
واحد راکد به چرخه تولید باز می گردند.

تشریح  به  وگویی  گفت  در  سیجانی  محمود 
های  واحد  انداری  راه  برای  سازمان  این  فعالتهای 
راکد پرداخت واظهارداشت: هماهنگی های خوبی 
صورت گرفته است تا امسال  35 واحد راکد در مدار 

تولید قرار بگیرد.
وی در همین زمینه تصریح کرد : تنها مشکل مالی 
مشکل  برخی  و  نیست  تولیدکنندگان  این  راه  در 
بانکی  های  بدهی  یا  تکنولوژی  مالیاتی،  قضایی، 
دارند که در تمام این چهار مورد با دستگاه های مرتبط 
این  کار  به  شروع  جهت  در  خوبی  هماهنگی های 

واحدها انجام شده است
وی گفت: تا کنون تنها ۱3 واحد در صنایع مختلف 

در اختیار و تملیک بانک ها ست.
بانکهای  عملکرد  استان  صمت  سازمان  رئیس 
دولتی در کمک به واحد های تولید را مورد توجه قرار  
دادو گفت: عملکرد بانک های دولتی در تخصیص 

منابع به واحد های تولیدی از بانک های خصوصی 
بیشترین  معدن  صنعت  بانک  و  است  تر  مطلوب 
همکاری را در این زمینه دارد. رئیس سازمان صمت 
استان قم با اشاره به اینکه به بانک مرکزی پیشنهاد 
دادیم که با توجه به شعار سال، تسهیلات با نرخ سود 
کمتر و یارانه بیشتر، برای تولید تخصیص یابد، افزود: 
نیست.  کافی  ولی  می شود  انجام  موارد  برخی  در 
نیازمند 5 هزار میلیارد تسهیلات برای تولید کنندگان 
کشاورزی  و  معادن  صنایع  بازرگانی  اتاق  رئیس 
ارز  قیمت  افزایش  اینکه  به  اشاره  با  قمنیز  استان 
نقدینگی کارخانه ها را کاهش و تولید کننده را با 
مشکل روبرو کرده است افزود: بانک ها نیز در اعطای 
تسهیلات به تولیدکنندگان مبالغ پایینی را در اختیار 
آنها  های  پاسخ  جوابگوی  که  می دهند  قرار  آنها 

نیست.
خاکی با بیان اینکه در سال 99  حدود ۱ هزار و 
3۰۰ میلیارد تومان به عنوان هزینه های رونق تولید 
زیاد  حجم  با  گفت:  گرفت،  قرار  تولید  اختیار  در 

کارخانجات در قم، این عدد شاید کفاف فقط یک 
با اشاره  سوم کارخانه های استان قم را بدهد وی 
به اینکه حداقل نیازمند 5 هزار میلیارد تسهیلات 
برخی  افزود:  هستیم  استان  کنندگان  تولید  برای 
استان های  های  بانک  از  قم  استان  کارخانجات 
تهران نیز درخواست تسهیلات می کنند. مصطفی 
در  هم  قم  در  ماشینی  کفش  تولیدکننده  کرمانی 
گفتگوی نلفنی با اشاره به اینکه خوشبختانه در ده 
سال گذشته در صنعت کفش استان از طریق جذب 
منابع مختلف مشکلی در زمینه ماشین آلات نداشته 
ایم، افزود: عمده مشکل ما بحث ارزی است که باید 
مواد اولیه را به قیمت ارزهای خارجی خریداری کنیم 

و به صورت ریالی به مشتریان در کشور عرضه کنیم.
وی با تاکید بر اینکه با تکیه بر توان داخلی می توان 
تحریم ها را دور و بی اثر کرد، افزود: با هم افزایی، 
تکیه بر دانش داخلی و حمایت از تولید داخل می 
توان نیازهای کشور را تامین و در بیشتر محصولات به 

خودکفایی برسیم.

رئیسسازمانصمتاستانقم:

۳5 واحد راکد به چرخه تولید باز می گردند

در  شاغل  ایثارگران  خانواده  استخدامی  وضعیت  تبدیل  از  قم  شهردار 
شهرداری این شهر خبر داد و گفت: فرآیند اجرایی تبدیل وضعیت همکاران 
در  همکاران  استخدامی  احکام  و  بوده  اجرا  حال  در  تمام  قوت  با  ایثارگر 
کوتاه ترین زمان ممکن صادر می شود. دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در دیدار 
حجت الاسلام والمسلمین هنرمند مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان 
قم؛ بابیان اینکه یکی از اصلی ترین دغدغه های مدیریت شهری در سال های 
اخیر موضوع امنیت استخدامی کارکنان شهرداری بوده است، اظهار داشت: 
پیگیری این موضوع به صورت مستمر از طریق نهادهای مختلف ملی و محلی 
ازجمله وزارت کشور و سازمان شهرداری ها، سازمان اداری و استخدامی کشور 
و شورای اسلامی شهر پیگیری شده است. وی افزود: امیدواریم بتوانیم در 
چارچوب قوانین و مقررات قانونی و ضوابط حاکم مشکلات تمام همکاران که 
در شهرداری و سازمان های وابسته به طرق مختلف مشغول خدمت رسانی به 
شهروندان عزیز و زائران شهر مقدس قم می باشند را مرتفع سازیم. شهردار قم 
افزود: خوشبختانه در مدت اخیر اتفاقات مبارکی در این خصوص ازجمله تفسیر 
بند “و” ماده ۴۴ قانون برنامه پنجم توسعه افتاده که در چارچوب آن زمینه تبدیل 
وضعیت استخدامی بخشی از همکاران گرامی شهرداری به کارمند رسمی در 
مشاغل اداری و کارگری دائم در مشاغل عملیاتی که جز خانواده محترم ایثارگران 

می باشند فراهم شده است. دکتر سقائیان نژاد تصریح کرد: بر اساس ضوابط 
و مقررات قانونی مرتبط در خصوص تبدیل وضعیت کارکنان به قراردادهای 
مختلف  قانونی  استعلام های  و  مرتبط  مستندات  تمام  باید  دائم،  و  رسمی 
ازجمله استعلام گزینش در سامانه طراحی شده توسط سازمان شهرداری ها 
و دهیاری های کشور بارگذاری تا بر اساس آن مجوز اختصاص جهت انعقاد 
قراردادهای رسمی و دائم صادر شود. شهردار قم گفت: با پیگیری های صورت 
گرفته توسط همکاران معاونت برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری از مراجع 
قانونی جهت تکمیل استعلام ها و به روزرسانی مستندات پرونده اداری فرآیند 
اجرایی تبدیل وضعیت همکاران ایثارگر با قوت تمام در حال اجرا بوده و احکام 
استخدامی همکاران در کوتاه ترین زمان ممکن صادر می شود. وی خاطرنشان 
کرد: موضوعات مختلف مرتبط با خانواده ایثارگران با توجه به مجاهدت های آنان 
در مسیر تحقق آرمان های رفیع انقلاب اسلامی به مثابه اولویت راهبردی توسط 
مدیریت شهری مورد پیگیری بوده و اهمیت آن به تمام مدیران و مسئولان در 
سطوح مختلف شهرداری و سازمان های وابسته تأکید شده است. شایان ذکر 
است در روزهای اخیر تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی پس از سال ها انتظار با 
پیگیری های انجام شده و اخذ مجوز انعقاد قرارداد “کار معین” برای ۲36 نفر از 

کارکنان شرکتی شهرداری قم در حال انجام است.

دکترسقائیاننژادخبرداد:

تبدیل وضعیت استخدامی خانواده ایثارگران شاغل در شهرداری قم

 معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم گفت: تاکنون تصمیمی از سوی 
هیات وزیران و سازمان اداری و استخدامی کشور مبنی بر تغییر ساعت فعالیت 
دستگاه های اجرایی در مناطق گرم از جمله قم برای صرفه جویی در مصرف 

انرژی گرفته نشده است. 
محمدرضا گروسی افزود: فعالیت ادارات قم مانند گذشته ساعت ۷:3۰ آغاز 

می شود و تا ساعت۱۴:3۰ ادامه خواهد داشت.
وی ادامه داد: تصویب نامه کاهش و تغییر ساعات کاری دستگاه های اجرایی 
که پیش از این در سالهای قبل مبنای عمل بود مربوط به سال 9۷ است و 
تصویب نامه جدید برای سال ۱۴۰۰ نیازمند تصویب پیشنهاد کاهش و تغییر در 

فعالیت ادارات توسط هیات وزیران می باشد.
معاون توسعه مدیریت و منابع استانداری قم اضافه کرد: طبق نظر هیات 
عمومی دیوان عدالت اداری کشور در سال 93، تعطیلات ادارات و دستگاه های 

اجرایی در روزهایی به جز جمعه مغایر با قانون دانسته شده و طبق بخشنامه 
هفتم خردادماه سال گذشته سازمان اداری و استخدامی کشور ساعت کاری 
ادارات از ۷:3۰ تا ۱۴:3۰ تعیین شده است. وی یادآور شد: طبق قانون سقف 
کار کارمندان دولتی ۴۴ ساعت در هفته تعیین شده و پیشنهاد وزارت نیرو برای 
کاهش یا تغییر فعالیت دستگاه های اجرایی برای صرفه جویی در مصرف برق 
برای ابلاغ باید در جلسه هیات وزیران تصویب شود. معاون توسعه مدیریت و 
منابع استانداری قم اظهار داشت: صرفه جویی در انرژی به دلیل شرایط اقلیمی 
قم در اولویت دستگاه های اجرایی و خدمات رسان باید باشد و استفاده از وسایل 
سرمایشی کم مصرف و استاندارد مورد توجه قرار بگیرد. وی در پایان یادآور شد: 
طبق قانون، دستگاه های اجرایی در مناطق با شرایط اقلیمی و فصلی خاص 
پس از تصویب در هیات وزیران با رعایت سقف ۴۴ ساعت کار در هفته، می توانند 

ساعت کاری خود را به شکل های دیگری تنظیم کنند.

معاونتوسعهمدیریتومنابعاستانداریقم:

ساعت کاری ادارات تغییرنکرده است


